
خریدار  رئیس اتاق مشــترک ایــران و چین با 
بیان اینکــه مذاکرات راه اندازی نمایشــگاه های 
دائمی کالاهای ایرانی در چین انجام شــده است، 
گفت: در سال آینده 4 دفتر تجاری در چین ایجاد 
می شــود و در این باره مقدمات کار انجام شــده 

است.
مجیدرضا حریری با اشــاره به دستاوردهای سفر 
رئیس جمهور کشــورمان به چین،  اظهار داشت: 
اهمیت این سفر در کنار دستاوردهای تجاری که 
می تواند برای کشور داشــته باشد، دستاوردهای 
سیاسی اســت، زیرا رئیس جمهور کشورمان بعد 
از 23 سال به دعوت رســمی رئیس جمهور چین 
به این کشور دعوت شــد؛ در سال 2000 میلادی 
که آقای خاتمی رئیس جمهور ایران بود  به دعوت 
رســمی رئیس جمهور وقت چین به این کشــور 
دعوت شــد  و این بار بعــد از 23 ســال به دعوت 
رســمی رئیس جمهور چین، آقای رئیسی به این 

کشور دعوت شدند. 
رئیس اتاق مشــترک ایران و چین اظهار داشت: 
البته طی 23 ســال گذشــته روســای جمهور 
کشورمان به چین سفر کرده اند و حتی با روسای 
جمهور کشور چین ملاقات داشــته اند اما سطح 
مذاکرات در ســطح کنفرانس های دو جانبه بوده 
است اما در این دیدار چینی ها در سطح عالی ترین 
تشریفات از رئیس جمهور کشــورمان استقبال 
کردند که خود پیام روشنی برای دنیا دارد و حتی 
رئیس جمهور چین در صحبت هایشــان گفتند 

که باوجود درگیری ها و موقعیت های بین المللی 
و باوجود درگیری هــا و موقعیت منطقه ای، ایران  
شریک قابل اطمینان ما برای بلند مدت است که 
این پیام بســیار خوبی اســت که چگونه می توان 

روابط تجاری و اقتصادی با چینی ها را ارتقا داد. 
وی افزود: لازمه ارتقای ســطح روابط اقتصادی 
و تجاری بین ایــران و چین و به نتیجه رســیدن 
مذاکرات، تفاهمات و قراردادهای  منعقد شــده 
بین دولت های ایــران و چین این اســت که یک 
کمیته منجســم جهت پیگیری ایــن قرادادها 
ایجاد شــود زیرا اگر از فرصت هــای پیش آمده با 
دقت استفاده نکنیم قاعدتا مانند سایر فرصت ها 

از دست می رود. 
حریری اظهار داشــت: حدود 20 ســند بین دو 
دولت ایــران و چین در حوزه هــای مختلف امضا 
شــد که شــامل حوزه هایی نظیر  مقابله با بلایای 
طبیعی، کشاورزی، خودروســازی، حمل و نقل، 

ریل و راه آهن، فرودگاه، پتروشیمی و غیره  است.
رئیس اتاق مشترک ایران و چین با تأکید بر اینکه 
یک اصل مهــم باید در ارتباط بیــن ایران و چین 
وجود داشته باشــد، گفت: شرکت های چینی که 
با ایران کار می کنند به شدت از طرف آمریکا مورد 
تهدید، فشــار و تحریم قرار می گرفتند در نتیجه 
بسیاری از اتفاقات مهم اقتصادی دو کشور در این 
سفر و قبل و بعد از این سفر، ملاحظاتی دارد  اما به 
طور کلی این سفر دستاوردهای خوبی در زمینه 

سیاسی و اقتصادی داشته است. 

وی با بیان اینک دو طیف مخالف و موافق برقراری 
روابط با چین در کشــور وجود دارد، گفت: طیف 
مخالف هیچ دستاوردی از این گونه روابط متصور 
نیســتند و در مقابل طیف موافق این طور قلمداد 
می کنند که قرار اســت تمام مشکلات اقتصادی 
ما در رابطه با چین حل شــود کــه قطعا این گونه 
نیســت. وی افزود: اتاق ایران و چین نیز در تلاش 
است تا در سال 1402 در مجموع 4 دفتر تجاری 
در چین ایجــاد کند و مقدمات کار انجام شــده و 
مذاکراتی نیز برای ایجاد نمایشــگاه های دائمی 

کالاهای ایرانی در چین انجام شده است. 
حریری بیان داشــت: در ســال 2016 مذاکراتی 
برای افزایش روابط تجــاری )غیرنفتی( ایران به 
چین به میزان 60 میلیارد دلار انجام شــد اما به 
دلیل تشــدید تحریم ها در سال 97 و عدم فروش 
نفت و اختلالات در حوزه صــادرات و واردات این 
عدد محقق نشــد و حتی روابط تجــاری ایران و 
چین دستخوش تغییراتی شد و مبادلات تجاری 

غیرنفتی کشور به 16 میلیارد دلار رسید. 

 مردم خرید نکنند

و خ دلار در بازار خـودر سونامی نر
رئیس اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد

 هشدارهای ۵ گانه 
 بخش خصوصی نسبت
 به بودجه
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 حذف ردیف بودجه معلولان و صدایی 
که از بهزیستی درنمی آید!

ایمان شــعبان زاده  یکی از تغییرات اساســی در لایحه بودجه سال 1402 
در حوزه توانبخشــی، حذف ردیف بودجه مســتقل »قانون حمایت از حقوق 

معلولان« است. 
طبق ماده )30( این قانون؛ »به منظور شفاف سازی منابع مالی اختصاص یافته 
برای اجرای قانون حمایــت از افراد دارای معلولیت، ســازمان برنامه و بودجه 
کشور مکلف است نســبت به ایجاد ردیف اعتباری، ذیل فصل رفاه اجتماعی، 

متناسب با عناوین فصول این قوانین در لوایح بودجه سنواتی اقدام کند«.

دیدگاه

راه اندازی نمایشگاه دائمی کالاهای ایرانی در چین
آگهی تجدید مناقصه عمومی

 ) احداث جاده سلامت امیریه (
مورخ   1152 شماره  درخواست  استناد  به  دارد  نظر  در  شهريار  شهرداري 
 ( عمومی  مناقصه  تجدید  درخصوص  عمرانی  و  فنی  معاونت   1401/01/22
احداث جاده سلامت امیریه ( با برآورد 7/679/693/174 ریال با شماره فراخوان 
2001093897000216 در سامانه نسبت به انتخاب پیمانکار اقدام نماید. لذا از 
متقاضیان واجد شرایط دعوت بعمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه به شرح 
ذیل تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارک 

الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه نمایند.
1(مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 384/000/000 ریال میباشد. سپرده نفرات اول و 
دوم مناقصه تا زمان انجام معامله و قرارداد مسترد نخواهد شد. )سپرده بصورت واریز 

نقدی به حساب سپرده اشخاص شهرداری و  یا ضمانت نامه بانکی(
2( سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به واگذاري در اسناد مناقصه درج گردیده است.

3(شهرداري در رد یا قبول پیشنهادات مختار است. 

4(هزینه درج آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد. 
5(پیمانکاران و شرکت ها میبایست داراي حداقل رتبه 5 رشته راه و باند و ابنیه از 
سازمان برنامه و بودجه کشور باشند.  ارائه خود اظهاری از طریق پیمانکار درخصوص 

کارهای در دست اجرا.
تاریخ 1401/12/02  تا  تاریخ 1401/11/24  از  مناقصه  اسناد  6(مهلت دریافت 

ساعت 13/00 از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت.
7(مهلت ارائه پیشنهادات تا ساعت 13/00 مورخ 1401/12/13 در سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت.
8(زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 14/30 مورخ 1401/12/13 در محل : شهریار 

- میدان نماز - جنب پایانه 22 بهمن - شهرداری شهریار.
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/11/24 
تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/01

 نوبت دوم

محمد صادق کولی وند- شهردار شهریار

آگهی فراخوان مناقصه

شرکت آب و فاضلاب استان کردستان

شرکت آب و فاضلاب استان کردستان در نظر دارد پروژه های ذیل را از طریق مناقصه به پیمانکاران واجد صلاحیت واگذار 
نماید. 

مدت اجراعنوان پروژه کد مناقصهردیف
محل 
تامین 
اعتبار

مبلغ و نوع تضیمن شرکت در مناقصه
شماره فراخوان در سامانه نوع مناقصه

ستاد ایران
انواع تضمینمبلغ)ریال(

1
1401-243

خرید الکترو پمپ 
توربینی )عمودی( 
با توان 400 اسب 

بخار نوبت سوم

1ماه
طرح های 

ضمانت نامه بانکی، 1/100/000/000عمرانی
سپرده نقدی، اوراق 

مشارکت

عمومی یک 
مرحله ای 

2001007014000164

2
1401-276

تهیه و نصب تابلو 
برق فشار قوی 

دزنکتور خلاء 630 
آمپر، 24 کیلو وات 
موتوردار همراه با 
رله های پرایمری

طرح های 3ماه 
عمرانی

505/000/000
ضمانت نامه بانکی، 
سپرده نقدی، اوراق 

مشارکت
عمومی یک 
مرحله ای 

2001007014000166

3
1401-288

تهیه نصب و راه 
اندازی یک دستگاه 
دیزل ژنراتور 200 

کیلو وات

2ماه
طرح های 

850/000/000عمرانی
ضمانت نامه بانکی، 
سپرده نقدی، اوراق 

مشارکت

عمومی یک 
2001007014000165مرحله ای 

محل دريافت اسناد مناقصه: سامانه ستاد ایران
مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد ايران: ساعت 19 روز پنجشنبه مورخ 1401/11/27 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد قیمت:ساعت 19 روز دوشنبه مورخ 1401/12/8 
زمان شروع بازگشايی پاکت ها: ساعت 10 روز سه شنبه مورخ 1401/12/9 

آدرس مناقصه گزار: سنندج، خیابان امام، استانداری، بالاتر از پل کمانگر، جنب پست بانک، شرکت آب و فاضلاب استان کردستان، 
کد پستی: 6613915471 تلفن: 31042000-33150815)087( فکس: 33177671)087( 

محل تحويل پاکت الف)ضمانت نامه شرکت در مناقصه(: ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1401/12/8 
محل تحويل پاکت الف) ضمانت نامه شرکت در مناقصه(: دفتر حراست و امور محرمانه شرکت آب و فاضلاب استان 

کردستان



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد

تلاش دولت برای از بین بردن فقر مطلق و کاهش فقر نسبی
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سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 قالیباف قانون یادداشت تعهدات ایران 
در سازمان همکاری شانگهای را ابلاغ کرد

رییس مجلس شورای اســلامی قانون یادداشــت تعهدات جمهوری 
اسلامی ایران در راستای کسب جایگاه دولت عضو در سازمان همکاری 

شانگهای را برای اجرا ابلاغ کرد.
 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در دو نامه جداگانه 
به حجت الاسلام و المسلمین ســید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، دو 

قانون مصوب مجلس را با عناوین ذیل جهت اجرا ابلاغ کرد.
 

1- قانون یادداشت تعهدات جمهوری اسلامی ایران در راستای کسب 
جایگاه دولت عضو در سازمان همکاری شانگهای

 2- قانون اصلاح قانون برقراری عدالت آموزشی در پذیرش دانشجو در 
دوره های تحصیلات تکمیلی و تخصصی

تحولات سوریه و یمن محور گفت وگوی دیپلمات 
سوئیسی با مشاور امیرعبداللهیان

 مشــاور ارشــد وزیر امور خارجه در دیدار مدیرکل خاورمیانه وزارت 
خارجه سوئیس آخرین تحولات پس از زلزله و وضعیت شکننده انسانی 

سوریه و روند تحولات سیاسی یمن را مورد بحث و گفتگو قرار دادند. 
در دیدار مایا تیســافی مدیرکل حوزه خاورمیانه و شمال آفریقا وزارت 
امور خارجه سوئیس با علی اصغر خاجی مشاور ارشد وزیر امور خارجه 
در امور ویژه سیاســی آخرین تحولات مرتبط با وضعیت ســوریه پس 
از زلزله اخیر، وضعیت شــکننده انسانی در این کشــور و روند تحولات 
سیاســی ســوریه و همچنین تحولات یمن مورد بحــث و گفتگو قرار 

گرفت.
خاجی ضمن ابراز تاســف از زلزله اخیر در ســوریه، خواستار همکاری 
بیشتر جامعه جهانی در ارسال کمک های انسان دوستانه به سوریه شد.

وی تصریح کرد: در حالی که مردم ســوریه همچنــان تلاش می کنند 
عزیزان خــود را از زیر آورها بیرون آورند، حمله رژیم صهیونیســتی به 
مناطق مسکونی این کشور نشــان دهنده خوی تجاوزگرانه این رژیم 

است.
خاجی با اشــاره به بحران انســانی در یمن، بر لزوم لغو فوری محاصره 

انسانی و اقتصادی یمن و همچنین برقراری آتش بس تاکید کرد.

معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه:
چین می داند ایران می تواند امنیت انرژی را 

تامین کند
معاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امــور خارجــه گفت:چینی ها 
می دانند ایران می توانــد امنیت انرژی را تامین کنــد. بنابراین امنیت 
تجارت و انرژی از ســوی جمهوری اســلامی ایــران در منطقه خلیج 

فارس، دریای عمان و اقیانوس هند تاثیرگذار است.  
مهدی صفری درباره ســفر رئیس جمهور به چین اظهار داشــت: سفر 
رئیس جمهور به چین از لحاظ پروتکلی یک ســفر رسمی در بالاترین 
سطح بود. ملاقات های بســیار مهمی با شی جین پینگ رئیس جمهور 
چین، نخســت وزیر و رئیس پارلمان داشــت. همچنین جلســه ای با 
اقتصاددانان و ابر شرکت های چینی داشــتند که شرکت های چینی 
حضور داشته و مسائل شــان را مطرح کردند و رئیس جمهور نیز اعلام 
کرد که درها باز است، پروژه ها مشــخص است، اگر موانعی باشد تلاش 

می کنیم رفع شود.
وی در مورد ارتباط این ســفر با موضوع سند 2۵ ســاله همکاری های 
چین و ایران گفت: حدود 9 ماه پیش در ســفر وزیــر خارجه به چین و 
همچنین در پایان ملاقات دو وزیر خارجه اعلام شد که این سند جامع 
اجرایی شود اما به خاطر مسایل کرونا اقدام چندانی صورت نگرفته بود، 
بنده اخیرا سفری به چین داشتم که به خاطر شرایط 7-۸ روزی هم در 

قرنطینه بودیم.
معاون دیپلماســی اقتصــادی وزیر امور خارجه با اشــاره بــه این که 
بیشترین محصولات صادراتی ما اغلب کشاورزی است،   تصریح کرد: در 
این مدت تلاش کردیم مجوز یکسری از محصولات کشاورزی از جمله 

سیب، کیوی، لبنی، مرکبات و زعفران را از چین بگیریم.
صفری افزود:  در مورد ساخت مســکن،   انرژی های پاک، حمل و نقل، 
کشــاورزی و موضوعات دیگر در جریان این ســفر گفت و گوها انجام و 
اسنادی نیز به امضاء رسید که اگر پی گیری شود، شاهد تحول خواهیم 

بود.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشــاره به همکاری های منطقه ای 
اظهار داشت: یکی از موارد همکاری های منطقه ای؛ شانگهای است که 
در خرداد ماه سال 1402 در هند به عضویت کامل در می آییم. در مورد 
بریکس هم طرف چینی ایران را پذیرفت کــه از ایران برای عضویت در 

بریکس حمایت خواهد کرد.
معاون وزیر امور خارجــه همچنین در ارتباط با ســطح تعامل چین با 
دولت سیزدهم در مقایسه دولت های گذشته چگونه ارزیابی می شود، 
گفت: سیاســت دولت ها فرق می کند، همیشــه تاکید کــردم که باید 
سیاست خارجی ما وابسته به دولت ها نباشد، حاکمیتی باشد که با یک 
دولت جهت ما عوض نشود، در این دولت گرایش محکمی به کشورهای 
آســیایی وجود دارد همچنین آفریقا و اروپا. دولت هم اعلام کرده بود 
همسایگان در اولویت قرار دارند و همین سیاست دنبال می شود و طرف 

چینی هم متوجه این مساله است. بنابراین سطح روابط عالی است.
صفری همچنین درباره علاقه مندی چینی هــا برای کار کردن با ایران 
هم گفت: معتقــدم اقتصاد چین اول اســت، آمریکایی هــا پول چاپ 
می کنند. ما در منطقه خلیــج فارس و دریای عمــان 2200 کیلومتر 
ساحل داریم، چین 6 و نیم میلیون بشــکه نفت را از این منطقه می برد 
آیا فقط تامین انرژی مهم اســت یا امنیت آن هم مهم اســت؟ کشوری 
مثل جمهوری اســلامی ایران امنیت انرژی را هم تامین می کند و این 
یکی از مواردی است که ایران می تواند شریک استراتژیک باشد. چینی 
ها می دانند ایران می تواند امنیت انــرژی را تامین کند. بنابراین امنیت 
تجارت و انرژی از سوی جمهوری اسلامی ایران در منطقه خلیج فارس، 

دریای عمان و اقیانوس هند تاثیرگذار است.
وی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر ایران، کشوری است که با 1۵ کشور 
همسایه اســت و از نظر جغرافیایی مســیر خوبی برای تجارت بوده لذا 
ارتباط ایران و چین برای امروز و دیروز نیســت، تاریخی اســت ما هیچ 

وقت با چینی ها جنگ یا اختلاف مرزی نداشتیم.
معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امــور خارجه یادآور شــد: در این 
بحث هایــی صورت گرفــت؛ چینی هــا معتقدند نظم نویــن در حال 
شــکل گیری اســت، رئیس جمهور تحلیلی در این مســاله داشت که 
افول قدرت آمریــکا و آمدن قدرت در منطقه آســیا و قــدرت گرفتن 
سازمان های منطقه ای مانند شــانگهای و بریکس به صورت دینامیک 

به سوی نظم جهانی می رود.

تریبون

خریدار  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
با بیان اینکه اقدامات صورت گرفته در حوزه 
اشــتغال به رفع مطلق و نسبی فقر از جامعه 
کمــک می کند و به عــلاوه موجب افزایش 
بهــره وری نیــز خواهد شــد،گفت: دولت 
سیزدهم نیز تمام تلاش خود را به کار گرفته 
تا دیگر فقــر مطلق در جامعه نباشــد و فقر 

نسبی نیز به کمترین حد برسد.
ســیدصولت مرتضــوی در »همایش ملی 
راهبران اشتغال« گفت: کمیته امداد تمام 
تلاش خود را بــر پیگیری منویــات رهبر 

انقلاب متمرکز کرده است.
وی با بیان اینکه برای رفع مشــکل بیکاری 
و اشــتغال باید قرارگاه تشکیل شود، افزود: 
بررســی فعالیت های کمیته امداد حاکی از 
آن است که این قرارگاه امروز به عالی ترین 

شکل در این نهاد ایجاد شده است.
مرتضــوی با تمجیــد از راهبران اشــتغال 
کمیته امداد، بیان کرد: بدون شک کسانی 
که وظیفه راهبری اشتغال در کمیته امداد 
دارند را می توان فرماندهان قرارگاه اشتغال 

دانست.
وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی اظهار 
کرد: قطعا باید تمام امکانات را برای توسعه 

کارآفرینی در کشور بســیج کنیم، زیرا این 
اقدام بستری را برای رونق اقتصادی و ایجاد 

آرامش اجتماعی فراهم می کند.
مرتضــوی، توانمندســازی نیــروی کار را 
زیربنای ارتقای بهره وری دانســت و تاکید 
کرد: باید فرآیندهای منجر به تولید را کوتاه 
کنیم و در عین حال تلاش کنیم با کمترین 
هزینه به بالاترین درآمــد در حوزه اقتصاد 

برسیم.
وی بــا تاکید بــر اهمیــت کارآمــوزی و 
مهارت افزایــی گفت: لازم اســت در حوزه 
کارآفرینی از فضای سنتی خارج و در جهان 

دانش بنیان کارها را پیش ببریم.
مرتضوی در بخش دیگری از ســخنان خود 
تصریح کرد: قطعا بخشی از کارها از دریچه 
کلاس های آموزشــی پیش مــی رود، اما 
واقعیت امر این اســت که بســتر اینترنت و 
فضای مجازی را نباید نادیــده بگیریم و بر 

اساس علم روز پیش برویم.
وی گفت: اشتغال ســرگرمی نیست، بلکه 
پایه مهمی در امر تولید اســت. تولید موثر 
نیز یکی از پایه های اساســی در بحث رشد 
اقتصادی است که از طریق آن می توان تمام 
وابستگی کشــور به بیرون مرزها را برطرف 

کرد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن 
تاکید بر ایجاد یک میلیون شــغل در سال 
جاری، عنوان کرد: دولت ســیزدهم طبق 
وعده خود یــک میلیون شــغل را پیش از 

پایان سال ایجاد کرد.
مرتضوی بیان کرد: لازم اســت یک تجدید 
نظر جــدی در فرآیندهای ایجاد اشــتغال 
انجام شــود تا ضمن کوتاه شدن زمان برای 
اخذ مجوزها، به توســعه پایدار مشاغل نیز 

کمک شود.
وی تمرکز بــر اتمام پروژه هــای نیمه تمام 
و توجه بــه مناطق کمتر توســعه یافته را از 
اولویت های دولت سیزدهم برشمرد و افزود: 
برخی از پروژه ها نیمه تمام و بر زمین مانده 
این ظرفیــت را دارد تا ضمــن تکمیل آنها، 

چرخه تولید و اشتغال را تقویت کرد. 
مرتضوی ضمن اشــاره بــه حمایت های 
دولت از طریق اعطای یارانه تولید و خرید 
تضمینــی، اظهار کــرد: توجه بــه مقوله 
کارآفرینی نیز از جمله مواردی اســت که 
در ذیل سیاســت های حمایتی دولت قرار 

دارد.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی با ارائه 
آماری در حــوزه اشــتغال، اضافــه کرد: 

پایش های صــورت گرفته نشــان می دهد 
که در بخش صنعــت، بازرگانی و همچنین 
خدمات، افزایش اشــتغال رخ داده اســت 
اما متاسفانه شاهد افت اشــتغال در حوزه 

کشاورزی بوده ایم.
وی گفــت: موضــوع زیســت بوم هــای 
گردشگری در مناطق روســتایی از جمله 
مواردی است که می تواند با جذب توریست، 
تصویر غلط ارائه شده از ایران در رسانه های 

خارجــی را تغییر دهــد تا پــروژه »ایران 
هراسی« را خنثی کنیم.

مرتضوی خاطرنشان کرد: اقدامات صورت 
گرفته در حوزه اشــتغال به رفــع مطلق و 
نسبی فقر از جامعه کمک می کند و به علاوه 
موجب افزایش بهره وری نیز خواهد شــد. 
دولت سیزدهم نیز تمام تلاش خود را به کار 
گرفته تا دیگر فقر مطلق در جامعه نباشد و 

فقر نسبی نیز به کمترین حد برسد.

 زهرا علیدادی  دولت لایحه ای به مجلس 
ارائه داده که بر اساس آن سازمان بازرگانی 
زیر نظر رئیس جمهور تشــکیل شود و باید 
ببینیم مجلس چه واکنشــی به این لایحه 

دوفوریتی دولت نشان می دهد.
پــس از آنکه چندین مرتبه بحث تشــکیل 
وزارت بازرگانی مطرح و در نهایت به جایی 
نرســید، دولت این بار لایحه ای برای ایجاد 
سازمان بازرگانی و تنظیم بازار تهیه و آن را 
با قید دو فوریت به مجلس شورای اسلامی 
ارائه کرده، چرا که تشکیل سازمان بازرگانی 
موضوعی نیست که دولت به تنهایی بتواند 
دربــاره آن تصمیم گیری کنــد و مجلس 
تصمیم گیر نهایی درباره تشــکیل سازمان 

بازرگانی است.

جزئیات لایحه ایجاد سازمان بازرگانی
بر اســاس آنچه تاکنون از لایحه تشــکیل 
ســازمان بازرگانی منتشر شــده است، در 
ماده واحده این لایحه بــه دولت اجازه داده 
می شــود به منظور تمرکز سیاست گذاری، 
راهبری برنامه ریزی نظارت و ســاماندهی 
امور مرتبط با حــوزه بازرگانی و تنظیم بازار 
نسبت به ایجاد ســازمان بازرگانی و تنظیم 
بازار زیر نظــر مســتقیم رئیس جمهور و با 
استفاده از امکانات نیروی انسانی ساختار و 
تشکیلات موجود در دستگاه های اجرایی و 
بر اساس اساسنامه ای که تا پایان فروردین 
ســال 1402 بــه تصویب هیــأت وزیران 

می رسد، اقدام کند.
بر اســاس این لایحه و در صــورت تصویب 
نهایی در مجلس شــورای اسلامی، سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
و شــرکت بازرگانی دولتی ایــران به همراه 
تمامــی امکانــات تعهــدات، وظایــف و 
مأموریت ها ساختار و نیروی انسانی و اموال 
منقــول و غیر منقول آنهــا و کلیه وظایف و 
مسئولیت های حوزه بازرسی، بازار به ترتیب 
از وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و 
جهاد کشــاورزی منتزع و به سازمان ملحق 

می شوند.
همچنین در بنــد دیگر از لایحه تشــکیل 
ســازمان بازرگانی، انتزاع و انتقال ســایر 
دســتگاه های زیرمجموعه وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشــاورزی 
با هــدف تمرکز سیاســت گذاری، راهبری 
برنامه ریزی نظارت و ســاماندهی و با تأکید 
بر رویکرد تجمیع ادغام و کاهش تشکیلات 
و ساختارهای دستگاه های اجرایی مذکور با 

تصویب هیأت وزیران مجاز است.

سازمان بازرگانی بر بازار نظارت می کند
سید محمد حسینی، معاون رئیس جمهور 
در امــور مجلس درباره ضــرورت و اهمیت 
ایجــاد ســازمان بازرگانی و تنظیــم بازار، 
گفت: پیشنهاد دولت این است که مجموعه 
بازرگانی و تنظیم بــازار از مجموعه وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت و مجموعه وزارت 
جهاد کشــاورزی و مابقی دستگاه ها منفک 
شــده و به ســازمان بازرگانی که به صورت 
مستقل و تحت نظر نهاد ریاست جمهوری 

خواهد بود، ملحق شود.
حســینی تاکید کــرد: ســازمان بازرگانی 
دیپلماسی تجاری را در دستورکار داشته و 
تحرک جدی را در خلق رویدادهای تجاری، 
مذاکــرات بیــن المللــی، تفاهم نامه های 
منطقــه ای، تفاهم نامه های دو و چند جانبه 
و تنظیم موافقتنامه ها و قراردادها به عنوان 
راهبردی مســتمر پیگیــری خواهد کرد. 

هدف دولت این است که سازمان بازرگانی 
به صورت متمرکز بر همــه بخش های بازار 

مدیریت و نظارت موثرتری داشته باشد.

اولویت دولت تنظیم تولید باشد
عزت الله اکبــری تالارپشــتی در گفتگو با 
مهر، با اشاره به ارائه لایحه دوفوریتی ایجاد 
ســازمان بازرگانی و تنظیم بازار به مجلس 
شورای اســلامی، اظهار داشــت: فعلًا این 
موضوع در مجلس مطرح و بررســی نشده 
اســت و باید ببینیم نظر دولت چیست و با 
چه توجیهــی این لایحــه را تقدیم مجلس 

کرده است.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به نظر 
شما مجلس با تشکیل این سازمان موافقت 
می کند، گفت: معلوم نیست که نمایندگان 
به آن رأی دهنــد یا خیر امــا گرایش کلی 
نمایندگان مجلس آن است که به موضوعی 
رأی دهند که بتوانند بــر آن نظارت کنند. 
باید ببینیم این سازمان به مجلس پاسخگو 

و نظارت پذیر است یا خیر.
عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
شورای اسلامی در واکنش به سوالی مبنی 
بر اینکــه آیا شــما موافقید بحــث تنظیم 
بــازار از وزارت جهاد و صمت گرفته شــده 
و در ســازمانی زیر نظر رئیس جمهور اداره 
شود، گفت: متأسفانه در حال حاضر دولت 
نمی تواند بازار را کنتــرل کند و اگر موضوع 
تنظیم بازار از وزارتخانه های مربوطه گرفته 
شود و به رئیس جمهور داده شــود، باز هم 
مشکل حل نمی شود چرا که رئیس جمهور 

فرصت چنین کارهایی را ندارد.
نماینده مــردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی با تاکید بر اینکه باید تنظیم تولید 
با دولــت و تنظیم بازار بــا بخش خصوصی 
باشد، تصریح کرد: دولت باید تنظیم تولید 
را در اولویت خود قــرار دهد و تنظیم بازار را 
به مردم و بخش خصوصی واگذار کند. دولت 
تولید را رها کرده است و آن وقت می خواهد 
بــازار را تنظیم کند؟! چنین کاری شــدنی 

نیست.
اکبری تالارپشــتی ادامــه داد: زمانی که 
تولیــد محصولی کــم باشــد، قیمت آن 
افزایش می یابد و زمانی هم که تولید کالا یا 
محصولی زیاد باشد، تولیدکنندگان مجبور 
می شوند آن را دور بیاندازند. الان افرادی به 
ما مراجعه دارند و داد و فریــاد می زنند که 
تولید زیــادی دارند اما نمی داننــد با آنچه 

کنند.

وی در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه برای 
تنظیم بازار و کنترل قیمت ها باید چه کرد، 
اظهار داشــت: دولت باید تنظیم تولید کند 
و تنظیم بازار را به بخــش خصوصی واگذار 
کند تا اگــر آنان اشــتباهی کردند، از جیب 

خودشان جبران کنند.

راهکار جایگزین ایجاد سازمان بازرگانی
همچنین مجتبی یوســفی، نماینده مردم 
اهواز در مجلس شــورای اسلامی در گفتگو 
با خبرنگار مهر درباره تشــکیل ســازمان 
بازرگانی، گفت: تاکنــون چندین بار وزارت 
صمت تفکیک و ادغام شــده اســت و نباید 
مجــدداً اقداماتی در این راســتا انجام داد. 
در کل دنیا هر بخشی که تصمیم گیر حوزه 
تولید است، برای حوزه بازرگانی، صادرات و 

واردات هم تصمیم گیری می کند.
وی متذکر شد: ما از یاد نمی بریم زمانی که 
وزارت بازرگانی، وزارت جهاد کشــاورزی 
و وزارت صنایــع و معــادن وجود داشــت، 
اختلاف نظر زیادی بین آنان ایجاد می شد. 
یک وزارتخانه برای تولید تصمیم می گرفت 
و وزارتخانه دیگــری واردات می کرد. برای 
مثال، می دیدیم محصولــی مانند برنج در 
کشور زیاد تولید می شــد و وزارت بازرگانی 

مجوز واردات می داد.
یوســفی تصریح کــرد: تا همین دو ســال 
پیش زمانی کــه درباره موضوعــی مانند 
مرغ صحبت می کردیــم، وزارت بازرگانی، 
گمــرک و وزارت جهاد هر کــدام یک نظر 
مجزا می دادند و هیچ کسی مسئولیت پذیر 
نبود، تا اینکه ما در مجلس قانونی را تصویب 
کردیم و همه اختیارات مربوط به این بخش 

را به وزارت جهاد کشاورزی دادیم.
عضو کمیســیون عمران مجلس شــورای 
اســلامی با تاکید بر اینکه تشکیل سازمان 
بازرگانی عمــلًا تصمیم گیــری در حوزه 
حکمرانــی تولیــد، توزیع و مصــرف را بر 
هــم می زند، گفــت: همان طور کــه ما در 
مجلس با تشــکیل وزارت بازرگانی مخالف 
بودیم، با تشــکیل ســازمان بازرگانی هم 
مخالف هســتیم. شــاید در ظاهر اسم آن 
ســازمان بازرگانی باشــد، اما عملًا کارکرد 

وزارتخانه ای خواهد داشت.
یوسفی اظهار داشت: پیشنهاد بنده آن است 
که به جای تشکیل سازمان بازرگانی، بهتر 
اســت که دولت ذیل وزارت صنعت، معدن 
و تجارت یک معاونت قوی بگذارد. اقداماتی 
مانند تفکیک و تجمیع وزارتخانه ها در این 

شرایط هیچ ضرورتی ندارد.

مشکل گرانی مربوط به ساختار نیست
همچنیــن مصطفــی طاهــری، رئیــس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس مخالفت 
خود را با تشکیل این سازمان اعلام کرد. به 
گفته وی مشــکل گرانی مربوط به ساختار 
نیست که با ایجاد ســاختار جدید بتوان آن 

را رفع کرد، بلکه ساختار باید اصلاح شود.
به گفته رئیس کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس، در حال حاضــر وزارتخانه صنعت، 
معدن و تجارت و جهاد کشاورزی اقدامات 
مربوط به تنظیم بــازار را انجام می دهند که 
با تشــکیل ســازمان بازرگانی این نهادها 

افزایش می یابد.

مجلس موافق تشکیل سازمان 
بازرگانی نیست

علی جدی، نایب رئیس کمیســیون صنایع 
و معادن مجلس شورای اسلامی در رابطه با 
پیشنهاد تشکیل سازمان بازرگانی از سوی 
دولت، گفــت: دولت لایحــه ای ارائه کرده 
که سازمان بازرگانی تشــکیل دهد و بحث 
تنظیم بــازار از وزارت جهاد و صمت گرفته 
شده و در ســازمانی زیر نظر رئیس جمهور 

اداره شود.
وی عنوان کرد: پیش بینی شخصی بنده این 
است که مجلس خیلی با این موضوع موافق 
نباشد که مثلًا یک مجموعه ای که باید بر آن 
نظارت شود به ســازمان تبدیل شده و زیر 
نظر رئیس جمهور فعالیــت کند. البته باید 
دید در ادامه چه اتفاقــی خواهد افتاد و چه 

تصمیمی گرفته می شود.

تشکیل سازمان بازرگانی اقدامی 
عجولانه است

علاوه بر این، علیرضا عباسی نماینده مردم 
کرج با بیان اینکه در 100 ســال گذشــته 
حداقل 11 بــار وزارت بازرگانــی با وزارت 
صنایع و معادن ادغام و مجدداً تفکیک شده 
است، متذکر شد: این مسئله نشان می دهد 
یک ایراد اساســی در این بین وجود دارد و 
متأسفانه کسی کارشناسانه به این موضوع 

نمی پردازد.
وی افزود: یکی از مشکلاتی که هم در وزارت 
صمت و هم در وزارت جهاد کشاورزی وجود 
دارد، مســئله عدم هماهنگی بخش تولید، 
صادرات و واردات اســت. البتــه با تصویب 
قانــون تمرکــز وظایــف در وزارت جهاد 

کشاورزی یا همان قانون انتزاع در سال 91، 
مشکل ناهماهنگی در این وزارتخانه کمی 
سامان پیدا کرد اما متأسفانه دولت روحانی 
به ویژه در دو ســال پایانی خــود این قانون 
را به شــکل ســلیقه ای اجرا کرد و موجب 
بروز مشــکلات زیادی برای فعالان بخش 

کشاورزی شد.
این نماینــده مجلس گفت: اگــر بخواهیم 
بار دیگر مســئله تفکیک بخش بازرگانی از 
وزارتخانه های صمت و جهاد کشــاورزی را 
به جریان بیندازیــم و این بار با یک چرخش 
به جای وزارت بازرگانی ســازمان بازرگانی 
را مطــرح کنیــم، در هر دو حالــت مجدداً 
قسمتی از تصمیم گیری ها را به بخش تولید 
و قسمتی دیگر را به حوزه تجارت و بازرگانی 
می دهیــم؛ اقدامی که در اکثر کشــورهای 
دنیا منسوخ شــده اســت. این اقدام دولت 
عجولانه، منفعلانه و غیرکارشناسی است و 
نه تنها مشــکلی را حل نخواهد کرد، بلکه بر 

مشکلات خواهد افزود.
عباســی عنوان کــرد: اقدام دولــت برای 
تشــکیل ســازمان بازرگانی یا ادامه همان 
وزارت واردات )بازرگانــی( در حقیقــت 
پاک کردن صورت مســئله مشکلات بخش 
تولید و تنظیم بازار است. اگر مشکل دولت 
تنظیم بازار است، باید ایرادات فعلی احصا و 
اولویت بندی شود. اگر ایراد در زیرساخت ها 
و نیروی انســانی متخصص مورد نیاز است، 
تأمین کند و اگــر مدیران نالایق ســر کار 
هستند، آنان را با مدیران شایسته و توانمند 
و دل ســوز جایگزین کند. تغییر ســاختار 
همان دور باطلی اســت که 11 بــار تکرار 
شده است و باید کارشناســانه و مسئولانه 
به حل مشــکلات بخش تولید و تنظیم بازار 
بپردازیم و از کارهای کلیشه ای مثل تغییر 

ساختار جدا بپرهیزیم.
وی تاکیــد کرد: بخــش بازرگانی اساســاً 
توجهی بــه تولید نــدارد و نــگاه اصلی آن 
در تنظیم بازار واردات اســت و اگر ما قصد 
حمایت از تولید داخلی را داریم، با تأسیس 
سازمان یا وزارت بازرگانی نه تنها به سمت 
تحقق اهداف تعیین شــده بــرای تفکیک 
وزارت صمت و جهاد کشــاورزی نمی رویم، 
بلکه موجب آسیب رسیدن به بخش تولید 
چه در حــوزه کشــاورزی و چــه در حوزه 
صنعت می شــویم. بنابراین لازم اســت که 
دولــت تجدید نظر جــدی در تصمیم خود 
برای تشکیل سازمان بازرگانی داشته باشد.

نمایندگان وزارتخانه را به سازمان 
ترجیح می دهند

علاوه بــر این نگاهــی به نظــرات برخی از 
نمایندگان مجلس کــه در فضای مجازی و 
رسانه ای منتشر شــده است، نشان می دهد 
که آنان بر این باور هســتند که با رفع ایراد 
شــورای نگهبــان، می توان طــرح احیای 
وزارت بازرگانی را کــه در مجلس قبل تهیه 
شــده بود اصلاح و در کوتاه تریــن زمان در 

صحن علنی مطرح و تصویب کرد.
نگاه ایــن نمایندگان آن اســت کــه نهاد 
بازرگانی باید در قالب وزارتخانه ایجاد شود، 
چرا که با تشکیل ســازمان بازرگانی قاعدتاً 
مجلــس نمی توانــد نظارت کافی داشــته 
باشد و بر اســاس آئین نامه داخلی مجلس 
حق سوال و اســتیضاح ریاست این سازمان 
را نخواهد داشــت. به هر صورت باید منتظر 
ماند و دیــد دولت و مجلس دربــاره تعیین 
تکلیف بخش بازرگانی کشور چه تصمیمی 

خواهند گرفت.
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 مردم خرید نکنند
و خ دلار در بازار خودر  سونامی نر

رییس اتحادیه نمایشــگاهداران خودرو اســتان البرز اظهار داشت: در 
گذشته نمایشــگاه داران تعین کننده قیمت کف بازار بودند اما امروزه 
بازار از دســت ما در رفته و در واقع نرخ دلار تعیین کننــده اصلی بازار 
خودرو اســت. باید از مســئولان پرســید که نرخ دلار در یک روز چند 
بار تغییر می کند. باید مســئولان اقتصادی، سیاست کلان اتخاذ کنند 

چون این شرایط بازار ارز همه بازارها را بهم ریخته است.
 حمید کریمی در مورد آخربن وضعیت بازار خودروی کشــور گفت: در 
حال حاضر بازار خودرو اوضاع خوبی ندارد و در واقع راکد است. شرایط 

بگونه ای است که بنده در 3۵ سال اخیر آن را تجربه نکرده بودم.
وی افزود: به نظر می رســد وزارت صمت و مسئولات مرتبط، بازار خود 
را رها کرده و از همین روی واقعا برای وزارت صمت جای تاســف دارد. 
باید برای مردم تشــریح شــود که آیا تولیدکنندگان ما خودرو دارند یا 
خیر؟ اگر ندارند به مردم گفته شــود و اگر دارند چرا عرضه نمی شــود 
تا بازار به آرامش برسد.رییس اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو استان 
البرز با بیان اینکه قرعه کشــی خودرو بازار را بهم ریخته اســت، اظهار 
داشت: باید دولت اقدام به ترخیص خودروهای مانده در گمرک کند تا 
روند عرضه تسهیل شــود یا عبور و مرور خودرهای مناطق آزاد به سایر 

مناطق کشور بدون مانع شود.
وی افزود: در گذشته نمایشگاه داران تعین کننده قیمت کف بازار بودند 
اما امروزه بازار از دست ما در رفته و در واقع نرخ دلار تعیین کننده اصلی 
بازار خودرو است. باید از مسئولان پرسید که نرخ دلار در یک روز چند 
بار تغییر می کند. باید مســئولان اقتصادی، سیاست کلان اتخاذ کنند 

چون این شرایط بازار ارز همه بازارها را بهم ریخته است.
کریمی افزود: باید به مردم توصیه کرد در این شــرایط از خرید خودرو 
اجتناب کنند. چرا در شــرایطی نرخ ها افزایش می یابد خرید می شود؟ 
بخشــی از گرانی همین تصمیم مردم اســت و باید از فرهنگ ســایر 

کشوره ها در اینگونه موارد استفاده کنیم تا قیمت ها بشکند.

افزایش عرضه در بورس کالا
وها افزایش نمی یابد قیمت کارخانه ای خودر

 مدیرعامل ایران خودرو گفت: این گروه صنعتی فعــلًا برنامه ای برای 
افزایش قیمــت کارخانه ای خودروها نــدارد، بلکه بــه دنبال افزایش 
عرضه در بورس کالا اســت.مهدی خطیبی در نشســت خبری افزود: 
قیمت گذاری دستوری با توجه به نتایج و خروجی های که داشته، یکی 

از مهمترین مشکلاتی است که گریبانگیر صنعت خودرو شده است.
وی گفت: در لایحه بودجه ســال 1402 مقرر شــده همــه خودروها 
باید در بورس کالا به فروش برســد، بر اســاس برنامه ای برای افزایش 
قیمت کارخانه خودروها نداریم، بلکه به دنبال افزایش عرضه در بورس 
هستیم.خطیبی تاکید کرد: ما راه عرضه در بورس کالا را ادامه می دهیم 
و معتقدیم در نبــود راه حل بهینــه، عرضه در بــورس بهترین گزینه 
جایگزین اســت.وی ابراز امیدواری کرد: با فروش خودرو در بورس کالا 

بخشی از زیان انباشته سال های گذشته خودروسازان جبران شود.
مدیرعامل ایران خودرو یادآور شد: در سال های گذشته دست کم 3۵0 
هزار میلیارد تومان به دلیل سیاســت قیمت گذاری دستوری از جیب 

مردم و سهامداران خودرو خارج شده است.

مشارکت با خودروسازان چینی 
مدیر عامــل ایران خودرو در ادامه به دلایل عدم ســفر خــود به همراه 
رئیس جمهوری به چین اشــاره کرد و گفت: تیمی از این گروه صنعتی 
راهی کشور چین شــد و به طور مشــخص قراردادی بین ایران خودرو 
دیزل چینی ها منعقد شــد و مدیرعامل ایران خودرو دیزل در این سفر 
حضور داشت.وی اظهار داشت: هفدهم اســفندماه امسال نیز میزبان 
مدیرعامل شرکت هایما هستیم و بر این اســاس اقدامات و همکاری با 

چینی ها در دست پیگیری است.
خطیبی خروج خودروســازان اروپایی متاثر از تحریم ها را در سال های 
گذشــته یادآور شــد و گفت: امروز این گونه مســائل و مشکلات را در 

سیاست های معمول خود و مشارکت های خارجی لحاظ می کنیم.
وی بیان داشــت: تا ســال 2030 اتفاقات عجیــب و غریبی در صنعت 
خودرو جهان رخ خواهد داد و چینی ها سهم عمده قالب را در بازارهای 
جهان کسب خواهند کرد؛ بر این اســاس همکاری ما با چینی ها اقدام 
شایســته ای خواهد بود و ما باید در زنجیره جهانی خودروسازان بزرگ 

قرار بگیریم.

صادرات خودرو به روسیه
مدیرعامل ایران خودرو در پاســخ به ایرنا به صادرات 2هزار دســتگاه 
خودرو به کشور روسیه اشاره کرد و گفت: شــایعه ای که هفته گذشته 
مبنی بر عــدم تایید خودروهای صادراتی به روســیه از ســوی وزارت 

صنایع و بازرگانی این کشور عنوان شده بود کذب است.
وی ادامه داد: مذاکرات بســیار خوبی با روس هــا در حوزه خودروهای 
سواری و ســنگین در جریان اســت، صادرات خودروی سواری به این 
کشور آغاز شــده و خودروی سنگین آتامان نیز قرار شــده در تیراژ بالا 
صادر شود.خطیبی در پاسخ به پرسش دیگر ایرنا به رونمایی تارای برقی 
در ماه های گذشــته اشــاره کرد و گفت: تولید این خودرو طی تفاهم 
نامه ای با گروه مپنا در حال انجام است و در ســال آینده ۵0 دستگاه از 
آن تولید خواهد شد. حتی پیشنهاد شــده که تولیدات اولیه به صورت 

تاکسی در جزیره کیش مورد استفاده قرار گیرد.
وی همچنین بــه تولید خــودروی اقتصادی که جزو فرامین هشــت 
ماده ای رئیس جمهوری در سال گذشته بود اشــاره کرد و گفت: مقرر 
شــده خودروی اقتصادی بنزینی با مشــارکت ســایپا تولید شــود و 
خودروی اقتصادی برقی را ایران خودرو تولید کند، همچنین خودروی 
tf21 ایران خودرو که در روزهای پایانی نیمه نخست سال آینده به بازار 

عرضه خواهد شد یک خودروی اقتصادی خواهد بود.
مدیرعامل ایران خودرو در ادامه در خصوص خودروهای واگذار شــده 
به نهادها و دستگاه ها اظهار داشت: تفســیر و تحلیل ما از دستور رئیس 
جمهوری در این زمینه خودروهای اســت که قرار بود در قرعه کشی به 
مردم واگذار شــود، بنابراین وقتی خودرویی در بورس عرضه می شود 
اطلاق اینکه واگذاری و رانت انجام شــده رد می شــود.وی تاکید کرد: 
در اینکه »خودرویی واگذار شــده یا خیر؟« به صراحت اعلام می کنم 
خودروهایی مانند پژو پارس، رانا، ســورن و پژو 206 که قرار اســت به 
صورت قرعه کشی عرضه شود، حتی یک دستگاه آن به شخص حقوقی 

واگذار نشده است.
وی ادامه داد: اگر خودرویی هم واگذار شــده که بایــد بگویم مربوط به 
دوره ما نبوده اســت، باید گفت مطابق قانون نهادهای نظامی، امنیتی 
و غیره اجازه ندارنــد از بازار خودرو بخرند، نبایــد خودروهای خارجی 
بخرند و مکلف به جایگزینی خودروهای فرســوده شــان هستند و این 

موارد در بودجه آنها نیز پیش بینی شده است.

بازار

رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به منفی 
بودن روند ســرمایه گذاری در یک دهه گذشته، گفت: 
مهمترین دغدغه ســازمان بورس حل مشــکل روند 
منفی سرمایه گذاری و پیشی گرفتن نرخ استهلاک بر 

تشکیل سرمایه در کشور است.
مجید عشقی،   در همایش سالانه انجمن مالی ایران که 
در شهر اصفهان برگزار شدگفت: برگزاری نشست های 
تخصصی چنانچه منتج بــه ارائه راه حل های کاربردی 
برای چالش های سیاست گذاری و اجرایی شود، حتما 
مفید خواهد بود. ســازمان بورس از دیرباز هر دو هفته 
یکبار جلســات همفکری و مشورت با اســاتید به نام و 
روسای ادوار سازمان را تشــکیل داده که منشاء اثرات 

مفید بسیار بوده است.
وی با اشــاره به منفی بودن روند سرمایه گذاری در یک 
دهه گذشــته، گفت: متاســفانه طی ده سال گذشته 

استهلاک بر تشکیل سرمایه پیشی گرفته و 
این مهمترین دغدغه اقتصاد کشور و سازمان 
بورس اســت. از وظایف اصلــی انجمن های 
علمی و مراکز دانشــگاهی آسیب شناســی 
همین منفی شدن سرمایه گذاری و راه برون 
رفت از آن است. کشــور مجرایی جز افزایش 
ســرمایه گذاری برای حل چالش های خود 

ندارد.
عشــقی ضمــن اشــاره بــه ضــرورت حمایــت از 
سرمایه گذاری در کشــور ادامه داد: طبعا برخی موانع 
از جنس سیاســی اســت اما برخی موانــع از جنس 
درونی و سیاست داخلی اســت. امنیت سرمایه گذاری 
و پیش بینی پذیری برای یک ســرمایه گذار بسیار مهم 
است. آیا سرمایه گذار ما می تواند سه یا پنج سال آینده 
را پیش بینی کند؟ احترام به سرمایه گذاری و مالکیت 

خصوصی از دغدغه همیشگی ما بوده و گاها 
شــاهدیم که با یک تصمیم نادرست روابط 
میــان میلیون ها ذینفع یــک صنعت به هم 

می ریزد.
وی با بیــان اینکه بحث اصــلاح حاکمیت 
شــرکتی به جد محور کار ســازمان بورس 
اســت، گفت: متعــادل کــردن روابط بین 
ذینفعان و جلوگیری از وارد شــدن زیان به یک طرف 
از ســوی ذینفــع دیگر دســتور کار جدی ما اســت. 
دستورالعمل حاکمیت شرکتی و مواردی از آن، سال ها 
مسکوت مانده بود که با اصلاحاتی، بر اجرای آنها اصرار 

خواهیم داشت.
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار اظهار کرد: وقتی 
از بخش خصوصی انتظار توسعه سرمایه گذاری داریم، 
نباید هر سال به بهانه های مختلف مثل بودجه سنواتی 

و... امنیت و پیش بینی پذیــری را مخدوش کنیم؛ چرا 
که ســرمایه گذار ســال آینده دیگر به سیاست های ما 
اطمینان نمی کند. تلاش ما این بــوده این موضوع در 

تلاطمات اخیر مدیریت شود.
عشــقی در پایان گفت: هیات مدیره شــرکت ها نقش 
سنگینی دارند که متاسفانه گاها به وظایف، اختیارات 
و تعهدات و مســئولیت های خود واقف نیستند. ما هم 
آموزش و هم مطالبــه و نظارت را با جدیت بیشــتری 
دنبال خواهیم کرد. موضوع ارزش گذاری و تامین مالی 
شرکت های دانش بنیان بســیار مهم است. چشم انداز 
مطلوب ما افزایش سهم شــرکت های دانش بنیان در 
بازار سرمایه است. ســاختارهایی برای سرمایه گذاری 
خطرپذیر نیز وجود دارد که توســعه آن ها آغاز شــده 
اســت. این اتفاق قطعــا می تواند موجبــات افزایش 

بهره وری در اقتصاد را فراهم آورد.

رییس ســازمان خصوصی ســازی درباره ارزش سهام 
عدالت جاماندگان اظهار داشــت: دربــاره ارزش 10 
میلیون تومانی این ســهام به ازای هر فرد تصویب شده  

و این 10 میلیون تومان از پرتفوی سهام مختلف است.
حســین قربانزاده، رییس ســازمان خصوصی سازی 
درباره آخرین تصمیمات تعیین پرتفوی سهام عدالت 
جاماندگان اظهار داشــت: هیات تطبیــق مجلس از 
پرتفوی ســهام عدالت جاماندگان ایراد گرفته اســت 
و عملا تا زمان رفع ایراد هیــات تطبیق مجلس یعنی 
تشکیل شــورای عالی سیاســت های کلی اصل 44 و 
تصویــب آیین نامه انتهــای بند الف تبصــره 2 قانون 

بودجه 1402 فعلا کاری نمی توان انجام داد.
وی ادامــه داد: اول بایــد شــورای عالــی 
سیاســت های کلی اصل 44 تشکیل شود و 
شیوه اجرایی را مصوب کند تا بتوان پرتفوی 

سهام  عدالت را نهایی کرد.
رییس سازمان خصوصی ســازی گفت: در 
حال حاضر پرتفوی سهام عدالت جاماندگان 

مشخص است، احکام ضوابط آن را هم به تصویب هیات 
وزیران رسیده بود اما هیات تطبیق به آن ایراد گرفت و 
اعلام کرد که مطابق قانون اجرایی سیاســت های کلی 
اصل 44 باید این شــورا درباره آن تصمیــم بگیرد و نه 

هیات وزیــران. بنابراین در حــال حاضر جز 
اینکه شــورای عالی سیاست های کلی اصل 
44 این موضوع را تصویــب کند، راه دیگری 

وجود ندارد.
قربانزاده درباره تفاوت پرتفــوی دارندگان 
سهام عدالت افزود: ســه و نیم میلیون افراد 
جدیــد دارای ســهام عدالت خواهند شــد 
که تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی هستند و 
حتما پرتفوی این افراد با دارندگان فعلی سهام  عدالت 
متفاوت خواهــد بود و اساســا امکان یکســان بودن 

پرتفوی سهام عدالت بین افراد وجود ندارد.

وی ادامه داد: در یــک دوره و مقطعــی از بیش از 40 
شرکت  ســهمی به عنوان ســهام عدالت به افراد واجد 
شرایط داده شــده که امروز دولت دیگر در تعدادی از 
این شرکت ها سهمی ندارد و برخی از این شرکت ها اگر 
دولت سهمی دارد، واگذاری آنها و انتقال سهام آنها به 

سهام عدالت امکانپذیر نیست.
رییس سازمان خصوصی ســازی درباره ارزش سهام 
عدالت جاماندگان اظهار داشــت: دربــاره ارزش 10 
میلیون تومانی این ســهام به ازای هــر فرد تصویب 
شده  و این 10 میلیون تومان از پرتفوی سهام مختلف 

است.

بورس

سهام عدالت

خریدار  رئیس اتحادیــه تولیدکنندگان 
طلا و جواهر ضمــن نقد فــروش و عرضه 
ســکه ها به مردم و تعداد بالای ضرب سکه 
توســط بانک مرکزی، اعلام کــرد که طی 
جلســات اخیر با وزیــر امــور اقتصادی و 
دارایی ضمن گلایه منــدی از عرضه بیش 
از حد ســکه ها، خواســتار کاهش عرضه و 
فروش قطعات سکه شــده ایم و ایشان نیز 

پذیرفته اند.
سید حجت شــفائی، با حضور در یک برنامه 
تلویزیونــی ضمــن گلایه از ضرب بســیار 
سکه طی ســال های اخیر و عرضه ی بالای 
سکه به مردم که سبب ســوق تمایل مردم 
از خرید مصنوعــات طلا به ســمت خرید 
سرمایه گذاری سکه شده است؛ اظهار کرد: 
ایران جزو هفت کشــور تولیدکننده طلا و 
تقریباً جزو 10 کشور مصرف کننده طلا در 
دنیاست؛ این درحالیست که افزایش ضرب 
سکه توســط بانک مرکزی و قرار دادن انواع 
قطعات ســکه در اختیار عموم مردم، سبب 
شــده که ذائقه مردم و فرهنگ کشــور که 
مصرف کننده طــلا بوده و بــه طلا اهمیت 
می دادند و در کنار کشــورهای هند و خلیج 

فارس مصرف کننده طلا بودند، تغییر کند.
و  تولیدکننــدگان  اتحادیــه  رئیــس 
صادرکنــدگان طلا و جواهر، ضمن اشــاره 
به اینکه از ســال 1396 به بعد، بــه  دنبال 
برخی سیاســت ها ایــن فرهنــگ ایران و 
ذائقــه مصرف کنندگی طلا تضعیف شــد؛ 
تصریح کرد: در گذشته سکه ها به هیچ وجه 
دارای حبــاب نبودند اما اکنون متاســفانه 
حباب ســکه که اشــتغالزایی نــدارد و در 
چرخه تولیدی هم قرار ندارد، از دســتمزد 
مصنوعات طلا که در چرخه صنعت اســت 
و به حد قابــل توجهی اشــتغال زایی دارد، 

بیشتر است.  

مردم به سمت خرید سکه نروند
وی ضمن تاکید و توصیه بــر اینکه مردم به 
هیچ وجه به سمت خرید سکه نروند، گفت: 
متاســفانه در هیچ کجای دنیــا، تا این حد 
که بانــک مرکزی ایران ضرب ســکه انجام 
می دهد، ضرب سکه ندارد و سکه در اختیار 
عموم مــردم قرار نمی دهــد.  طبق آخرین 
آمار از ابتدای انقلاب تاکنــون ۸0 میلیون 
واگذاری ســکه انجام شــده که به عبارتی 
به ازای هر نفر یک ســکه بهار آزادی است؛ 
این درحالیســت که از منظر ما که صنعتگر 
هستیم، نباید تا این حد ضرب سکه صورت 

می گرفته است.
 ســکه یادبود بایســتی در تعداد کم باشد و 
ارزش آن حفظ شــود اما این روزها خرید و 
فروش سکه تبدیل به یک معامله رایج شده 

و فرهنگ مردم به ســمت واسطه گری رفته 
است.

این مقام صنعتی یادآور شد: از سال 1396 
که بانک مرکزی به بهانه تنظیم بازار سکه، 
بالغ بر 62 تن ســکه را واگذار کــرد، تفکر و 
ســلیقه مردم کــه در دهه های گذشــته 
مصنوع طــلا را ترجیح می دادنــد و اکثرا 
جنبه زینتی و مصرف کنندگی داشــت به 
سمت سکه و سرمایه گذاری و واسطه گری 
ســوق پیدا کرد. همین موضوع سبب شد 
که انواع قطعات ســکه  )ســکه تمام، نیم و 
ربع ســکه( بیشــتر از پنج میلیون تومان 
دارای حباب باشــند. این حبــاب را مردم 
می پردازند؛ این درحالیست که مصنوعات 
طلا، که تولیدی و صنعتی اســت و نیروی 
اشــتغال بســیار هم به کار می گیرد، تنها 

اجرت ساخت پرداخت می شــود که نهایتاً 
یک میلیون تومان است.

زیان تولیدکننده و مصرف کننده 
واقعی از حباب سکه

شــفائی با بیان اینکه آخرین ضرب ســکه 
مختص سال 13۸6 است، تصریح کرد: اگر 
بانک مرکزی فــردا تصمیم بگیرد که ضرب 
سکه 1402 انجام دهد، حباب ۸0 میلیون 
ســکه به یکباره ریزش خواهد کرد و مردم 
متضرر خواهند شــد. قربانی اصلی حباب 
سکه و نوســان قیمت طلا، تولیدکنندگان 
صنعت طــلا و جواهــر و مردم هســتند. 
زمانی که تخصصی موضوع مورد بررســی 
قرار گیرد، این ســوال مطرح است که چرا 
ســکه ای که هیچ ارزش افــزوده تولیدی و 

اشــتغالزایی ندارد، باید پنج میلیون تومان 
حباب داشته باشد.  

وی افزود: در مقابــل 10 هزار واحد تولیدی 
در پنج استان کشــور فعالیت می کنند که 
بسیار هم اشــتغالزایی دارد اما ضرب سکه و 
واگذاری آن به مردم، سبب شده که صنعت 

طلای کشور تضعیف شود.  
و  تولیدکننــدگان  اتحادیــه  رئیــس 
صادرکنــدگان طلا و جواهر خاطرنشــان 
کرد: کشوری همچون ترکیه که در گذشته، 
متقاضی طلای دست دوم ایران بوده است، 
اما اکنون جــزو بزرگترین تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان طلا است.
وی اعلام کــرد: تنها در شــهر تهران 700 
جواز کسب ســکه فروشــی اتحادیه طلا و 
جواهر تهران ارائه شــده اســت. همچنین 
۵9۸ صرافی را هم بانک مرکزی مجوز داده 
اســت؛ بنابراین بالغ بر یک میلیون و 300 
واحد تنها سکه فروشــی در تهران است که 

در ایران بسیار عدد قابل توجهی می شود.
شفائی از مسئولان خواستار شد: درخواست 
ما توجــه به تولید صنعت طلاســت. ضمن 
اینکه از مســئولان و به ویژه بانک مرکزی 
درخواست داریم که ضرب ســکه و عرضه 
تا این میزان کاســته شــود؛ در این رابطه 
جلســاتی هم بــا وزیــر امور اقتصــادی و 
دارایی )حدود دو هفته پیش( داشــته ایم و 
درخواســت کردیم که ضرب سکه و عرضه  
به این میزان جلوگیری شــود و ایشان نیز 

موافقت کرده اند.
گفتنی اســت که علیرغم اینکــه این مقام 
صنعتی اعلام کرده اســت که وزیر اقتصاد 
کاهش عرضه ســکه بــا پذیرفته اســت، 
اطلاعیه های بانک مرکزی حاکی از آن است 
که همچنان ربع ســکه مهمان بورس کالا 

خواهد بود.

مهم ترین دغدغه سازمان بورس از زبان عشقی

ح کرد؛ ارزش سهام عدالت جاماندگان چقدر است؟ معاون وزیر اقتصاد مطر

رئیس اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد

هشدارهای ۵ گانه بخش خصوصی نسبت به بودجه
خریــدار  رئیس اتــاق بازرگانــی ایران 
می گوید بخــش خصوصی چــه در فرآیند 
تدوین و چه در فرآیند بررسی لایحه بودجه 
ســال 1402 تلاش کرده نظرات خود را در 
قالب پیشنهاد و هشــدار به دولت و مجلس 

شورای اسلامی ارائه کند.
 غلامحســین شــافعی در نشست هیات 
نماینــدگان اتاق بازرگانی ایــران اظهار 
کرد: یکی از اصلی ترین موضوعاتی که ما 
نسبت به آن هشــدار داده ایم خطر اضافه 
برآوردهایی اســت که در منابع عمومی 
بودجه در نظر گرفته شــده و از ســوی 
دیگر در برخــی هزینه ها نیــز برآوردها 
امکان دارد که کمتر از واقعیت باشــد. در 
صورتی که این موضوع اصلاح نشــود ما 
می توانیم با خطر کســری پنهان بودجه 

مواجه شویم.
وی مالیــات را موضــوع دوم مدنظــر اتاق 
بازرگانی دانســت و گفت: در این تردیدی 
وجود ندارد که تغییر ترکیــب درآمدهای 

دولتی به منابع پایدار مانند مالیات حرکت 
مثبتی خواهــد بود اما از ســویی باید برای 
کنترل هزینه های دولــت اراده کافی وجود 
داشــته باشــد و از ســوی دیگر فشارهای 
مدیریتی منجر به دشوار شدن شرایط برای 

فعالان واقعی اقتصاد نشود.
رئیس اتاق بازرگانــی ایران ادامه داد: دولت 
از یکسو مالیات اشــخاص حقوقی را هفت 
درصد کاهش داده امــا از طرف دیگر احکام 
قوانین دائمی مالیاتی کشور را حذف کرده 
است در مجموع نگرانی ما این است که این 
سیاست ها به افزایش فشارهای مالیاتی در 
بنگاه های تولیدی منجر شــود تــا از این رو 
امیدواریم اصلاحات لازم در دستور کار قرار 

گیرد.
شــافعی به بحث حقوق گمرکــی ورودی 
نهاده هــای تولید بــه عنــوان یکی دیگر 
از نگرانی هــا اشــاره کرد و گفــت: کاهش 
ســه درصدی حقوق گمرکــی تنها برای 
کالاهــای اساســی و دارو در نظــر گرفته 

شــده در حالی کــه می تواند شــامل مواد 
اولیه، ماشــین آلات و تجهیــزات وارداتی 
نیز بشــود. با توجه به افزایــش قیمت ارز، 
هزینه ها در ایــن حوزه افزایــش یافته که 
باید با سیاســت های حمایتی همراه شود. 
خوشبختانه در مجلس شورای اسلامی این 
کاهش به حقوق ورودی برای ماشین آلات 
و تجهیزات نیز تسری یافت و امیدواریم به 
مواد اولیه و کالاهای واســطه ای تولید نیز 

برسد.
رئیس اتاق بازرگانی ایــران ادامه داد: یکی 
از موضوعات نگــران کننده بــرای بخش 
خصوصی موضــوع افزایــش قیمت انرژی 
در بخش تولید اســت. در صورتی که تامین 
نیازهایی مانند برق و گاز دشــوار شود قطعا 
در نهایت به ضرر اقتصاد ایــران خواهد بود 
ما انتظــار داریم که ردیــف بودجه ای برای 
جبران خسارت قطعی برق و گاز صنایع در 

نظر گرفته شود.
وی خاطر نشــان کرد: امروز آخرین جلسه 

هیات نمایندگان دوره نهــم اتاق بازرگانی 
است ما در دهه 90 سال های سختی را پشت 
سر گذاشتیم و از شــوک تحریم ها گرفته تا 
شوک ارزی در ســال 1392 شوک کاهش 
قیمت نفت در ســال 1393، توافق برجام و 
خروج آمریکا از آن و ثبت شوک ارزی جدید 

و همچنین شــیوع کرونا جزو مشــکلاتی 
بود که ما آنها را در این ســال ها پشــت سر 
گذاشتیم. امیدوارم اتاق بازرگانی در آینده 
نیز بتواند به مسئولیت های خود عمل کرده 
و به عنوان صدای واقعــی بخش خصوصی 

فعالیت کند.



رئیس سازمان بازرسی کل کشور:

سازمان بازرسی با ترک فعل ها در زمینه کمک به صنعت برخورد می کند

شهردار تهران:

راه حل مشکلات تهران، مولدسازی اموال شهرداری است

جامعه
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 حذف ردیف بودجه معلولان و صدایی
 که از بهزیستی درنمی آید!

ایمان شــعبان زاده  یکی از تغییرات اساســی در لایحه بودجه سال 
1402 در حوزه توانبخشــی، حــذف ردیف بودجه مســتقل »قانون 

حمایت از حقوق معلولان« است.
طبق مــاده )30( ایــن قانون؛ »به منظــور شفاف ســازی منابع مالی 
اختصاص یافته برای اجــرای قانون حمایت از افــراد دارای معلولیت، 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور مکلف است نســبت به ایجاد ردیف 
اعتباری، ذیــل فصل رفاه اجتماعی، متناســب با عناویــن فصول این 

قوانین در لوایح بودجه سنواتی اقدام کند«.
بعد از تصویب قانون حمایت از حقوق معلولان در ســال 1397، از سال 
بعد آن )139۸(، این قانــون ردیف خاص خــودش را در لوایح بودجه 
داشته است، اما برای ســال پیش رو این ردیف حذف شده است. نتیجه 
احتمالی این اقدام چه خواهد بود؟ سازمان برنامه و بودجه می تواند هر 
رقمی را در سال 1402 برای معلولان در نظر بگیرد، سازمان بهزیستی 
نیز می تواند مثلا بگوید امسال بودجه افزایشی نداشته و همان دو هزار 
و هفتاد میلیارد تومان ســال قبل به این حــوزه اختصاص داده خواهد 
شد. در واقع جامعه معلولان نه می تواند مبلغ اعتبار اختصاص یافته به 
اجرای این قانون را مطالبه نماید و نه می تواند خود بودجه را طلب کند، 
چون پاســخ مشــخصی، مبتنی بر تکالیف قانون بودجه، نه از سازمان 
برنامه و بودجه و نه از ســازمان بهزیســتی قابل دریافت نیست. فارغ از 
این اقدام غیرقانونی دولت و اینکه مجلس تا پایان بررســی لایحه، چه 
اقدامی در این زمینه انجام خواهد داد، پاســخ سازمان بهزیستی به این 
اتفاق اســت که در نوع خود قابل تامل اســت. معاون توسعه مدیریت و 
منابع ســازمان بهزیســتی چند روز پیش در مصاحبه ای، در پاسخ به 
تمام انتقادت جامعه معلولین و کارشناســان حوزه توانبخشی، بدون 
اشــاره به اقدام غیرقانونی دولت و نقد آن و بیان تبعات این اقدام، تایید 
نموده که اعتبار اجرای این قانون )احتمالا( به صورت مبلغ نامشخصی 
به سرجمع اعتبارات ســازمان بهزیستی اضافه شــده است! این پاسخ 
سازمان بهزیستی، بیشــتر از اصل مطلب )حذف ردیف بودجه مستقل 

سال آینده( واجد بررسی و البته هشدار دهنده است.
مطابق جز »۸« بند )پ( ماده ۵7 قانون احکام دائمی توســعه کشــور، 
ســازمان بهزیســتی متولی اصلی ســلامت اجتماعی در جامعه، در 
حوزه های مختلف و به ویژه معلولان است. بهزیستی که براساس قانون 
تاســیس اش در راســتای اجرای اصل 21 و 29 قانون اساسی به وجود 
آمده، بدون تردید مهمترین سازمان اجتماعی در کشور است و مسئول 
ارائه بیشترین و متنوع ترین خدمات اجتماعی به گروه های آسیب پذیر 
جامعه اســت. این وظایف متعدد و قوانین خطیری کــه اجرای آنها بر 
عهده سازمان قرار گرفته، این انتظار طبیعی را در جامعه هدف گسترده 
آن ایجاد می کند که بهزیستی یک نهاد مطالبه گر بوده و از ظرفیت های 
قانونی خود به منظور احقاق حقوق ذینفعان ســازمان اسفاده نماید. از 
سوی دیگر بسیاری از وظایفی که این ســازمان بر عهده دارد، ماهیت 
بین بخشی و فرابخشی دارد و طبیعتا برای ایفای این وظایف باید بتواند 
قدرت چانه زنی داشته باشد تا بتواند به عنوان یک نهاد دولتی، از حقوق 
جامعه هدف و ذینفعان خودش دفاع کند. دولــت و حاکمیت نیز باید 
به بهزیســتی هم برای توســعه کیفی و هم برای توسعه کمی اش بیش 
از پیش توجه نماید؛ چراکه موضوعاتی که ســازمان بهزیســتی دنبال 
می کند، اکثرا موضوعات حاکمیتی اســت و طبیعتا انتظار این اســت 
که به اندازه اهمیتش حاکمیت هم به آن توجه بیشــتری به معنای عام 
خودش نشــان دهد. در مجموع انتظار می رود که سازمان بهزیستی با 
عنایت به موقعیت نهادی ویژه خود، بــه جای پذیرش بی چون و چرای 
تصمیمات دولت های مســتقر، در قامت وظایف حاکمیتی خود عمل 
نموده و در جایــگاه پناهگاه ذینفعان آســیبپذیر و عموما بدون صدای 
خود، قرار گیرد و در نقــش یک نهاد حمایتی ملــی، مطالبه گر حقوق 

جامعه هدف خود از دولت و سایر دستگاه های اجرایی کشور باشد.

معرفی دستگاه های اهمال کار در خصوص قانون 
هوای پاک

معاون هماهنگی امور اســتان های ســازمان حفاظت محیط زیست از 
معرفی دســتگاه های اهمال کار در حوزه قانون هــوای پاک به معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری خبــر داد.علیرضا نورمحمــدی از معرفی 
دســتگاه های اهمال کار در حوزه قانون هوای پاک به معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری خبر داد و گفت: ســازمان حفاظت محیط زیست 
دســتگاه هایی را که در راســتای قانون هوای پاک بــه وظایف قانونی 
خود عمل نکرده بودند، به معاونت حقوقی ریاســت جمهوری معرفی 
کرده است.معاون هماهنگی امور اســتان های سازمان حفاظت محیط 
زیســت خاطرنشــان کرد: همچنین عملکرد این دســتگاه ها نیز در 
راستای قانون هوای پاک توسط سازمان حفاظت محیط زیست احصا و 
به معاونت حقوقی ریاست جمهوری ارجاع شده است و بر همین اساس 
سازمان حفاظت محیط زیست به وظیفه نظارتی خود عمل کرده است.

وی در پاســخ به ســوالی در مورد ایجاد گاز متان در مرکــز دفع زباله 
آرادکوه گفت: در ســفری که اخیراً ریاست جمهور به شهر ری داشتند، 
همکاران مــا نیز در معیت ایشــان بودند و توضیحات لازم ارائه شــد و 
ســازمان حفاظت محیط زیســت تولید گاز متان در مرکــز دفع زباله 

آرادکوه را تأیید کرد.

آغاز رتبه بندی ۷۰ باغ وحش کشور
سرپرســت دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش از آغاز رتبه بندی 70 

باغ وحش کشور و رصد کامل آنها طی یک برنامه جدید خبر داد.
غلامرضا ابدالی سرپرست دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش درباره 
وضعیت باغ وحش های کشور اظهارداشت: بزودی همه باغ وحش های 
کشور رتبه بندی می شوند و شــاخص هایی بدین منظور در نظر گرفته 
شده است.وی افزود: ۵ شاخص سختگیرانه در این راستا در نظر گرفته 
شده اســت و همه باغ وحش ها به صورت جدی و جامع تحت رصد قرار 

گرفته است و نمره دهی باغ وحش ها صورت می گیرد.
سرپرســت دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر بیش از 70 باغ وحش در کشــور داریم و ســال آینده رتبه 

بندی این باغ وحش ها نهایی خواهد شد.
ابدالی گفت: در صورتی که فردی قصد راه اندازی باغ وحش داشته باشد 
علاوه بر لزوم دریافت مجوز از سازمان حفاظت محیط زیست باید برای 

بهره برداری پروانه از دامپزشکی هم دریافت کند.
وی در پایخ به پرسشی درباره میزان تلفات حیوانات در باغ وحش های 
کشــور گفت: اکنون آماری در در این راســتا ندارم ولی متصدیان باغ 
وحش ها باید آمار تلفات و جزئیات آن را در سامانه جامع محیط زیست 

ثبت کنند و در غیر این صورت تخلف کرده اند.

دیدگاه

دیوار

معاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشــاره به 
تشکیل صندوق ضمانت گفت: پیش بینی می شود 30 
هزار ضمانتنامه در سال آینده از سوی صندوق ضمانت 

کمیته امداد صادر شود.
 »مرتضی فیروزآبادی« در اولین همایش ملی راهبران 
اشتغال کمیته امداد که 30 بهمن ماه برگزار شد، گفت: 
در حال حاضر به مسیر اشــتغال در کمیته امداد توجه 
ویژه شده، اما در گذشته یک مســیر رایج داشتیم که 
به افراد تسهیلات داده می شــد و افراد خودشان شغل 

ایجاد می کردند که مسیر خوبی بوده است. 
وی ادامه داد: از چند سال گذشته مسیر راهبری نیز به 
مجموعه فعالیت های امداد اشاره شده است. راهبران 
شــغلی کاربلدهای حوزه های تخصصی هســتند که 

ما مجریان طرح های اشــتغال را به نوعی به 
این افراد گره می زنیم و ایــن افراد با نظارت 
و آموزش و مشــارکت در تولید و در فروش 
محصولات ســعی می کنند اشتغال انفرادی 
را به یــک اشــتغال جمعــی در حالتی که 
اســتقلال تولیدکننده و مددجو حفظ شود 
تبدیل کنند. به نظر این اتفاق خوبی اســت 

و تجربیات خوبی هم داشته است. 
معــاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امــداد تصریح 
کرد: تــا 10 بهمن ماه 330 هزار فرصت شــغلی ایجاد 
شده است.به گفته معاون اشتغال و خودکفایی کمیته 
امداد بعد از وزارت صمت، دومین دستگاه اشتغالزایی 
کشور است.وی با بیان اینکه به نظر تسهیلات یک بذر 

اســت و باید در زمین خوبی کاشته شود و به 
آن رسیدگی شــود تا به نتیجه خوبی منجر 
شود، خاطرنشان کرد: به نظر طرح راهبری و 
راهبران پیشرفت می توانند به این کار کمک 
کند و ما بتوانیم بخش مهمی از فعالیتمان را 

در این مسیر سامان دهیم. 
وی ادامه داد: گام بعدی که بتوانیم در ســال 
1402 برداریم این است که بتوانیم مجموعه راهبران 
را شبکه ای و به شــرکتهای بزرگ وصل و پایشان را به 
بازارهای صادراتی باز کنیم. مســئله بازار محصولات 

برنامه بعدی خواهد بود.
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد تصریح کرد: 
همچنین بحث دانش بنیان را نیز دنبال خواهیم کرد. 

هوشمندی فرآیندها سیاست ماست که جهت گیری 
ما این است که بتوانیم مبتنی بر داده هم در شناسایی 
نیازمنــدان و افراد خودکفا عمل کنیــم. با وزارت رفاه 
جلسات خوبی داشتیم و خواســتیم این دهک بندی 
متناسب با شرایط ما اصلاح شود و بتوانیم با داده های 

بانکی نیازمندان را شناسایی و به آنها خدمت دهیم.
وی با بیان اینکه یک ماه دیگر تا پایان ســال باقی مانده 
است تصریح کرد: هر ســال رفتار بانک مرکزی این بود 
که می توانستیم تسهیلات اشتغال را تا ابلاغ بخشنامه 
ســال بعد پرداخت کنیم. امســال بانک مرکزی 29 
اســفند را آخرین روز کاری اعلام کرده لذا خواهش ما 
این است که یک ماه پیش رو بتوانیم دیگر تسهیلات را 

بگیریم و پرونده های در بانک را به صفر نزدیک کنیم.

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و پرورش 
گفت: 97.7 درصــد از کل بودجه این وزارتخانه، صرف 

حقوق پرسنل می شود.
قاســم احمدی لاشــکی گفــت: منزلت معلــم از هر 
چیزی برتر اســت و اگر به جایگاه آموزش و پرورش در 
تصمیم گیری ها توجه شــود آنگاه فرآیند ارتقا جایگاه 

معلم آغاز شده است.
احمدی لاشــکی گفت: همگان باید بر این باور برسند 
که ارتقا جایگاه تعلیــم و تربیت نیازمنــد توجه همه 
دســتگاه ها اســت و اگر آموزش و پرورش به تنهایی 

فعالیت کند نمی تواند به این ارتقا برسد.

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و 
پرورش گفت: کرونا با همه معایبش یک نکته 
را به همگان اثبات کرد که خانواده به تنهایی 
در تربیت دانش آموز نمی تواند مؤثر باشــد و 
حتماً نقش مدرسه و آموزش و پرورش بسیار 
مؤثر است.احمدی لاشــکی گفت: اگر امروز 
بخواهیم بــه مهمترین مشــکلات آموزش 

و پرورش بپردازیم فقدان ارتباط مــا بین برنامه ریزی 
توسعه کشور و برنامه ریزی آموزشــی در نظام تعلیم و 

تربیت از عمده این مشکلات است.
معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و پرورش 

گفت: سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، 
رکن اصلی را مربی یا همــان معلم می داند و 
سوال اینجاســت که آیا ما در تربیت معلم و 
به تبع آن در تربیت دانش آموز توانســته ایم 

مؤثر باشیم؟
احمدی لاشــکی با بیان اینکــه توجه تک 
ساحتی به مســئله آموزش و غافل شدن از 
دیگر ساحت ها منجر به بروز مشــکلات تربیتی شده 
اســت، گفت: آینده هر کشــور در گرو امروز آموزش و 
پرورش آنســت و اگر خوب عمل کنیم وضعیت خوبی 
را برای کشور انتظار داریم.او با اشــاره به اینکه نگرش 

نظام مند به منابع انسانی در تعلیم، تربیت، نگهداشت 
و حفظ منزلت معلمــان از دیگر مشــکلات اموزش و 
پرورش است، گفت: در آموزش و پرورش باید داناترین 
و دلسوزترین ها معلم شوند و در بسیاری از نقاط کشور 
همین گونه هســت. معلم اگر به نقش خود کاملًا واقف 

باشد تربیت در مسیر خود قرار خواهد گرفت.
احمدی لاشــکی گفت: کل بودجــه وزارت آموزش و 
پرورش حدود 192 هزار میلیارد اســت و این درحالی 
اســت که حدود 2.3 درصد آن صرف کیفیت بخشــی 
می شود و مابقی یعنی 97 و 7 دهم درصد صرف حقوق 

پرسنل می شود.

کمیته

آموزش

خریدار  شــهردار تهران گفت: راه حل ما 
برای تدبیر مشکلات، جلب مشارکت مردم 
و نهادهــای مختلف برای ســرمایه گذاری 
در پروژه هــای شــهر تهــران و همچنین 

مولدسازی اموال شهرداری است.
 جلسه بررســی نحوه توزیع قبوض عوارض 
نوسازی و پســماند با حضور علیرضا زاکانی 
شــهردار تهــران، علیرضا جاویــد معاون 
هماهنگی و امور مناطق، لطف الله فروزنده 
معاون مالی و اقتصاد شــهری شــهرداری 
تهران و شــهرداران مناطق 22 گانه تهران 

برگزار شد.
علیرضــا زاکانــی در این جلســه گفت: در 
پایتخت طی سالهای گذشــته با یک عقب 
افتادگی تاریخی روبرو بوده ایم که برای حل 
آن، هم به کار بزرگ و هم به اعتبار سنگین 
نیاز داریم؛ مثلًا در یک نمونه نوسازی حمل 
و نقل شهری تهران ۵07 همت اعتبار لازم 
دارد کــه رقم بزرگی  است.شــهردار تهران 
افــزود: در وجه دیگــر ماجــرا درآمدهای 
شهرداری نیز کفاف جبران عقب ماندگی ها 
را نمی دهد؛ به همین جهت قدرت عمل ما 
نسبت به قبل کاهش پیدا کرده و در مقایسه 

با ابتدای دهه نود، یک پنجم شده است.
وی با اشاره به راهکارهای شهرداری تهران 
برای مدیریت شــهر در چنین شــرایطی 
گفت: راه حل ما برای تدبیر مشکلات، جلب 
مشــارکت مردم و نهادهــای مختلف برای 

ســرمایه گذاری در پروژه های شهر تهران 
و همچنین مولدســازی اموال شــهرداری 
اســت؛ به همین جهــت باید شــهرداران 
مناطق 22 گانه پایتخت با تشکیل اتاق های 
فکر مختلف، دنبال بــه کارگیری خلاقیت 
برای استفاده از ظرفیت های بزرگ مناطق 
باشــند، زیرا اگر کار علمی و فوق العاده ای 
نکنیم نمی توانیم انتظار ایجاد تحولی همه 

جانبه در شهر تهران داشته باشیم.
علیرضا جاویــد معاون هماهنگــی و امور 
مناطق شهرداری در گزارشی پیرامون رقم 
عوارض نوسازی و پسماند با بیان اینکه رقم 
این عوارض ۸ هــزار و ۵00 میلیارد تومان 
است، اظهار کرد: با توجه به بخشودگی کم 
نظیری که در نظر گرفته شده و حتی شامل 
جرائم ســال های دور نیز می شــود، پیش 

بینی می شود امسال ضریب تحقق درآمدی 
بیشتری داشته باشیم.

وی در ادامه افزود: سال های قبل این ضریب 
تحقق قابل توجــه نبوده و شــهروندان در 
مواردی چون هنگام انتقال املاک و ... ناچار 
نشوند، عوارض شــهرداری را پرداخت نمی 
کنند؛ با این حال مطابــق برنامه ریزی های 
صورت گرفته پیش بینی می شــود حداقل 

2 هزار میلیارد تومــان از این ۸ هزار و ۵00 
میلیارد تومان عوارض وصول شود.

لطف الله فروزنــده معاون مالــی و اقتصاد 
شــهری شــهرداری تهران نیز در گزارشی 
پیرامون نحوه اخذ عوارض نوسازی، کسب و 
پیشه و پسماند گفت: برای دریافت عوارض 
برنامه ریزی های متفاوتــی انجام داده ایم؛ 
به عنــوان مثال توزیــع فیش های عوارض 
در میان شــهروندان امسال به جای شرکت 
پســت بر عهده کارکنان شــهرداری های 

مناطق مختلف گذاشته شده  است.
علی خشــنود مدیرکل اداره تشــخیص و 
وصول درآمد شــهرداری تهــران در ادامه 
این جلســه اظهار کرد: در سال گذشته بالغ 
بر هزار و 9۸0 میلیارد تومــان رقم وصولی 
شــهرداری از قبض های عوارض بوده اما در 
ســال جاری تا 20 دی ماه و قبــل از توزیع 
قبوض حدود هــزار و 20 میلیــارد تومان 
عوارض دریافت کــرده ایم.وی با بیان اینکه 
در صورت توزیع مناسب قبوض پیش بینی 
می شود امســال حداقل رقم وصولی ما دو 
همت باشــد، تصریح کرد: مطابــق قانون 
درآمدهای پایدار، امسال بخشودگی خوبی 
در بخش عــوارض نوســازی در نظر گرفته 
شــده اســت که مطابق آن تمامی تخلفات 
شهروندان از ســال 134۸ تاکنون قابلیت 
بخشــش دارد و همین مســئله می تواند 

مشوق خوبی برای پرداخت عوارض باشد.

خریدار  رئیس ســازمان بازرســی کل 
کشور گفت: ســازمان بازرســی در زمینه 
کمک به بخش صنعت کشور پای کار است 

و با ترک فعل ها قاطعانه برخورد می کند.
 ذبیح الله خدائیان با حضور در دانشگاه علم 
و صنعــت ایران از بخش هــای مختلف این 
مرکز علمی کشور در حوزه علم و تکنولوژی 
بازدید کرد. رئیس ســازمان بازرســی کل 
کشــور در بدو ورود به مقام شامخ شهدای 
گمنام دانشــگاه علم و صنعت ادای احترام 
کــرد و در ادامه بخش هــای مختلف مرکز 

تحقیقات فضایی را مورد بازدید قرار داد.
این مرکز ابتدای ســال 13۸6 بــه منظور 
دســتیابی به اهداف تکنولوژیکی ســاخت 
ماهــواره، دســتیابی به فنــاوری فضایی، 

توانایی سنجش از راه دور و برقراری ارتباط 
مخابراتی و انتقال داده آغــاز به کار کرده و 
ارتقا ســطح فناوری کشورمان در طراحی و 
ســاخت تجهیزات الکترونیکی و مکانیکی 

ماهواره را رقم زده است.
مرکز فنــاوری عصبی ایــران مقصد دیگر 
بازدید خدائیان بود. مرکز فــوق با توجه به 
گســترش کاربردهای محصولات فناوری 
عصبــی در محیط هــای کلینیکــی و نیاز 
جامعه و گســترش فعالیت های تحقیقاتی 
در زمینه مهندســی عصبی مرکز فناوری 
عصبی ایران در ســال 13۸۸ ایجاد شده و 

اقدامات مثمر ثمری را انجام داده است.
خدائیان پس از نشست با مسئولان و اساتید 
و گفت وگو با دانشــجویان حاضر در این دو 

مرکز علمی و پژوهشی، از تلاش های صورت 
گرفته در رفع موانع تولید و به منصه ظهور و 
بروز رساندن خواستن و توانستن در شرایط 

تحریم ابراز خرسندی کرد.
رئیس سازمان بازرســی کل کشور در ادامه 
در جمع اعضای شــورای دانشــگاه حضور 
یافت و پای صحبت های اســاتید دانشگاه 

علم و صنعت نشست.
انبیا، رئیس دانشــگاه علم و صنعت در این 
نشســت به تبیین فعالیت های دانشــگاه 
علم و صنعــت ایران پرداخت و با اشــاره به 
بیانات مقام معظم رهبری پیرامون مسئله 
محوری، برخی ظرفیت های علمی دانشگاه 
و دانشکده های منحصر به فرد آن را معرفی 

نمود.
وی همچنین از رئیس سازمان بازرسی کل 
کشــور، تقاضا کرد که با کمک این سازمان 
شرایط برای ارتباط واقعی دانشگاه و صنعت 
و استفاده از ظرفیت دانشــگاه ها برای حل 

مسائل کشور بهبود پیدا کند.
سایر اعضا شورای دانشگاه علم و صنعت نیز 
خواستار ورود ســازمان بازرسی به برخی از 
مصادیق و موضوعات کلان کشــور شده و 
برخورد قاطع با تــرک فعل ها را مورد تاکید 
قرار دادند و آمادگی خــود برای همکاری با 
بخش های بازرســی ســازمان بازرسی در 

اجرای مأموریت ها را اعلام کردند.
خدائیان پس از اســتماع اظهارات اساتید 
دانشــگاه علم و صنعت ضمــن تبریک ایام 
پیروزی شــکوهمند انقلاب اســلامی و با 

اشــاره به حضور پرشــور مردم بصیر ایران 
اسلامی در راهپیمایی 22 بهمن ماه، اظهار 
کرد: جمهوری اسلامی، مردمی دارد که در 
این کــره خاکی بی نظیر هســتند؛ مردمی 
که انقلاب اســلامی را به پیروزی رساندند، 
تثبیــت کردند و با وجود همه مشــکلات و 
تحریم ها همچنان در مقابل استکبار جهانی 
با همه اعوان و انصار، ایســتادند، از استقلال 
کشورشــان حفاظت می کنند، حماسه ای 
مثل 22 بهمــن 1401 را رقم زدند و جنگ 
ترکیبی توطئه های دشمن را در عرض نیم 

روز خنثی کردند.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور در بخش 
دیگری از سخنانش لازمه موفقیت دانشگاه 
را تلفیق علم با صنعــت و تولید عنوان کرد 
و افزود: باید علم و صنعــت را به هم نزدیک 
کنیم.وی ادامه داد: بــه برکت نظام مقدس 
جمهوری اســلامی ایــران، جوانــان ما به 
این خودباوری رســیده اند کــه می توانند 
به کارهای بزرگی دســت بزنند که در دنیا 

نمونه ندارد.
خدائیــان با اشــاره به بیانات مقــام معظم 
رهبری در حوزه جهاد تبییــن، اظهار کرد: 
باید توانمندی های کشــور در حوزه تولید 
داخل به صورت هنرمندانه اطلاع رســانی و 

این اقدامات به رخ جهانیان کشیده شود.
وی در بخش دیگــری از اظهاراتش تصریح 
کــرد: اگــر صنعتگــران و وزارتخانه های 
متولی با دانشــگاه همراه و همگام شده و از 
تولیدات علمی و پژوهشــی آن ها حمایت 

کنند قطعاً ضمن جلوگیــری از فرار مغزها، 
پیشــرفت های تکنولوژیک به خلق فناوری 
منتج شــده که این خود زیربنــای اقتصاد 
دانش بنیان می شود و ثروت و رفاه عمومی را 

در پی خواهد داشت.
خدائیان بــه بیان وظایف این ســازمان در 
حوزه نظارت بــر اجرای صحیــح قوانین و 
حســن جریان امور پرداخت و به مصادیقی 
از ورود سازمان بازرسی به موضوعات کلان 

اشاره کرد.
وی همچنین خاطرنشــان کرد که سازمان 
بازرســی در زمینه کمک به بخش صنعت 
کشور پای کار است و با ترک فعل ها قاطعانه 

برخورد می کند.
خدائیان تاکید کرد: باید دســت به دســت 
هم دهیم تا عقب ماندگی ها جبران شــود و 
قطعاً دانشــگاه در این زمینه می تواند نقش 

محوری را ایفا کند.
در پایــان این نشســت و با توجه به ســند 
آمایش آمــوزش عالی کــه در آن بر تحقق 
مأموریت گرایی دانشــگاه ها و اســتفاده از 
آن به عنوان پشــتوانه صنعت و خدمات در 
دســتگاه های اجرایی تاکید شــده، مقرر 
شد؛ تفاهم نامه ای میان ســازمان بازرسی 
و دانشــگاه علم و صنعت منعقد تــا بر این 
اساس گروه های تخصصی سازمان بازرسی 
در زمینه خودرو، نفت و پتروشیمی، دولت 
الکترونیــک و غیره از ظرفیــت گروه های 
آموزشی و پژوهشــی این دانشگاه بهره مند 

شوند.

کمیته امداد بعد از وزارت صمت، دومین دستگاه اشتغالزایی کشور است

ورش صرف حقوق می شود ۹۷ درصد بودجه آموزش و پر
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سریال »پوست شیر« رادیویی شد
پادکســت )پادگیر( ســریال »پوســت شــیر« شــامل چکیده ای 
از ماجراهــای فصــل اول و دوم ســریال و مهم تریــن دیالوگ هــا و 

موسیقی های آن در شبکه نمایش خانگی منتشر شد.
 پادکست پوست شیر در قالب رادیو نت به مدیریت هنری مسعود رفیع 
زاده و تدوین بهار فنایی آماده شده است.در هر قسمت، اتفاق های مهم 
در قالب دیالوگ، صدای موســیقی و جلوه های صوتی مرور می شــود. 

پادکست فصل دوم سریال 42 دقیقه زمان دارد.
پوست شیر مجموعه تلویزیونی ایرانی در ژانر درام جنایی به کارگردانی 
جمشــید محمودی اســت. هادی حجازی فر، پانته آ بهــرام، مهرداد 
صدیقیان، علیرضــا کمالی، پردیس احمدیه، ژیلا شــاهی و شــهاب 
حسینی از بازیگران این مجموعه هستند.این مجموعه در 30 شهریور 

1401 از شبکۀ اینترنتی فیلم نت به نمایش درآمد.
در خلاصه قصه این سریال آمده اســت: نعیم که پانزده سال زندان را به 
عشــق دیدن دخترش تاب آورده، پس از رهایی بــرای دیدار با او دچار 

بحرانی بزرگ می شود...
فصل سوم و پایانی سریال پوست شیر 10 اسفندماه عرضه می شود.

 تله تئاتری به کارگردانی معتمدی
 »آقا رشید« به تلویزیون بازمی گردد

 تله تئاتر »آقا رشــید« به کارگردانی احمدرضا معتمدی برای پخش از 
تلویزیون تولید می شــود.  در اواخر دهه 70 و اوایل دهه ۸0، مجموعه 
طنزی با محوریت شخصیتی به نام آقا رشید از تلویزیون پخش می شد. 
این مجموعه در مرکز اصفهان تولید می شــد و قدرت الله ایزدی بازیگر 
نقش آقا رشــید بود که توانســت در مدت پخش ســریال محبوبیت 

بسیاری میان مردم کسب کند.
پس از گذشت چندین ســال،  احمدرضا معتمدی تصمیم گرفته است 
این مجموعه طنزها را با حضور قدرت الله ایزدی مورد واکاوی و پژوهش 
قرار دهد. به همین منظور بــه تازگی تله تئاتری با نام »آقا رشــید« را 

کلید زده است که قرار است از تلویزیون پخش شود.
قدرت الله ایــزدی نیز دربــاره این تله تئاتر گفته اســت: اخیــراً آقای 
احمدرضا معتمدی برای حضور در یک تله تئاتــر از من دعوت کردند 
تا با ایشان همکاری کنم. ان شاءالله در ســال جدید بیشتر در تلویزیون 

حضور خواهم داشت و مردم کارهای جدیدی از من خواهند دید.

ود؟ وی صحنه می ر چرا »لیان« بعد از جشنواره ر
کنسرت گروه »لیان« به سرپرستی محسن شــریفیان دهم اسفند در 
تالار وحدت برگزار می شــود.  اجرای زنده گروه بوشــهری »لیان« در 
شرایطی دهم اسفند در تالار وحدت روی صحنه می رود که این بار قرار 

است گونه های دیگری از موسیقی بوشهر اجرا شوند.
محســن شــریفیان درباره جدیدترین اجرای زنده خــود و گروهش 
به خوانندگی »آکا صفوی«، معتقد اســت: »موضوعــی که برای ما در 
گروه لیان در این شرایط اهمیت بالایی دارد این است که بتوانیم فاصله 
خود و مخاطبان مان را حفظ کنیم. چــون معتقدیم اگر برای یک مدت 
طولانی از مخاطبان مان دور باشــیم و هنرمان را بــا فاصله زیاد عرضه 
کنیم، متضرر خواهیم شد. موسیقی و هنر و البته احساسی که ما داریم، 
کالا، ملک یا دلار نیســت که به مرور به ارزش آن افزوده شــود و قیمت 
آن افزایش پیدا کند. طولانی تر شــدن فاصله ما با مخاطبان مان باعث 
از بین رفتــن روح هنری ما می شــود و این نه برای ما خوب اســت و نه 
برای مخاطبینی که با این ســبک از موسیقی بوشهری حال شان خوب 
می شود.«شــریفیان معتقد است: »انســان ها در هر شرایط و اوضاعی 
به موســیقی احتیاج دارند؛ از تولد تا مرگ، از بزم تا رزم، هر شــیرزن یا 
دلیرمردی. از شادی تا غم و... بنابراین موسیقی همیشه کارکرد خود را 
دارد و نباید به هر دلیلی موسیقی را از مخاطب دریغ کنیم. ما برای نگه 
داشتن موســیقی در این خاک بعضا با چنگ و دندان جنگیده ایم. برای 

بقا و گسترش جغرافیای موسیقی.«
این نوازنده ساز »نی انبان« می افزاید: »ممنوعیت های زیادی را تجربه 
کرده ایم تا بتوانیم در کنار مخاطبان مان باشیم و بمانیم. جنگیده ایم تا 
موسیقی باشــد و بماند. بخاطر همین برای ما مهم است که این فاصله 
بین ما و مخاطب به شکلی نشود که به از بین رفتن موسیقی و اهداف ما 
ختم شود.«سرپرســت گروه لیان درباره ماهیت آثاری که قرار است در 
این کنسرت اجرا شــوند نیز می گوید: »تمرکز ما در این کنسرت ارائه 
گونه های دیگری از موسیقی بوشــهر خواهد بود که تا روز برنامه تمرکز 
ما تمرین روی اجرایی با کیفیــت بالا و  که بتوانیم شــبی ویژه را برای 
مخاطبین مان بســازیم.«مرتضی پالیزدان، محمود بردک نیا، حمید 
اکبری، حمزه مقدم، محمدرضا مقدم، محسن قدرتی، حسین کاوه خو، 
فرزاد خســروی و لیانا شــریفیان اعضای گروه لیان در این کنسرت به 

سرپرستی محسن شریفیان و خوانندگی آکا صفوی هستند.
گفتنی ست کنســرت گروه لیان به همت شــرکت »کامیاب بهاران« و 
تهیه کنندگی علی حق شــناس از دهم اســفند در تالار وحدت برگزار 

خواهد شد.

وایتی از ابتذال و فساد قبل از انقلاب رهایم کن، ر
 تازه ترین سریال عرضه شده در شــبکه نمایش خانگی با عنوان رهایم 
کن، تصویری شفاف از فساد سیستماتیک و بی بند و باری قبل از انقلاب 
را نشــان  می دهند.رهایم کن تازه ترین ســریال عرضه شده در شبکه 
نمایش خانگی، نمایشی شفاف از ابتذال و فساد سیستماتیک در ایران 

قبل از انقلاب ارائه داده است.

در روزهایی که کمپین وکالت رضا پهلوی به بن بســت خورده و تجمع 
ضد انقلاب نیز با جمع اضداد و افزایش اختلافات درون گفتمانی به اوج 
رسیده، تصویری شفاف از فساد سیستماتیک در ایران قبل از انقلاب را 

در قالب سریال »رهایم کن« به شبکه نمایش خانگی آمده است.
سریال »رهایم کن« به تهیه کنندگی مجید مولایی و کارگردانی شهرام 
شاه حسینی روایت خانواده ای است که در مسیر اتفاقاتی ناگهانی و تلخ، 
سرنوشتی عجیب پیدا می کنند؛ محســن تنابنده، مهدی حسینی نیا، 
هدی زین العابدین، هوتن شکیبا، یوسف تیموری، آزاده صمدی، حسن 
معجونی از جمله بازیگران اصلی این ســریال هســتند که رویدادهای 
اصلی آن در روستایی در حاشیه تهران و در جوار یک معدن رخ می دهد. 
مروری بر حوادث تاریخی دهه پنجاه و تهران قدیم از جمله وجوه ممیزه 
این سریال اســت که در روزهای پایانی بهمن، در شبکه نمایش خانگی 

عرضه شده است.
روایتی تلــخ از فقر و فلاکت مردم، فســاد اداری و رخنــه آن در درون 
دستگاه های نظارتی و بازرســی، در کنار ابتذال محض جریان های به 
ظاهر هنری دوران قبل از انقلاب که دامن دختران معصوم بســیاری را 

آلوده کرد و یک عمر زندگی شان را بر باد داد.

قاب

سینماهای کشــور طی 3 روز اخیر موفق شدند گیشه 
خود را به مرز 6 میلیارد تومان نزدیک کنند.

سینماهای سراســر کشــور، طی روزهای پنجشنبه، 
جمعه و شنبه اخیر فروشــی معادل ۵ میلیارد و 900 
میلیون داشــتند که بهترین میزان فروش سینماها در 

ایام تعطیل، طی 6ماهه دوم امسال محسوب می شود.
طی ایــن 3 روز، 1۵۸ هزار و 300 مخاطب به ســینما 
رفتند که برای ایــن تعداد مخاطب، 6024 ســانس 

تعریف شد.
ســینماها بــرای روز پنجشــنبه، 1 میلیــارد و 400 
میلیون، بــرای روز جمعه 2 میلیــارد و 6۵0 میلیون و 
برای شنبه نیز 1 میلیارد و ۸۵0 میلیون تومان فروش 

داشتند.
طی این 3 روز، کمدی بخارســت با 60 هزار مخاطب 

و 2 میلیــارد و 230 میلیــون تومان فروش، 
پرفروغ ترین فیلم سینمای ایران بود.

ملاقات خصوصی با 36 هزار 600 مخاطب و 
گیشه 1 میلیارد و 460 میلیونی در رتبه دوم 
و کمدی سیاسی چپ، راست نیز با 2۸ هزار 
و 200 مخاطب و 1 میلیــارد و 100 میلیون 
تومان فروش، در رتبه سوم جدول فیلم های 

پرتماشاگر قرار گرفت.همچنین فیلم های لوپتو، پالتو 
شتری، جزیره فضایی، پســر دلفینی، بام بالا و ابلق نیز 

در رتبه های دیگر این جدول قرار گرفتند.
اهمیت این فــروش تقریبــا 6 میلیــاردی از 2 منظر 
قابل بررسی است: نخست آن که، ســینماها برای روز 
پنجشنبه به دلیل مصادف شــدن با سال روز شهادت 
امام موسی کاظم )ع(، از ســاعت 17 آغاز به کار کردند 

که 6 ساعت دیرتر از آغاز معمول سینماهای 
کشــور محســوب شــده و تاثیــر منفــی 

مستقیمی بر روی گیشه داشته است.
نکته دوم بــه این مــورد بازمی گــردد که 
ســینماها، در تعطیلات شــنبه 1۵ مرداد 
به مناســبت ولادت امام علــی )ع(، در بازه 
3 روز منتهی بــه این مناســبت، ۵ میلیارد 
و 7۵0 میلیون تومــان فروختند. یــک هفته بعد که 
کشــور، به دلیل 22 بهمن تعطیل بود نیز سینماها در 
3 روز منتهی به این روز، ۵ میلیارد و ۵0 میلیون تومان 
فروختند اما در ســومین حالت مشابه با آن 2 وضعیت، 
موفق شدند عملکرد بهتری نشان داده و با وجودی که 
سینماها از ســاعت 17 پنجشــنبه آغاز به کار کردند، 

گیشه ۵ میلیارد و 900 میلیونی را به ثبت رساندند.

این اتفاق امــا از منظری دیگر نیز جــای تحلیل دارد. 
در 2 شــنبه تعطیل ابتدایی، برخــی از ظرفیت های 
سینماهای کشــور به فیلم های جشــنواره اختصاص 
داشــت اما در روز گذشــته که ســینماها از جشنواره 
خلاصی یافتند، باز هم آمار مخاطبان ســینما و گیشه 

سینمایی با افزایش همراه بود.
این امر نشــان می دهد که موج اســتقبال از فیلم های 
جدید اکــران که از دی ماه آغاز شــده بــود، همچنان 
با قــدرت ادامــه دارد و قطعا برای روزهــای آینده، به 
رکوردهای خوبی در گیشه نیم سال دوم 1401 خواهد 
رســید. رکوردهایی که قطعا با اکران چند فیلم جدید 
در ابتدای اســفندماه، شتاب بیشــتری به خود گرفته 
و گیشه ســینماها را در این سال دشــوار، از مرز 400 

میلیارد تومان عبور خواهد داد.

 ســاخت ریبوت جدیــدی از »پســر جهنمــی« به 
کارگردانی برایان تیلور و مارک نولدین آغاز می شود.

 استودیو میلنیوم مدیا اعلام کرد که پسر جهنمی: مرد 
کج و کوله در ماه مارس تولید خواهد شد.

مایک مینیولا خالق کمیک پســر جهنمی، فیلمنامه 

این ریبــوت را بــا کریس گلدن نوشــته اســت. این 
فیلمنامه برگرفته از کمیک مــرد جهنمی: مرد کج و 
کوله است که در ژوئیه ســال 200۸ برای نخستین بار 
عرضه شد.جفری گرینشتاین رئیس استودیو میلنیوم 
مدیا در بیانیه ای گفته مرد کج و کوله برداشتی از تمام 

فیلم های قبلی پســر جهنمی اســت که در آن مایک 
مینیولا و خالق کمیک ها در نهایت نســخه ای معتبر از 
داستان ها و شــخصیت ها را در قالب فیلم ارائه خواهند 
کرد.او می گویــد برایان تیلــور در تمامــی زمینه ها 
متخصص اســت و من نمی توانم به شخص بهتری }به 

غیر از تیلور{ برای احیای داســتان در نشان دادن این 
فیلم متفاوت و بدیع به مخاطبمان بیاندیشم.

استودیو میلنیوم مدیا با ســاخت این ریبوت به دنبال 
شانس جدیدی برای خلق یک اثر بهتر و فروشی بیشتر 

در باکس آفیس است.

سینما

سینما

زهرا منصوری فرشــاد گل ســفیدی که 
با اولین فیلــم خود در مقــام کارگردان در 
جشــنواره فیلم فجر حضور داشت به ارائه 
توضیحاتی دربــاره برنامه ریزی برای اکران 

عمومی فیلم »هفت بهار نارنج« پرداخت.
فرشــاد گل ســفیدی کارگــردان فیلــم 
ســینمایی »هفت بهارنارنج« از فیلم های 
رونمایی شــده در چهل ویکمین جشنواره 
بین المللــی فیلم فجر دربــاره برنامه ریزی 
برای اکــران ایــن فیلــم گفت: هنــوز با 
تهیه کننده فیلــم درباره اکــران این فیلم 
به جمع بندی نرســیده ایم اما شــخصاً فکر 
می کنیم زمان مناسب برای اکران این فیلم 

فصل پاییز باشد.
وی ادامــه داد: اکــران نــوروزی امســال 
ســینماها با ماه رمضان همزمان شده است 
در فصل هایــی مانند اکران عیــد فطر هم 
فیلم هایــی با نــگاه هنری معمــولاً جایی 
ندارند و نمی توانند فروش موفقی داشــته 
باشــند. به همین دلیل اکران فیلم تا حوالی 
اردیبهشــت به تأخیر می افتــد و بعد از آن 
هم بازه امتحانات مدارس و دانشــگاه ها را 
داریم. در تعطیلات تابســتانی هم معمولاً 
اولویت با مسافرت اســت. این ها شرایطی 
است که هر ســال آن ها را تجربه کرده ایم و 
براساس همین شــرایط احساس می کنم 
اکران پاییــز بهترین زمان بــرای نمایش 
»هفت بهارنارنج« باشــد. البته باید درباره 
این موضوع با تهیه کننــده هم هم فکری و 

مشورت داشته باشم.

فیلم ما برخلاف خیلی از فیلم های 
جشنواره کامل بود!

گل ســفیدی درباره بازخوردها نســبت به 
اکران اولیــن فیلمش در مقــام کارگردان 

در جشــنواره فیلم فجر و اینکه آیا تغییر در 
نسخه به نمایش درآمده در جشنواره اعمال 
خواهد شد یا نه هم تأکید کرد: هیچ تغییری 
در فیلم ایجاد نمی شود. همان نسخه ای که 
در جشــنواره به نمایش درآمد را در اکران 
عمومی هم خواهیم داشــت چراکه اساساً 
بهتریــن نســخه را راهی جشــنواره فجر 
کردیم. حدود یکســال مراحــل پس تولید 
و مونتاژ این فیلم زمان بــرد. برخلاف اکثر 
کارهایی که امســال در جشــنواره حضور 

داشتند و اکثراً هم ناقص بودند!
وی افزود: جالب اینکــه به همین فیلم های 
ناقص هم جایزه دادند! فیلم ما اما کامل بود. 
ما حتی این امکان را داشتیم که فیلم را سال 
گذشته به جشــنواره برسانیم اما صلاح دید 

تهیه کننده این بود که یک ســال بیشــتر 
صبر کنیم. به همین دلیل هم همین نسخه 
نهایی بــا همین کیفیت را اکــران خواهیم 

کرد.
این کارگردان درباره سیمرغ اهدایی به علی 
نصیریان برای نقش آفرینی در فیلم »هفت 
بهارنارنج« هم گفت: واقعیت این اســت که 
از چهار جایزه ای که می توانستند به فیلم ما 
بدهند، تنها یک جایــزه را دادند. نمی گویم 
که مــا بایــد در همــه بخش هــا برگزیده  
می شدیم اما جشــنواره فجر همواره نشان 
داده است که توجه بیشــتری به فیلم های 

ارگانی دارد و این یک حقیقت است. 
فیلم هــای مســتقل و محصــول بخش 
خصوصی معمولاً در این شــرایط مظلوم 

واقع می شــوند و به نوعی ضعیف کشــی 
اتفاق می افتد.

گل ســفیدی گفت: موســیقی فیلم من هر 
چند کاندیدا هم شــده بود اما واقعاً شایسته 
دریافت ســیمرغ هم بود. فیلمبرداری این 
فیلم باید کاندیدا می شــد. کارگردانی این 
فیلم هم در بخش فیلم های اول می توانست 
مورد توجه قرار بگیرد اما شــاید از آنجایی 
که همــه این کارهــا از طراحــی صحنه و 
فیلمبرداری تا کارگردانــی را خودم انجام 
داده بودم، چندان به مــذاق داوران خوش 
نیامده، اینکه یک نفر همه ایــن کارها را با 
کیفیت به سرانجام رســانده، لایق تشویق 
هم بوده اســت نه اینکه اینگونه تنبیه شود 

و کارش نادیده بماند!

داوری که در صفحه شخصی اش 
فیلمم را تحقیر کرد!

این کارگردان ســینما در ادامه گفت: آنچه 
برای من جای تعجب داشــت ایــن بود که 
یکی از داوران جشنواره فجر، سه چهار شب 
پیش از آنکه به صورت رسمی اعلام شود که 
داور جشــنواره اســت، در صفحه شخصی 
خودشان در فضای مجازی مطلبی را درباره 
فیلم من منتشــر کردند که هنــوز هم این 

مطلب در صفحه شان وجود دارد.
 ایشان بسیار بی رحمانه و مغرضانه نسبت به 
فیلم من برخورد کرده اند! او حتی یک دروغ 
را درباره فیلم من نوشــته و اعلام کرده که 
فیلم »هفت بهارنارنج« بــا پروانه ویدئویی 
ساخته شــده در حالی که پروانه سینمایی 
این فیلم در 24 اســفند سال 99 صادر شده 
اســت و ما در اردیبهشــت 1400 فیلم را 

فیلمبرداری کردیم. 
داور جشنواره با انتشار این دروغ در صفحه 
رســمی خود، فیلم من را تحقیــر کرده و 
ســوالم این اســت که چنین فردی چگونه 
می تواند یک داور بی طرف برای جشــنواره 

باشد؟
گل ســفیدی ادامه داد: بــه همین دلایل 
اســت که معتقدم به فیلم من ظلم شــده و 
ناجوانمردانه دربــاره آن رفتار کرده اند. کار 
منتقد، نقد اســت نه انتقاد. من نمی گویم 
همه فیلم مــن باید تعریف کننــد اما نباید 
با انتقــاد آن را تخریب کرد. شــغل همه ما 
ســرگرمی است و فیلم می ســازیم تا مردم 

ببینند و لذت ببرند. 
طبیعی است که یکی ببیند و خوشش بیاید 
و دیگری خوشش نیاید، اما من بی نهایت از 
نگاه مغرضانه این داور نسبت به فیلم خودم 

گله مند هستم.

رکوردشکنی در نیمه دوم سال؛ درآمد ۶ میلیاردی سینمای ایران

پسر جهنمی برمی گردد

مدیر یک تماشاخانه خصوصی:

خیلی خوشحالم که در ایران زندگی می کنم
خریدار  مدیــر »عمارت نوفل لوشــاتو« 
از همراهی مردم بــرای کمک به هموطنان 
زلزله زده خوی بســیار خوشــنود اســت و 
می گوید خوشــحال اســت که در ایران با 
چنین مردم بخشــنده ای زندگی می کند 
ولی به همــان انــدازه هــم از کم توجهی 

مسئولان گله دارد.
»عمارت نوفل لوشــاتو« در کنــار »تئاتر 
هامــون« و »عمارت روبه رو به عنوان ســه 
مجموعه هنری در جمــع آوری کمک های 
مردمی به هموطنان زلزله زده خوی پیشگام 
شدند. حالا داود نامور، مدیر »عمارت نوفل 
لوشاتو« هم گزارشــی از کمک های انجام 
شــده ارایه می دهد و هم انتقادهای خود را 
از بی توجهی مســئولان به جامعه هنری و 

مجموعه های خصوصی بیان می کند.
نامــور می گویــد: هنرمندان همــواره در 
جمع آوری کمک های مردمــی در بلایای 
طبیعی پیشگام بوده اند. در همین ماجرای 
خوی، حجم کمک هــای مردم و هنرمندان 
آنچنان زیاد بــود که 2 کامیــون بزرگ از 
کمک های انجام شــده گــردآوری کردیم 
و به سالن هامون فرســتادیم که دپو شد و 
در مجموع 6 کامیون کمک که توســط این 
سه مجموعه گردآوری شــده بود، به خوی 

فرستاده شد.
او با اشــاره به همراهــی هنرمندانی چون 
مجید صالحی، امیرحسین رستمی، عباس 

جمشیدی، شاهین چگینی، علیرضا کمالی 
در کنار هادی حجازی فر، مدیر تئاتر هامون 
که اصالتــا اهل خوی اســت و وحید آقاپور، 
دیگر هنرمنــد تئاتر که در کنــار این ماجرا 
بوده اســت، می گوید: فــوران کمک های 
مردم در این وضعیت اقتصادی برایم بسیار 
عجیب بود و خیلــی خوشــحالم در ایران 
زندگی می کنم که چنیــن مردمی دارد اما 
دریغ از حضور یک مســئول در کنار جامعه 
هنری.نامور ادامه می دهــد: کار ما فرهنگی 
اســت و قرار اســت الگوی جامعه باشــیم. 
مدیران از همراهی هنرمندان تئاتر و سینما 
می گویند اما متاسفم که وقتی پای عمل به 
میان می آید تلاش های هنرمندان برایشان 
اهمیتی ندارد. به ویژه وقتی بخش خصوصی 
وارد کار می شــود، این همراهی ضروری تر 
هم می شــود اما بخش غیرخصوصی نه تنها 
در جریان کمک به خوی، حضوری در کنار 
هنرمندان نداشــت، بلکه بــه کلیت جریان 

کلی تئاتر هم بی توجه است.
وی درباره شــرایط کلی اجــرای تئاتر در 
مقطع فعلی توضیح می دهد: طبیعتا وقتی 
حال مردم خوب نیست و شرایط اقتصادی 
هم این چنین به هم ریخته است، حال تئاتر 
و جامعه تئاتری هم خوب نخواهد بود. زیرا 
خانواده ها درگیر تامین نیازهای اولیه خود 
هســتند و کمتر می توانند بــرای کالاهای 
فرهنگی ســرمایه گذاری کننــد. از طرف 

دیگر تماشــاگران تئاتر هم تغییر کرده اند. 
شاید 20 درصد تماشاگران فعلی، مخاطبان 
همیشگی تئاتر باشند اما چاره چیست. ما به 
این کار علاقه داریــم و باید مردم را هم برای 
تماشای آن تشویق کنیم. همچنانکه دکتر 
ناظرزاده کرمانی، اســتادمان در سال های 
قبل تر گفته اند، هرچه تئاترهای ما بیشــتر 
شــود، تعداد زندان هایمــان کمتر خواهد 
شــد. اما وقتی از تئاتر حمایت نشــود، این 

اثرگذاری هم نخواهد بود.
او با اشاره به تاثیر تماشاخانه های خصوصی 
در تامین نیازهای جامعه تئاتری می افزاید: 
وقتی تئاتــر در تهران متقاضــی دارد و ۸0 
درصد تقاضاها را بخــش خصوصی اجابت 
می کند، چرا این تماشــاخانه ها نباید مورد 
حمایت باشــند. ما مدت ها صبوری کردیم 
تا شاید تغییری در عملکرد مدیران ببینیم 

ولی متاســفانه هیچ نقطه امیدی ندیدیم، 
درحالیکــه در این شــرایط هــم، کیفیت 
کارهایی که در بخش خصوصی روی صحنه 
می رود، بالاتر از بخش غیرخصوصی است. 
البته که مدیران می آیند و می روند و جامعه 
هنری باقــی می ماند ولی این پرســش هم 

وجود دارد که بودجه تئاتر کجا می رود.
نامور بــا اشــاره بــه کاهش رقــم کمک 
هزینه های تئاتر در ســال جاری می گوید: 
چگونه اســت که رقم کمک هزینه ها از 24 
میلیون در ســال 1399 و 1400 امسال به 
10، 1۵ میلیون رسیده، آن هم در شرایطی 
که تورم این گونه بــالا می رود، کمک هزینه 
تئاتر به جای افزایش، کاهش پیدا می کند. 
اگر رقم کمک هزینه هــا را کاهش داده اید، 
کدام ســالن و امکانــات را به تئاتــر اضافه 
کرده ایــم. وظیفه دولت، حمایــت از تئاتر 
اســت و بابت این حمایت، بودجه می گیرد. 
فقط به انتشــار آمــار نمایش هــای اجرا 
شــده بســنده نکنند. در حالیکه اغلب این 
نمایش ها در بخــش خصوصی روی صحنه 
رفته انــد.او اضافه می کنــد: در همین چند 
ســال پیش شــبانه در تهران بیش از 100 
اجرا روی صحنه می رفت کــه اغلب هم در 
بخــش خصوصی بود ولــی الان که بیش از 
20، 30 اجرا نیست، کمک هزینه ها بشدت 
کاهش پیدا کرده اســت. مــا نمی گوییم به 
تماشاخانه های خصوصی کمک کنید ولی 

دســت کم گروه های نمایشــی را حمایت 
کنید.

مدیر »عمــارت نوفل لوشــاتو« در ادامه با 
اعــلام اجراهای این تماشــاخانه در مقطع 
فعلی می افزایــد: در حال حاضــر میزبان 
نمایش هــای »خــرده جنایت هــای زن 
و شــوهری« کار افشین قاســمی، »فقط 
یک ســاعت آرامش« کار رضــا بهدادنیا و 
»خاتون پرده نشین« به کارگردانی میثاق 
یوسفی هســتیم که با بازی امیر غفارمنش 
و زهره حجازی مهر اجرا می شــود. از پایان 
همین هفته هم اجــرای نمایش »اهل هوا« 
به کارگردانی محمد حاتمی آغاز می شــود 
که بهنام شرفی، ســید جواد یحیوی هم از 
جمله بازیگران آن هســتند. همچنین قرار 
است خروجی یک آموزشــگاه کودک هم 
در قالب اجــرای یک نمایــش روی صحنه 
برود چراکــه کار کودک هم همــواره برای 
ما اهمیت داشــته اســت. علاوه بــر اینها 
نمایشنامه خوانی های شنبه ها را هم داریم 
و برای اجراهای بهار آینده هــم با ده گروه 
نمایشــی قــرارداد بســته ایم.او همچنین 
خبر می دهــد که خــودش ســال آینده 
نمایش »مده آ« را به عنــوان تهیه کننده با 
کارگردانی باران شــادپوری تولید می کند 
که بــه گفتــه او، ایــن نمایــش تلفیقی از 
اساطیر ایرانی و غربی اســت و قرار است در 

کشورهای دیگر هم روی صحنه برود.
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پرست،  پایان بلاتکلیفی در دوچرخه سواری؛ سر
رییس شد

 در پایــان مجمع انتخاباتی فدراســیون دوچرخه ســواری، رســول 
هاشــم کندی به عنوان رئیس جدیــد این فدراســیون از مجمع رای 
اعتماد گرفت.مجمع انتخاباتی فدراســیون دوچرخه سواری درحالی 
بعد از کش و قوس های فروان به ریاســت ســیدمحمد پولادگر معاون 
توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و با حضور سیدمناف 
هاشــمی نماینده و دبیرکل کمیته ملی المپیک برگزار شد که در پایان 
رسول هاشم کندی اسدی به عنوان رئیس فدراسیون دوچرخه سواری 

انتخاب شد.

در ابتــدای این مجمع و در اقدامــی غیرحرفــه ای از ورود خبرنگاران 
به ســال ممانعت شــد این اتفاق در حالی رخ داد که برای آنها ای دی 
کارت صادر شــده بود.این انتخابات هفت کاندیدا داشــت که در پایان 
هاشــم کندی اســدی با کســب 2۸ رای از ۵3 آرای ماخوذه صاحب 

صندلی ریاست این فدراسیون شد.
محمــد بابایی، حمیدرضــا پارســی منش، محمود ترابــی گودرزی، 
محمد میرابوطالبی، افشــین داوری لطف آبادی و محمد صانعی دیگر 
کاندیداهای ایــن مجمع انتخاباتــی بودند که میرابوطالبــی و ترابی 

گودرزی پیش از شمارش آرا انصراف دادند.
محمد صانعی 14 رای، افشــین داوری 9 رای و محمد بابایی نیز 2 رای 

کسب کردند و آرای حمیدرضا پارسی منش صفر بود.
گفتنی است با توجه به حساسیت مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون 
دوچرخه سواری، انُکار ســینگ دبیرکل کنفدراسیون دوچرخه سواری 

آسیا به صورت آنلاین بر انتخابات ایران نظارت کرد.

وش تا پایان سال انتخاب جانشین کی ر
فدراسیون فوتبال برنامه دارد در اســفندماه با گزینه مدنظر خود برای 

هدایت تیم ملی فوتبال ایران به توافق برسد.
 تیم ملی فوتبال ایران هم چنان بدون داشتن سرمربی به کار خود ادامه 
می دهد و هنوز تکلیف گزینه نهایی این فدراســیون برای هدایت ایران 

در جام ملت های آسیا یا جام جهانی 2026 مشخص نشده است.
با پایان همکاری تیم ملی و کارلوس کی روش، حالا فدراسیون مصمم تر 
از گذشته به دنبال گزینه بعدی تیم ملی است و طبق آخرین اطلاعات 
موجود، در طول هفته های آینده از ســرمربی تیم ملی ایران رونمایی 
می شــود و این گزینه هدایت ایران را در دو دیدار دوستانه تیم ملی در 

نوروز 1402 برعهده خواهد داشت.

فدراسیون فوتبال از هم اکنون رایزنی های خود را برای دیدار دوستانه 
با روسیه و عراق را در فیفا دی انجام داده و تا آن موقع تکلیف سرمربی را 
هم مشخص خواهد کرد. به نظر می رســد تا در هفته دوم یا سوم اسفند 
تکلیف گزینه نهایی را مشخص کند.این روزها صحبت هایی هم درباره 
انتخاب ســرمربی تیم ملی امید شــنیده می شــود اما اولویت نخست 
این فدراســیون در مقطع کنونی انتخاب ســرمربی تیم ملی است اما 

تغییراتی در گزینه ها به وجود آمده است.
برخلاف اظهارات گذشــته مهدی تاج مبنی بر این کــه بهترین گزینه 
می تواند یک مربــی داخلی باشــد، در حال حاضر انتخاب ســرمربی 

خارجی قوت بیش تری گرفته است.
از مربیان خارجی شــاغل در ایران و مربیانی که در گذشــته در ایران 
فعالیت کرده اند، به عنوان گزینه های محتمل برای هدایت تیم ملی نام 
برده می شــود چرا که این مربیان با فضای کنونی و تحریمی ایران برای 

پرداخت دستمزد مربیان هم آشنایی لازم را دارند.
به جز کارلوس کی روش که با پیوســتن به تیم ملی قطر، حالا تیم ملی 
یک گزینه جدیــد را روی نیمکت این تیم خود خواهد داشــت. از پاکو 
خمز و ژوزه مورایس به عنوان مربیان خارجی شــاغل در ایران نام برده 
می شود که به واســطه عملکرد خوب خود، توانستند نظر فدراسیون را 
جلب کنند اما هم چنان نام های خارجی دیگر که در گذشــته در ایران 

فعالیت کرده اند، مطرح هستند.

جهانبخش:
 هنوز دوازده بازی تا قهرمانی باقی مانده است

بازیکن ایرانی پس از درخشــش برابر آلکمار گفت تیمش هنوز دوازده 
بازی سخت در پیش دارد. در هفته بیســت ودوم رقابت های لیگ هلند 
تیم صدرنشــین فاینورد در خانه دو بر یک آلکمار، تیم ســوم جدول را 
شکســت داد. علیرضا جهانبخش توانســت گل اول تیمــش را به ثمر 
رساند.جهانبخش پس از این دیدار گفت: می دانســتیم که باید امروز 
برنده شــویم. آلکمار و فاینــورد در این فصل خیلی خــوب بوده اند. ما 
در نیمه دوم خیلی جنگیدیم و به چیزی که می خواســتیم رســیدیم. 
موقعیت های زیادی ایجاد نکردیم و بایــد منتظر فرصت های کوچکی 
می بودیم و از جزئیات اســتفاده می کردیم. این بــازی را به عنوان یک 

فینال دیدیم و در نهایت بازی را بردیم.
بازیکن ایرانی در بخــش دیگری از صحبت هایش گفــت: در چند روز 
گذشــته تمرین های زیادی داشــتیم و روی گل هایی که زدیم خیلی 
تمرین کرده بودیم. دوازده بازی مانده بــه پایان فصل و تیم می خواهد 
برای قهرمانی تــلاش کند. مقابل آژاکس و آیندهوون امتیاز از دســت 
دادیم. امروز حق از دست دادن امتیاز نداشتیم. می دانم که هنوز دوازده 
بازی برای قهرمانی در لیگ باقی مانده است اما این پیروزی مهم کار را 

برای ما آسان تر می کند. اکنون با تمام قوا به هفته آینده فکر می کنیم.
پیش از این علیرضا جهانبخش در دیدار با آیندهوون توانســت دو گل 
به ثمر برساند.فاینورد پیش از این بازی با 46 امتیاز در صدر قرار داشت 
و آلکمار نزدیک تریــن تعقیب کننده اش بود و با 44 امتیاز دوم اســت. 

اکنون فاینورد توانست اختلاف خود را با تیم دوم به پنج امتیاز برساند.
 جهانبخش تاکنون چهار گل برای تیمــش در رقابت های لیگ در این 
فصل و شــش گل در تمامی رقابت ها به ثمر رسانده است. بهترین فصل 
این بازیکن ایرانی در سومین ســال حضورش در آلکمار رقم خورد که 
طی 33 بازی 21 گل به ثمر رساند و به عنوان آقای گل لیگ هلند راهی 

برایتون شد.

میدان

کارشناس و پیشکســوت فوتبال با بیان این که نگران 
تکرار یک اتفاق تلخ برای اســتقلال در ادامه رقابتهای 
لیگ برتر اســت گفت: متاسفانه مســئولان انضباطی 

رفتار همه مربیان را با یک چشم نگاه نمی کنند.
مرتضی یکه به دیدارامروز دوشنبه استقلال برابر ملوان 
بندر انزلی اشاره کرد و گفت: استقلال یک دیدار سخت 
برابر تیم قدیمی ملوان خواهد داشت. درست است که 
ملوان با جوانانش شرایط خوبی در جدول ندارد اما آنها 
به دنبال این هستند تا بتوانند در تهران و در دیداری که 
در پایان آن یک برنده خواهد داشت، بازی خوبی انجام 

داده و با دست پر به انزلی برگردند.
وی ادامه داد: اســتقلال هم می داند کــه راه زیادی تا 
قهرمانی در جام حذفی پیــش رو ندارد، پیروزی در دو 
بازی دیگر مــی تواند این تیم را بــه فینال جام حذفی 

برســاند، بنابراین تلاش خواهــد کرد تا روز 
دوشــنبه و با ارائه یک بازی خــوب، پیروز از 
زمین خارج شود.کارشناس فوتبال در ادامه 
خاطرنشــان کرد: در هفته های اخیر شاهد 
بازی خوب اســتقلال در لیگ هستیم. آبی 
ها توانســته اند چهار هفته پیاپی به پیروزی 
دســت پیدا کرده و حالا در لیــگ به یکی از 

مدعیان اصلی کسب جام معرفی شوند.
این پیشکســوت فوتبال ایران ادامه داد: ترکیب ثابت، 
هماهنگی بین خطــوط، زوج ســازی و درک متقابل 
از یکدیگر رمز موفقیت اســتقلال در هفته های اخیر 
بوده است و اعتقاد دارم آبی پوشــان با همین روند می 
توانند یک بار دیگر به جام برســند. ضمــن اینکه این 
روزها قائدی، رضاوند ، مهری و روزبه چشمی از بهترین 

های استقلال هســتند که نقش بسزایی در 
موفقیت آبی پوشان دارند.

یکه با انتقاد از رفتارهای چندگانه فدراسیون 
فوتبال در خصوص محرومیت مربیان لیگ 
برتری گفت: از ابتدای فصل بارها شاهد بوده 
ایم که تعــدادی از مربیــان بدترین رفتارها 
را کنار زمین داشــته اند، درگیری با داور، با 
مســئولان و برخوردهای تند زیاد دیده شده است اما 
هیچ کدام به اندازه رفتارهای ســاپینتو برای مسئولان 
عجیب نبوده اســت. همه نگاه ویژه ای بــه این مربی 
دارند و نمــی دانم چرا بقیــه را فراموش کــرده و تنها 

تمرکزشان بر روی ساپینتو است.
وی تأکید کرد: البته از ســاپینتو هم انتظار بیشــتری 
می رود. او باید حرفه ای تر عمــل کند، آرامش خود را 

حفظ کــرده و تنها تمرکزش بــر روی عملکرد تیمش 
باشــد. اما حالا که چنین اتفاقاتی افتاده و دیگران هم 
چنین رفتارهایی می کنند، بایــد عدالت برای همه به 

یک اندازه اجرا شود.
کارشــناس فوتبال تصریح کــرد: می ترســم همان 
بلایی که بر سر تیم موفق اســتراماچونی آمد، حالا بر 
سر ساپینتو هم بیاید، اســترا هم در اوایل فصل نتیجه 
خوبی نمی گرفت اما هر چه از زمان بازی ها گذشــت 
بهتر و بهتر شــد تا اینکه وقتی تیمش به زمین می آمد 
همه می دانستند که هیچ حریفی توانایی مقابله با آنها 
را ندارد و شــاهد بودیم که در اوج موفقیت اســتقلال 
اتفاقاتی افتاد که استراماچونی به یک باره ایران را ترک 
کرد. حالا هم باید نگران این باشــیم کــه مبادا روزی 

ساپینتو چنین حرکتی کند.

استقلال

خریدار  بازی فوق العاده ســپاهان با تیم 
دوم برابر زنیت سن پترزبورگ سطح فوتبال 
آسیا را به طرفداران فوتبال در روسیه نشان 

داد.
دیدار دوســتانه تیم های فوتبال ســپاهان 
اصفهان و زنیت ســن پترزبورگ روز جمعه 
در ورزشــگاه مملو از جمعیت نقش جهان 
برگزار شــد و طلایی پوشان اصفهانی موفق 

شدند زنیت را با دو گل بدرقه کنند.
حالا وبسایت روسی اســپورت اکسپرس، 
در مطلب مفصل به ســایه  روشن های این 
بازی پرداخته و از ســپاهان به عنوان سنگ 
محکی واقعی برای ارزش گذاری کیفی تیم 
زنیت نام برده اســت. در ادامه این مطلب را 

می خوانید؛
دیدار صدرنشینان لیگ های روسیه و ایران 
را می توان نســخه آزمایشی لیگ قهرمانان 
آسیا دانست که فوتبال ما همچنان می تواند 
از نظر تئوری به حضــور در آن فکر کند. در 
حالی که همه چیــز به زبان یــا روی کاغذ 
بود، اما زنیت این فرصت را پیــدا کرد تا در 
مسابقاتی در جو فوتبال آسیا فرو رود، حتی 

اگر فقط برای چند ساعت باشد.
سپاهان شریک زنیت اســت. باشگاه ها در 
ســال 2021 قرارداد همکاری امضا کردند، 
زمانی که واقعیت کامــلًا متفاوت بود. البته 
در روز بازی دوســتانه تفاهم نامــه را به روز 
کردند. هیئت باشگاه ســن پترزبورگ بارها 
برای دیدارهای مختلف به ایران سفر کرده 
و حــالا این تیم به شــهر آفتابــی اصفهان 

رسیده است.
برای زنیت این بازی بــه کار آمد. این نه تنها 
در مــورد فرصت نــادر برای بــازی در یک 
مسابقه با یک باشــگاه خارجی دور از خانه 
بود، بلکه برای آزمایش قدرت خود در برابر 
یک حریف قدرتمند است. در قطر و امارات 
برای زنیت ســخت بود حریفان هم ســطح 
خود را پیدا کند، به همین دلیل اســت که 
نتایج بازی هــای تدارکاتی گاهی عجیب به 
نظر می رسید: گاهی 9 بر 0، گاهی ۸ بر 0. در 
بازی با سپاهان چنین نتایجی نبود چرا که 
این تیم در یکی از قوی ترین لیگ های قاره 

پیشتاز اســت )ایران در رتبه چهارم جدول 
لیگ هــای AFC قرار دارد( و بــا هفت برد 

متوالی به این بازی رسیده بود.
»سپاهان« می تواند پس از هشت سال برای 
اولین بار قهرمان ایران شود، بنابراین مربی 
مراقب بهترین بازیکنانش اســت. ایرانی ها 
برای دیدار با زنیت ترکیــب دوم را به زمین 
فرســتادند: از دقایق ابتدایی نــه نیازمند، 
دروازه بان اصلی، نه مغانلــو بهترین گلزن 
و نه رضاییان، خالــق گل بازی پیروزمندانه 
ایران با ولز در جام جهانی 2022 در ترکیب 
بودند. مانوئل فرناندز که برای ما شــناخته 
شــده اســت نیز خارج از برنامه باقی ماند - 
ستاره 37 ســاله ســابق لوکوموتیو در این 

فصل از مصدومیت رنج می برد.
سرگئی سماک نیز از همان دقایق ابتدایی 
بازیکنان اصلی را وارد نبــرد نکرد. ترکیب 
اصلی به گونــه ای بود که فقــط کرژاکوف، 
داگلاس  و  کوزیایــف  ونــدل،  کاراواف، 
سانتوس بازیکنان اصلی بودند. بیایید مورد 
آخر را جداگانه ذکر کنیم: این برزیلی تقریباً 
کل اردوی تمرینی دبی را از دست داد، اما در 

نهایت بهبود یافت. به هر حال ، این داگلاس 
بود که بازوبنــد کاپیتانی را بر بازو بســت، 
اگرچــه نامزدهای دیگری بــرای کاپیتان 
در زمین وجود داشــت ماننــد کرژاکوف و 
کوزیایف امــا ظاهرا ســانتوس جایگزین 

لوورن خواهد شد.

 شکست در نیمه اول
جو بازی عالی بود. ورزشــگاه غــول پیکر 
اصفهــان حــدود 40-۵0 هزار تماشــاگر 
جمع کرد. چنین مخاطبی برای بازی های 
دوستانه نادر اســت، اما هیچ چیز بیشتر از 
ایــن جمعیت زنیــت را خوشــحال نکرد. 
زنیتی ها نیمه اول را کاملًا ناکام پشــت سر 
گذاشتند. در حمله، پیشــتاز لیگ روسیه 
حتی یک موقعیت گلزنــی ایجاد نکرد و دو 

گل را هم دریافت کرد.
همه چیز با یک اشــتباه دســته جمعی در 
مرحله انتقال توپ شروع شد، زنیت با زدن 
یک کرنر به حملــه حریف پاســخ داد، اما 
سپاهان با ســرعت روی ضد حمله دروازه 
زنیت را باز کرد. داگلاس در جناح راســت 

قرار داشــت و اجازه داد دانشگر به محوطه 
جریمه پاس بدهد و قربانــی که دوان دوان 
به محوطه آمدخ بود، بــدون مراقب ماند و 
دروازه را باز کرد.سپاهان درست قبل از وقت 
اســتراحت در موقعیتی مشابه گل دوم را به 
ثمر رســاند: باز هم زنیت ضربه ایستگاهی 
را به نوعی دفع کرد، اما دانشــگر در ریباند 
صاحب توپ شــد و توپ را به گوشه نزدیک 
دروازه کرژاکوف رساند. شگفت انگیز است 
که دانشــگر تنها فوتبالیست بی شک اصلی 
سپاهان بود که در ترکیب اصلی قرار داشت 
و این او بود که در نیمــه اول یک گل و یک 
پاس گل به ثمر رســاند.زنیت به طور کلی، 
تمام نیمه اول در ضربات ایستگاهی به طرز 
وحشــتناکی دفاع کرد، فقط برای حریف 
سودی نداشت. ســپاهان در 4۵ دقیقه دو 
موقعیت 100 درصدی خلــق کرد و هر دو 

را تبدیل به گل کرد.

بازی سخت
اگر این بازی رســمی بود، ســمک به دلیل 
تعــداد تعویض های محدود، کار ســختی 

داشت. معمولاً در چنین مواردی می گویند 
که تقریباً کل تیم بایــد تغییر کند. در نیمه 
دوم زنیت کمــی بهتر بازی کــرد، هرچند 
در دقایق ابتدایی ســپاهان همچنان ارجح 
به نظر می رســید. میهمان ها هم یکی، دو 
موقعیت خلق کردند، اما گلر حریف آماده تر 
از آنی بود که دروازه اش باز شود. با این حال، 
زنیت واقعاً می خواست گلزنی کند کمااینکه 
رفتار ونــدل به طور غیرمســتقیم در مورد 
میل به بردن صحبــت می کرد. جایی که در 
نیمه اول بعد از یک خطا با یکی از بازیکنان 

حریف دست به یقه شد.
ســپاهان هم با اشــتیاق و انگیزه ای بیش 
از حد برای پیروزی دیده می شــد. به طور 
کلی، خطاهای غیرعــادی زیادی برای یک 
بازی دوســتانه وجود داشــت و در ابتدای 
نیمه دوم، کروگووی حتی مجبور به گرفتن 

کمک پزشکی شد.

 شکست منطقی
زنیت تنها پس از دقیقــه 60 از خواب بیدار 
شــد. ابتدا اروخین دو موقعیــت خوب را 
از دســت داد و کمی بعد موســتوفی موفق 
به اســتفاده از موقعیت تک به تک نشــد. 
زنیتی ها بــرای دقایقی حداقل شــروع به 
شبیه شــدن به قهرمانان روســیه کردند، 
اما گل هرگز ساخته نشــد. ایرانی ها باز هم 
در دقیقــه ۸۸ دروازه زنیت را بــاز کردند. 
بهترین تک تیرانداز تیم مغانلو که به عنوان 
یار تعویضی وارد زمین شــده بود این کار را 
انجام داد، اما آفساید میلی متری اش گرفته 
شد.در نتیجه این دیدار با برتری دو بر صفر 
میزبان به پایان رسید. نتیجه دیدار دوستانه 
البته مهم نیســت اما بازی زنیت یک هفته 
قبل از شــروع مجدد فصل چشم گیر نبود. 
ســپاهان قطعا ضعیف تــر از میانگین لیگ 
روسیه نیســت، اما زنیتی ها در پس زمینه 
بدتر به نظر می رسیدند.و این نبرد دوستانه 
پاسخی غیر مســتقیم به این سؤال در مورد 
ســطح رقبای احتمالی باشگاه های روسی 
در AFC داد و مشخص شــد قطعاً بالاتر از 

آن چیزی است که اکثر مردم فکر می کنند.

نگران تکرار ماجرای استراماچونی در استقلال

مربی ایرانی برای تیم ملی فوتبال؛ گزینه مطلوب یا نیمکت پر کن؟
خریدار  با اینکــه فدراســیون فوتبال و 
مهدی تاج گفته اند انتخاب سرمربی ایرانی 
برای تیم ملی بهتر اســت امــا هنوز دلایل 
فدراســیون برای کنار گذاشتن گزینه های 

خارجی قانع کننده نیست.
 اظهارنظــر مهدی تــاج دربــاره انتخاب 
ســرمربی ایرانــی، تبدیل بــه بحثی گرم 
در فوتبال ایران شــده اســت. جمع بندی 
فدراسیون فوتبال برای انتخاب سرمربی از 
میان گزینه های داخلی در شــرایطی است 
که مهدی تاج همیشــه تمایل بســیاری به 

انتخاب سرمربی خارجی داشته است.
در طول روزهای گذشــته مربیان خارجی و 
ایرانی شــاغل در لیگ برتر نظرات متفاوتی 
درباره این مساله داشــته اند. یکی از نظرات 
جالب توجه مربوط به پاکو خمز اســت که 
می گوید »ملیــت در انتخــاب مربی مهم 
نیســت، بلکه کارایی مهم اســت.« پاکو به 
درســتی به این موضوع اشــاره می کند که 
نباید در انتخاب ســرمربی تیــم ملی ایران 
صرفا نــگاه ناسیونالیســتی داشــت و باید 
کیفیــت را در نظر گرفت چــرا که تیم ملی 
برآیند کار تمام لیگ هــای پایه و حرفه ای 
فوتبال ایران است که برای به دست آوردن 
عناوین بزرگ در رقابت های ملی به میدان 

می رود.
مطمئنا مربیان ایرانــی موفق و باکارنامه ای 
در داخل و خارج از کشــور وجود دارند که 
حائز شــرایط ســرمربی گری در تیم ملی 
هســتند و اگر شــرایط فنی و ویژگی های 
این مربیان - در قیاس با ســایر گزینه ها در 
داخل و خارج از کشور - حکم به حضورشان 
بر روی نیمکــت تیم ملی بدهــد، مطمئنا 

می توان از این گزینه دفاع کرد.

با این حــال نکته عجیــب در اظهارات تاج 
این اســت که او دلیل انتخاب مربیان ایرانی 
را ناتوانــی در پرداخت دســتمزد مربیان 
خارجی عنوان می کند؛ یعنــی از دیدگاه او 
هم انتخاب مربی ایرانی در اولویت نیســت 
بلکه قرار اســت از مربی ایرانی صرفا برای پر 
کردن صندلی خالی ســرمربی خارجی تیم 

ملی استفاده شود!
با این رویکرد، اگر سرمربی ایرانی، در کوتاه 
مدت با مشکلاتی در کســب نتیجه مواجه 
شــود و به دنبال آن با هجمه افکار عمومی 
روبرو شود، ممکن است خیلی سریع برکنار 
شــود پس صرفا یک گزینه گــذرا برای پر 
کردن سرمربی خارجی بوده و پر واضح است 
که در پس چنین شــرایطی، باز هم امکان 

بازگشت به گزینه های خارجی وجود دارد.

تمایل همیشگی تاج به مربی خارجی
در طول 12 سال گذشــته و از زمان جدایی 
افشــین قطبی از تیم ملی ایــران )و قبل تر 
از آن امیــر قلعه نویی و علی دایــی که بعد 
از برانکو ســرمربی تیم ملی شــده بودند( 
فدراســیون فوتبال به ســمت همکاری با 

مربیان خارجی رفت.
ابتدا کارلوس کــی روش به مــدت حدود 
هشت ســال و بعد از او ویلموتس به مدت 6 
ماه و سپس دراگان اســکوچیچ به مدت دو 
ســال و نیم ســرمربی تیم ملی ایران بودند 
و هیچ گاه تیــم ملی و مدیران فدراســیون 
فوتبــال - که مهدی تاج همــواره به عنوان 
رئیــس یا اعضــای هیــات رئیســه نقش 
مســتقیمی در تصمیمات این فدراسیون 
داشت - به سمت انتخاب ســرمربی ایرانی 

تمایل پیدا نکردند.

حتی بعد از اتمام جام جهانی 2022 قطر، با 
اینکه افکار عمومی خواهان ادامه همکاری 
با کی روش نبودند و نظرسنجی ها حاکی از 
علاقه مندی به تغییر و انتخاب یک سرمربی 
جدید بــود، فدراســیون در انتظار تصمیم 

نهایی کی روش بود.
این مســاله را می تــوان در نحــوه جدایی 
کارلوس کــی روش و تیم ملی ایــران پیدا 
کرد؛ با اینکه قرارداد میــان تیم ملی ایران 
و کی روش به پایان رســیده بود، فدراسیون 
فوتبــال هیــچ اظهارنظر رســمی درباره 
ســرمربی آینده تیــم ملی نداشــت و تاج 
همچنــان از نتایج کــی روش دفاع می کرد 
و حتی دســتیارهای کی روش از مذاکره با 
فدراســیون فوتبال از اوایل سال نو میلادی 

سخن می گفتند.
وقتی پای قطــر به ماجرا باز شــد و آن ها به 
ســراغ کی روش رفتند و در نهایت طرفین 
به توافــق دســت یافتند، کــی روش پیام 
خداحافظی از تیــم ملی ایران را منتشــر 
کرد؛ در حالی کــه این ایران بــود که باید 
درباره ادامه همکاری بــا کی روش تصمیم 
می گرفت و حداقل در دنیای فوتبال، عرف 

است که بعد از اتمام یک قرارداد همکاری، 
باشــگاه یا تیم پیام تشــکر و خداحافظی 
را منتشــر می کنند اما کی روش بــا ایران 

خداحافظی کرد.
تــازه بعد از پیــام خداحافظــی کی روش، 
فدراسیون فوتبال واکنش نشان داد و تاج در 
یک مصاحبه تلویزیونی از این گفت که »از 
جمیع جهات انتخاب ســرمربی ایرانی بهتر 

است.«

آیا پرداخت دستمزد مربیان خارجی 
غیرممکن است؟

مهدی تاج در طول مصاحبه تلویزیونی خود 
به برتری فنی مربیــان خارجی اذعان کرد 
اما از این گفت که انتقال دســتمزد مربیان 
خارجی از یک بانک ایرانی به حســاب های 
خــارج از کشــور کار غیر ممکنی اســت و 
برای تایید صحبت های خــود، به ماجرای 
ویلموتــس، اســتراماچونی و کالــدرون 
اشــاره کرد که تیم های ایرانی همواره برای 
پرداخــت دســتمزد این مربیان مشــکل 

داشت.
با این تفاصیل، همچنان مربیان خارجی در 
ایران کار می کنند. پاکو خمز، ژوزه مورایس، 
ریــکاردو ســاپینتو و تاوارس )ســرمربی 
صنعت نفــت( از مربیان خارجــی فعال در 
ایران هســتند که بدون مشــکل خاصی با 
باشــگاه های خود کار می کنند و دستمزد 

خود را هم می گیرند.
کارلوس کــی روش و برانکــو ایوانکوویچ از 
مصادیق بارزی هســتند کــه حقوق خود 
را حتی در دوران تحریــم دریافت کردند و 
قبل تر هم مربیان خارجــی زیادی به ایران 
آمدند و توانســتند دیر یا زود حقوق خود را 

دریافت کنند و مشــکلی هم با شرایط ایران 
نداشتند.

اگر چــه نمی توان مشــکلات مربــوط به 
پرداخت دســتمزد مربیــان خارجی را زیر 
ســوال برد چراکه پرداخت دســتمزد یک 
مربی ایرانی راحت تر از پرداخت دســتمزد 
مربیان خارجی اســت اما همیشه در ایران 

راه مناسب برای این کار پیدا شده است.
در واقع در شرایط فعلی این انتقاد به مهدی 
تاج وارد اســت که چرا صرفا به بحث انتقال 
پول به حســاب مربیان خارجی اشاره کرده 
چرا که خــودش بهتر از هر کســی می داند 
اگر با مربیــان، قبل از همــکاری با یک تیم 
ایرانی صحبت شــود، آن ها با شرایط ایران 
کنار می آیند. این اتفاق بارها در ســال های 
گذشته و حتی در دوره حاضر رخ داده است.

موضوع اصلی چیست؟
در شرایط فعلی تمایل مردم ایران و فوتبال 
دوســتان به انتخاب مربی داخلی بیشتر از 
گذشــته شــده اما همچنان تمایل نسبی 
هواداران بــه مربی خارجی اســت. نظرات 
فنی هــم موید این مســاله اســت اما تاج، 
دیدگاه خاص خود را بــرای انتخاب مربی 

ایرانی دارد.
می تــوان فرضیه های مختلفــی را در پس 
تصمیم کنونــی مهدی تاج و فدراســیون 
فوتبال مطرح کرد امــا به جای این موضوع، 
تنها ســوالی که مطرح می شود همین است 
که چطور باشــگاه ها و تیم ملی توانســتند 
در این ســال ها با مربیان خارجی کار کنند 
و همین الان هم مربیان موفقی مانند خمز، 
مورایس و ســاپینتو در ایران کار می کنند 
اما تاج می گوید نمی توان دســتمزد مربیان 

خارجی را پرداخت کرد؟



اهواز - محمد مجدم شــهردار اهواز 
با بیان این که انتظار می رود رنسانســی 
در مدیریت ارتباطات و امــور بین الملل 
شــهرداری اهواز رخ دهد، افزود: اصلاح 
ســاختار تشــکیلاتی، ایجاد حلقه های 
جدیــد ارتباطــی، ایجــاد شــبکه های 
مویرگی در حــوزه اجتماعی، اســتفاده 
از ظرفیت فعالان اجتماعــی، فرهنگی و 
رســانه ای کمک شــایانی به ایجاد این 

تحول و توسعه خواهد کرد.
 شهردار اهواز در جلســه شورای اداری 
شهرداری اهواز با معرفی »سروش بزاز« 
به عنوان مدیرکل ارتباطــات و امور بین 
الملل شــهرداری اهواز گفــت: اداره کل 
ارتباطــات بــازوی توانمند شــهرداری 
و چشــم تیزبیــن ارزیابــی و ســنجش 
توانمنــدی هــا یــا ناکارآمــدی های 

مدیریت شهری به شمار می آید.
امینی گفــت: مدتی اســت که ســکان 
مدیریــت ارتباطــات و امور بیــن الملل 
شــهرداری اهواز به دســتان آقای بزاز 
ســپرده شــده تا تلاش های فراوانی که 
در حوزه مدیریت شــهری انجام می شود 
ولــی تاکنون بــه اندازه کافــی منعکس 
نشده؛ به ســمع و نظر مردم برسد و بارقه 

ای از امید را در دل آن ها روشن کند.
وی با بیان این که متأسفانه ما با وضعیت 
مطلــوب اطلاع رســانی فاصلــه داریم؛ 
اظهار امیــدواری کرد: ایــن مدیریت و 
اداره کل توســط تمــام مدیــران مورد 

حمایت قرار گیرد.
شــهردار اهواز با تاکید بــر حمایت همه 
جانبــه از اداره کل ارتباطــات و امــور 
بین الملل شــهرداری اهــواز گفت: باید 
حمایت همه جانبــه ای از روابط عمومي 
صــورت بگیــرد تــا ســرمایه اجتماعی 

تقویت شود.
امینی افــزود: به عنوان شــهردار اهواز، 
از اداره کل ارتباطات و امــور بین الملل 
حمایت تمام قد مــی کنم و خود را مکلف 
می کنم تــا تمام ابــزار و مقدمات لازم را 
برای ایجــاد تحول مثبــت در این حوزه 

فراهم نمایم.
شــهردار اهواز همچنین بــا بیان این که 
انتظار مــی رود رنسانســی در مدیریت 
ارتباطــات و امور بین الملل شــهرداری 
اهواز رخ دهــد، افزود: اصلاح ســاختار 
تشــکیلاتی، ایجــاد حلقه هــای جدید 
ارتباطــی، ایجاد شــبکه هــای مویرگی 
در حوزه اجتماعی، اســتفاده از ظرفیت 
فعالان اجتماعی، فرهنگی و رســانه ای 
کمک شــایانی بــه ایجاد ایــن تحول و 

توسعه خواهد کرد.
وی افزود: همــان قدر که از آقــای بزاز 
انتظــار داریم تا با انعــکاس فعالیت های 
شهرداری روحیه نشــاط و امیدواری را 
به شهر تزریق کند؛ همان قدر هم باید از 
ایشــان حمایت کنیم و او را در این مسیر 

همراهی نماییم.
ایشــان با تاکید بر اینکه بــه هیچ عنوان 

دنبال اسطوره ســازی و قهرمان پروری 
در شهرداری نیستیم، اضافه کرد: آن چه 
حق مطلب است باید ادا شود؛ نه بیشتر و 
نه کمتر. وفــاداری و بصیرتِ مردم نجیب 
و شــریف اهواز تکلیف خدمت رسانی را 
به دوش ما ســنگین تر کرده اســت؛ لذا 
آن چه باعث دلگرمی مردم می شود باید 
بیان شــود. این در حالی اســت که طبق 
تحقیقــات صورت گرفته تاکنون شــاهد 
خلائی در این حوزه بــوده ایم که باید در 
وهله نخســت آن را جبران کرد و پس از 
آن کاری کنیــم تا جامعه گســترده تری 
در جریان فعالیت های شــهرداری اهواز 

قرار بگیرند.
امینی گفت: متأســفانه قضاوت هایی از 
ســر جهل و ناآگاهی درباره شــهرداری 
انجــام مــی شــود. در کنار آن شــاهد 
هدایت های مغرضانه ای هســتیم که می 
خواهند بــه بدنه شــهرداری ضربه وارد 
کنند. قطار مدیریت شــهری با ســرعت 
در حال حرکت اســت و پرواضح است که 
هرچه تندتر حرکت کنیم عده بیشــتری 
سعی در ســنگ اندازی خواهند داشت. 
درخت مثمر همیشــه مورد اصابت ضربه 
و شکســتن شاخه اســت اما هیچ کس به 

درخت بی ثمر بها نمی دهد.
امیدواریــم اداره کل ارتباطــات و امور 
بین الملل شــهرداری اهواز دوره تحولی 
را با مدیریت ســروش بزاز طی کند. اگر 
این بازو درســت کار کند باعــث تقویت 

پایه هــای مدیریت در تمــام بخش های 
شهرداری خواهد بود.

وی همچنین با معرفــی امیرآهن جان به 
عنوان مدیر پشــتیبانی گفت: امیدواریم 
ایشــان تلاش مضاعفی در جهت مراقبت 
از اموال و دارایی های شــهرداری داشته 

باشند.
شــهردار اهواز به تغییری که در مدیریت 
ســازمان آرامســتان ها رخ داده اســت 
اشــاره کرد و با تقدیر از زحمات مدیریت 
پیشــین این مجموعه گفــت: مجموعه 
آرامســتان ها مکانی اســت کــه ورود و 
خروج به آن با عبرت آموزی همراه است 
و انتظار مــی رود فضای ظاهــری آن با 
اســتفاده از آیات و روایات و آموزه های 
اســلامی عبرت آموزی در حیات فردی و 

اجتماعی را به مخاطبین منتقل نماید.
وی با اشــاره به برگزاری کنگره سرداران 

شــهید در اهواز گفت: امیدواریم بتوانیم 
فضای عمومی شــهر را متناســب با این 
کنگــره آمــاده کنیــم و از عطــر وجود 
شهدای عزیز تا ســال های زیاد بهره مند 

گردیم.
شهردار اهواز گفت: ســال آینده کنگره 
سرداران شهید در اهواز برگزار می شود 
و به همین مناســبت چهره شــهر اهواز 
مُزین به تصاویر ســرداران شــهید دفاع 

مقدس خواهد شد.
ایشــان همچنین بــا تاکید بــر ضرورت 
آماده سازی چهره شــهر اهواز برای عید 
نــوروز گفت: بایــد همگی تــلاش کنیم 
تا با ســاماندهی ســیما و منظر شــهری 
بهارســبز طبیعت را که یکی از باشــکوه 
ترین جلــوه های خدا در جهان هســتی 
اســت به بهاری دل انگیز و بانشاط برای 

شهروندان اهوازی مبدل سازیم.

شهرری  معاون اســتاندار تهــران و فرماندار ویژه 
شهرستان ری به همراه  یزدی خواه،نماینده مجلس، 
شهردار قیامدشت، بخشدار خاوران،رییس و اعضای 
شورای اسلامی شهر قیامدشت و جمعی از مسئولان 
شهری به همراه اصحاب رســانه از روند اجرای پروژه 
های عمرانی، ورزشی، آموزشی و فرهنگی قیامدشت 

بازدید کردند.
حسین ترکاشــوند ،شــهردار قیامدشت در حاشیه 
ایــن بازدید در جمــع خبرنگاران گفــت: عملیات 
اجرایی پروژه های مختلف زیرســاختی، تفریحی، 
ورزشی، امنیتی و آموزشــی در این شهر پیشرفت 
فیزیکی بالایی دارد و در حــال حاضر در حال اجرا 

و تکمیل این پروژه ها هستیم.
شــهردار قیامدشــت  گفت: پــروژه بلوار شــهید 
زمانی نیــا یکی از مهــم ترین پروژه هــای عمرانی 
با هدف کاهش ترافیک و بازگشــایی مســیر و رفاه 
شــهروندان با   ۸۰ درصــد پیشــرفت فیزیکی    و 
اعتباری بالــغ بر ۶ میلیــارد تومــان در حال اجرا 

است که به زودی به  بهره برداری می رسد.
وی ادامه داد: کلنگ زنی بلوار حصــار امیر به طول 
۹۰۰ متر و آغاز عملیات اجرایی فاز نخســت آن از 
هفته جاری،  بــا  اعتباری بالغ بــر ۶ میلیارد تومان  
یکی دیگر از   پروژه های عمرانی قیامدشــت است 
که روکش آســفالت این بلوار به عنــوان یک محور 
اســتراتژیک و پر تردد  قیامدشــت را به پاکدشت 

متصل می کند که تا پایان سال به اتمام می رسد.
ترکاشــوند بــا تاکید بر توزیــع عادلانه ســرانه ها 

و و افزایش فضای ســبز شــهر  قیامدشــت، اظهار 
داشت: پروژه بوستان ضلع شــرقی شهر قیامدشت 
به مســاحت ۲۵ هــزار مترمربع بــا تخصیص ۱۵ 
میلیارد تومــان اعتبار در دو فاز اجرایی شــده که 
فاز سوم آن در حال اجرا اســت و تا دو ماه آینده به 

بهره برداری می رسد.
   شهردار قیامدشــت همچنین گفت: سوله ورزشی 
اســتاندارد و چنــد منظــوره شهرقیامدشــت به 
مســاحت ۴۵۰۰ مترمربع عرصه و حــدود ۲ هزار 
و ۲۰۰ مترمربــع زیر بنا، مجهز به ســالن کشــتی 
و ورزش هــای مختلف هفته دولت ســال آینده   به 

بهره برداری می رسد.
   هنرســتان فخر صادق نیــز یکی از پــروژه های 
آموزشــی قیامدشــت بود که بــا حضــور معاون 
اســتاندار، نماینده مجلس و مســئولان شــهری 
قیامدشــت مورد بازدید قرار گرفت. این هنرستان 
بیــش از ۹۵ درصــد پیشــرفت فیزیکــی  دارد و 
تاکنون ۲۵ میلیارد تومان بــرای احداث آن هزینه 

شده است.
  عرصه این واحد آموزشــی ۴۸۰۰ مترمربع اســت 
که از سوی شهرداری اهدا شــده و حدود ۲ میلیارد 
تومــان بــرای محوطه ســازی و تســطیح خیابان 

مجاور آن هزینه شده است.
  خشت گذاری یک سالن ورزشــی ۶۰۰ متر مربعی 
در محوطه یک مدرســه از دیگر پــروژه هایی بود 
که حمیــد زمانی فرمانــدار ویژه شهرســتان ری 
به صورت نمادین عملیات خشــت گــذاری آن را 

انجام داد. این پروژه  به همت خیرین و شــهرداری، 
احداث می شــود و در  هفته دولت ســال آینده به 

بهره برداری می رسد.
در ادامه مراســم کلنگ  احداث ساختمان بخشداری 
خاوران به زمین زده شــد، زمین این پروژه از ســوی 

شهرداری قیامدشت اهدا شده است.
    پروژه ســوله پایش تصویری شــهر قیامدشــت 
آخرین پروژه ای بود که مــورد بازدید فرماندار ری 

و هیات همراه قرار گرفت .
به گفته شــهردار قیامدشت این ســوله در زمینی 
به وســعت ۳۸۰ مترمربع احداث شــده اســت که 
۹۰ درصد پیشــرفت فیزیکــی دارد و تجهیزات آن 

خریداری شده که بزودی  راه اندازی خواهدشد.
  وی افــزود: ۴ میلیارد تومان  برای احداث ســوله 
درنظر گرفتــه شــده و ۱۳ میلیارد تومــان  برای 
ایجــاد ۸ کیلومتر فیبر نــوری و دوربین های پایش 
در نظر گرفته شــده اســت که تاکنــون ۵۰ درصد 
اقدامــات در حوزه زیرســازی و فیبر نــوری انجام 

شده و ســوله پایش تصویری تا ســه ماه  آینده   به 
بهره برداری می رسد.

ترکاشــوند گفت:  پس از استقرار شــهر قیامدشت 
یکی از معضلات ما عدم شناســایی املاک  ســطح 
شــهر و محدوده و حریم شــهر بود، این شهر ۳۲۸ 
هکتار محــدوده و یکهــزار و ۵۲۴ هکتــار حریم 
دارد و ضرورت داشــت تا اطلاعات مورد نیاز برای 
اقدامات توســعه ای و بودجه نویســی بروز رسانی 
شــود.به همین منظور در راســتای اجــرای طرح 
ممیزی   قراردادی با پیمانکار و مشــاور منعقد شد 
و  ۳۲ هزار ملک در محدوده شــهر شناســایی شده   
که از این تعداد ۶ هــزار و ۸۰۰ واحد صنعتی و ۲۱ 

هزار و ۷۰۰ واحد مسکونی و تجاری است.
حمیــد زمانی،معاون اســتاندار تهــران و فرماندار 
ویــژه شهرســتان ری در بازدیــد از ایــن پروژه 
ها از عملکرد شــهرداری و شورای اســلامی شهر 
قیامدشــت قدردانی نمود و قیامدشــت را الگویی 

برای سایر بخش ها عنوان کرد.

معاون استاندار تهران در بازدید از پروژه های عمرانی شهر قیامدشت:

قیامدشت الگوی سایر بخش ها باشد

کرمانشــاه- حســنا فخارزاده مدیرکل 
راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای اســتان 
کرمانشــاه از بازگشــایی ۱۵ محور روســتایی 
بــه دلیل بــارش برف خبــر داد و گفــت: طی 
۲۴ ســاعت )روز شــنبه( ۱۲۰۰ کیلومتربانــد 
برف روبــی در محورهــای اصلی و روســتایی 

استان انجام شده است.
فریبــرز کرمــی گفت: بــا توجه بــارش برف در 
محورهای اســتان کرمانشــاه طی ۲۴ ســاعت 
گذشــته، افــزود: کلیــه محورهــای مواصلاتی 
اســتان کرمانشــاه باز اســت و در مجموع بیش 
از ۱۲۰۰ کیلومتربانــد عملیــات برف روبــی در 
محورهــای اصلی و روســتایی انجــام دادیم که 
از این میــزان ۸۰۰ کیلومتربانــد در محورهای 
در  کیلومتربانــد   ۳۹۰ و  شــریانی  اصلــی، 

محورهای روستایی بوده است.
وی از برف روبی و بازگشــایی ۱۵ محور روستایی 
خبــر داد و گفت: کلیــه محورهــای مواصلاتی 

استان کرمانشاه باز بوده و تردد در جریان است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
کرمانشــاه تعــداد نیروهایــی کــه در عملیات 
برف روبــی در محورهــای اصلــی، شــریانی و 
روســتایی پای کار بودنــد ۱۰۲ نفر با اســتفاده 
از ۶۴ دستگاه ماشــین آلات راهداری اعلام کرد 
و یادآور شــد: در مجموع بیش از ۴۳۰ تن شن و 
نمک نیز در محورهای مواصلاتی مصرف گردید.

به گفته کرمــی، اکنون هیچ محور مســدودی در 

اســتان نداریم و عملیات نمک پاشی در محورهای 
اصلی و کوهســتانی اســتان توســط گشت های 
راهداری انجام شده و ۱۴ مقطع ریزش برداری و به 

۱۱۷ خودرو امداد رسانی شده است.
وی در پایان افزود: کاربران جــاده ای می توانند 
قبل از آغاز ســفر با ســامانه ۱۴۱ مدیریت راه ها، 
از آخرین وضعیت محورهای مواصلاتی، شــرایط 

جوی و دیگر خدمات این مرکز بهره مند شوند.
مدیرکل راهــداری و حمــل و نقــل جاده ای 
اســتان کرمانشــاه تعــداد نیروهایــی که در 
عملیــات برف روبــی در محورهــای اصلــی، 
شــریانی و روســتایی پــای کار بودنــد ۱۰۲ 
نفر با اســتفاده از ۶۴ دســتگاه ماشــین آلات 
راهداری اعــلام کرد و یادآور شــد: در مجموع 
بیش از ۴۳۰ تن شــن و نمک نیز در محورهای 

مواصلاتی مصرف گردید.

ایام  بــا  هم زمان  اصفهان-مریم مومنــی 
خجســته دهه مبــارک فجر و در آســتانه مبعث 
نبی مکرم اســلام، حضــرت محمــد )ص( و در 
پی تولیــد موفقیت آمیز تختال فــولاد زنگ نزن 
فریتــی گرید ۴۰۹ در شــهریورماه در شــرکت 
فولاد مبارکــه، کارکنان بلندهمت این شــرکت 
در یک اقدام جهادی دیگر  موفق شــدند تختال 
آســتنیتی گرید ۳۰۴ را که یکی از پرکاربردترین 
و تجاری ترین گریدهای فولاد زنگ نزن اســت با 

موفقیت تولید و آماده نورد کنند.
قاســم خوشــدل پور مدیر ناحیه فولادســازی و 
ریخته گری مــداوم ضمن اعلام ایــن خبر گفت: 
این محصول یک فولاد ضدزنگ آســتنیتی است 
کــه دارای مجموعــه ای از خواص بســیار خوب 
در محیط هــای مختلف و محــدوده دمای کاری 

بسیار وسیع است.
وی با بیــان اینکه اجــزای اصلــی غیرآهنی این 
فولاد خاص و باارزش را حــدود ۱۸ درصد کروم 
و ۸ تا ۱۰ درصــد نیکل تشــکیل می دهد، اظهار 
کرد: این فولاد بــه دلیل خاصیت درخشــندگی 
و مقاومت بســیار مناســب در برابر خوردگی از 

کاربردهای متنوعی و متعددی برخوردار است.
 به گفتــه مدیر ناحیه فولادســازی و ریخته گری 
مداوم اساســاً این فولاد غیرمغناطیســی اســت 
و براســاس ایــن خاصیــت، دارای کاربردهای 
منحصربه فــردی اســت؛ همچنیــن بــه دلیل 
بهره گیــری از عنصر کــروم و نیکل، اســتقامت 

بســیار زیادی در برابر زنگ زدگی در اتمسفرهای 
خورنده و درجه حرارت بالا دارد.

 خوشــدل پور در همین زمینــه ادامه داد: این 
فــولاد کاربردهای بســیار متنوعــی در صنایع 
مختلــف ازجملــه تجهیــزات فــراوری مواد 
غذایــی و لبنیــات، صنایــع ذخیــره و انتقال 
مــواد شــیمیایی، صنایع حفاری، پتروشــیمی 
و پالایــش نفــت خــام، مبدل هــای حرارتی، 
تجهیزات فیلتراســیون، انواع و اقســام وسایل 

خانگی صنعتی و... دارد.
وی با اشــاره به ادامه فراینــد کار بر روی این 
محصــول گفت: ایــن فــولاد جهــت عملیات 
تکمیلــی نورد گرم و ســرد نیاز بــه طی کردن 
فراینــد خــود دارد تــا بــه محصــول نهایی و 
قابل مصــرف در صنعــت برســد؛ ازایــن رو در 
ادامــه کار، عملیــات نــورد این گرید بســیار 

خاص در دست اقدام است.

کرمانشاه اصفهان
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبرداد؛

وبی در محورهای  انجام هزار و 200کیلومترباند برف ر
مواصلاتی کرمانشاه 

با تولید گرید 304 در فولاد مبارکه حاصل شد؛
تولید تختال یكی از کاربردی ترین گریدهای

 فولادهای زنگ  نزن

آغاز  رنسانس در اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز
فرمانده انتظامی استان اصفهان:

پیگیری مطالبات مردم باعث افزایش امید
 در جامعه می شود

اصفهان-مریم مومنــی  فرمانده انتظامی اســتان اصفهان با 
اشــاره به اجرای طرح بزرگ »ذوالفقار« با هدف مقابله مقتدرانه با 
ســارقان و مالخران، افزایش امید در جامعه را در گــرو پیگیری به 

موقع مطالبات مردم عنوان کرد.
 ســردار »محمدرضا میرحیدری« در نشست مشــترک با »یوسف 
افشــارنیا« مدیرکل صدا و ســیمای مرکز اصفهان بــا بیان اینکه 
نســبت به دغدغه های مــردم نمی توانیم بی تفاوت باشــیم گفت: 
افزایش امید در جامعه در گرو پیگیری بــه موقع مطالبات مردم و 

خدمت رسانی صادقانه به آنان است.
وی به شــروع طرح بزرگ »ذوالفقار« با هدف مقابلــه مقتدرانه با 
ســارقان و مالخران با تدبیر فرمانده کل انتظامی کشور اشاره کرد 
و افزود: پلیس در راســتای پاســخگویی به مطالبه جدی مردم در 
خصوص مقابله با ســارقان این طرح را در دستور کار خود قرار داد 

و تا رفع این دغدغه از ذهن مردم آن را با قاطعیت دنبال می کند.
فرمانده انتظامی استان اصفهان، رســانه را بهترین ابزار برای  بیان 
دیدگاه های پلیــس عنوان کرد و گفت: رســانه ملی بــا پرداختن 
به مســائل و چالش های جامعــه  می تواند با ظرافــت و هنرمندی 
خاصی که دارد توصیه ها و هشــدارها و نکات آموزشی پلیس را به 

مخاطبان خود منتقل کند.
در این نشست یوســف افشــار نیا، مدیرکل صداوســیمای مرکز 
اصفهان هم کیفی ســازی محتوا در رســانه را در اثرگذاری، مهم 
ارزیابی کرد و گفت: امروز ســرعت در ارسال اخبار حرف اول را می 
زند و هر رســانه ای که بتواند روایت اول را به مخاطبان خود اعلام 

کند می تواند بر ذهن و افکار آنان تاثیر گذار باشد.
وی بر لزوم ارســال ســریع، دقیق و صحیح اخبار پلیس به رسانه 
ها به ویژه رســانه ملی تاکید کرد و افزود: انتظــار داریم داده های 
تخصصــی پلیس با ســرعت، دقت و صحــت برای تولیــد محتوا و 

روایت اول به دست رسانه برسد.
افشــار نیا  از آمادگــی کامل صداوســیمای مرکــز اصفهان برای 
همکاری بــا فرماندهی انتظامی اســتان اصفهــان در حوزه های 
پیشــگیری از ســرقت و کاهش تصادفــات جاده ای  خبــر داد و 
گفت: صدا و ســیمای اســتان آمادگی دارد تا در ســاخت و تولید 

محتواهای آموزشی با پلیس استان همکاری لازم را  داشته باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی
 و گردشگری استان اعلام کرد؛

پیش بینی 190 میلیارد تومان  برای بافت 
تاریخی بوشهر

بوشــهر -رضا حیدری مدیرکل میــراث فرهنگــی، صنایع 
دستی و گردشگری استان بوشــهر گفت :۱۹۰میلیاردتومان برای 

بافت تاریخی بوشهرپیش بینی شده است عباس
ســجادی منش در جمع خبرنگاران با اشــاره به جــذب ۲۰ میلیارد 
تومان اعتبار مصوب ســفر رئیس جمهور به اســتان بوشهر و افزایش 
آن به ۱۹۰ میلیارد تومان در ســفر دوم افزود: بافت تاریخی بوشــهر 
ظرفیت زیادی دارد که برای احیای این ظرفیت به اعتبار خاصی نیاز 

است و با اعداد و ارقام ریالی قطره چکانی نمی شود کار کرد.
. وی افــزود: تقاضــای ما این اســت که شــهرداری و مســکن و 
شهرســازی هم اعتبار خود را برای بافت تاریخی وسط بیاورند و در 
زمینه جداره ســازی، کف ســازی و مرمت بناها وظایف هرکدام از 

ما مشخص شود تا موازی کاری صورت نگیرد.
ســجادی منش اظهار کــرد: همچنیــن ۱۵ میلیــارد تومان برای 
احداث کارگاه های صنایع دســتی و ۲۰ میلیــارد تومان نیز برای 
مرمت، ساماندهی و محتوای شهید رئیســعلی دلواری پیش بینی 

و مصوب شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی و گردشــگری استان بوشــهر تصریح کرد: 
امید می رود تا پایان اســفند ماه مناقصه مرمت موزه شهید رئیعسلی 

دلواری اعلام و با امکانات روز دنیا مرمت و بازسازی شود.
به گفته ســجادی منش ظرفیت های اقامتی اســتان بــه ۶هزار و 
۵۰۰ تخت افزایش یافته و تلاش می شــود با همکاری شهرداری ها 
فضای اقامتی خوبــی برای گردشــگران و مســافران نوروزی در 

استان پیش بینی شود.
وی ادامــه داد: پیش بینی ســه کمپ اقامتی در شــهر بوشــهر و 
افزایش چشمه های سرویس بهداشــتی از ۲هزار به ۲هزار و ۵۰۰ 
چشــمه از جمله برنامه های مهم ایــن اداره کل برای نوروز ۱۴۰۲ 
اســت و امیدواریم مشــکلات ســالیان قبل مبنی بر برپایی چادر 

مسافران در ساحل نداشته باشیم.
ســجادی منش افزود: همچنین در ســفر رییس جمهور شــاهد 
افتتــاح ۲ هتــل در عســلویه، یک هتــل در کنــگان و ۲ هتل در 
بوشهر به همراه شروع ساخت یک هتل در شــهرک نیایش بوشهر 

خواهیم بود.
وی از راه اندازی شــرکت هواپیمای تفریحی در بوشــهر خبر داد و 
اضافه کرد: این طرح آماده است که با ســه هواپیما تا قبل از پایان 

امسال شاهد بهره برداری از آن باشیم.
مدیرکل میراث فرهنگی و گردشــگری اســتان بوشهر اظهار کرد: 
همچنین بزودی احداث پارک بازی رو باز در پارک شــغاب با ۴۰ 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری توســط فردی که این پروژه را در 

برج میلاد تهران احداث کرده، شروع می شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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حق بیمه صندوق امانات بانک ها چقدر است؟
معاون مدیر کل دفتر برنامه ریــزی و امور فنی بیمه مرکزی توضیحاتی 

را درمورد شرایط بیمه صندوق امانات اجاره ای بانک ها اعلام کرد.
بهروز بستگانی، با تاکید بر اینکه پرداخت بیمه صندوق امانات اجاره ای 
بانک ها می تواند هم توسط شــخص حقیقی صورت بگیرد هم شخص 
حقوقی، توضیح داد: برای مثال گاهی یک سازمان تصمیم می گیرد این 
قرارداد را برای همه پرســنل منعقد خود کند، در این شرایط پرداخت 
حق بیمه نیز با ســازمان خواهد بــود. حتی گاهی یــک بانک تصمیم 
می گیرد برای کارمندان خود صنــدوق امانات در نظر بگیرد و پرداخت 

حق بیمه نیز در این شرایط بر عهده بانک است.
وی ادامه داد: هرچقــدر ارزش محتویات داخل صندوق بالاتر باشــد، 
ریسک بیشتری هم دارد. باید تعهد شــرکت بیمه را هم در نظر گرفت. 

قاعدتا جنس دو میلیارد تومانی با پنج میلیون تومانی فرق دارد.
معاون مدیر کل دفتــر برنامه ریزی و امور فنی بیمــه مرکزی درمورد 
اشــخاص حقیقی نیز گفت: شــخص حقیقی خودش بایــد هزینه را 

پرداخت کند و هزینه آن بسته به مورد فرق می کند.
بر اساس این گزارش، هرچند که پیش از این اعلام شده بود که پرداخت 
حق بیمه صندوق امانات اجاره ای بانک ها بر عهده بانک است، مراجعه 
برخی مخاطبان ایســنا به بانک حاکی از آن بوده است که حق بیمه بر 

عهده شخص است.
بر این اساس، بانک ها در لیســتی که در اختیار مشتری قرار می دهند، 
به مشتری حق انتخاب می دهند که بر اساس محتویاتی که قصد دارند 
داخل صندوق نگهــداری کنند حق بیمه را انتخــاب کنند. برای مثال 
ارزش صنــدوق را از حداقل ۵0 میلیون تومان تــا حداکثر 10 میلیارد 
تومان در نظر می گیرند و طبق آن حق بیمه را به صورت ســالانه تعیین 

می کنند و در نهایت تصمیم گیری بر عهده مشتری است.

در حاشیه دیدار علی عسگری با مدیران بانک توافق شد
 همکاری مشترک بانک صادرات ایران

 با هلدینگ خلیج فارس در تامین مالی 
وشیمی بین المللی صنایع پتر

مدیرعامل هلدینگ صنایع پتروشــیمی خلیج فــارس در چهارمین 
نمایشــگاه و همایش تخصصی حمایت از ســاخت داخــل در صنعت 
پتروشیمی، پالایش و پتروپالایش از همکاری مشترک بانک صادرات 
ایران با این هلدینگ در تامین مالی بین المللی صنایع پتروشیمی خبر 
داد و گفت: بانک صادرات ایران از بانک های صاحب نام و توانمند کشور 
اســت با توجه به ظرفیت های منحصر به فرد ایــن بانک در حوزه ارزی 
و بین المللی می تواند نقش بی بدیلی در توســعه صنایع پتروشــیمی 
داشته باشــد.به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، عبدالعلی 
علی عســگری در دیدار با یاســر مــرادی، رئیس هیئت مدیــره، امیر 
یوســفیان عضو هیات مدیره و جمعی از معاونین مدیرعامل این بانک 
با حضور در نشســت تخصصی بانک صادرات ایران در این نمایشگاه، با 
قدردانی از حمایت و همکاری این بانک با صنعت پتروشــیمی، افزود: 
بانک صادرات ایران با گســتردگی شــعب و امکانات در منطقه خلیج 
فارس و ســایر کشــورها، می تواند در زمینه مبادلات ارزی به صنعت 

پتروشیمی کمک کند و لازم است از این فرصت استفاده شود.
وی با قدردانــی از تامین مالی پروژه های شــرکت های پتروشــیمی 
»گچســاران«، »فناوران«، »هنــگام« و »گاز بیدبلند« توســط بانک 
صادرات ایران، نقش این بانک در تامین مالی پروژه های پتروشــیمی 
از طریق شــعب خارج از کشــور بانک را بی بدیل عنوان کــرد و افزود: 
شرکت های پتروشیمی در ارزآوری نگاه ویژه ای به بانک صادرات ایران 

دارند و این مهم جز با حمایت بانک محقق نمی شود.
یاســر مرادی نیز در این دیدار بــا اعلام آمادگی بانک صــادرات ایران 
برای اســتفاده حداکثری از ظرفیت های بانــک در حمایت از صنعت 
پتروشیمی کشــور، گفت: بانک صادرات ایران برای همکاری با صنعت 
پتروشیمی، تصمیمات ویژه ای اتخاذ کرده و با جذب  و تخصیص بهینه 

منابع، به دنبال ایفای نقش موثرتری در تامین مالی این صنعت است.
مرادی با اشاره به امکانات تامین سرمایه و استفاده از 22 شعبه خارج از 
کشور بانک صادرات ایران برای ایفای این نقش، افزود: صرافی و شعب 
ارزی بانک صادرات ایــران آمادگی کامل برای انجــام مبادلات ارزی 

شرکت های پتروشیمی دارند.
وی در این دیدار تاکید کرد: نگاه ویژه بانــک صادرات ایران نیز همانند 
منویات مقام معظم رهبری و مدیران ارشــد صنعت پتروشیمی، نگاه 
جلوگیری از خام فروشــی و ایجاد ارزش افزوده بیشــتر در این صنعت 
است و با توجه به سابقه همکاری درخشان، همچنان تمام توان خود را 

به کار خواهد گرفت.

ح صنعتی نوآورانه  دکتر خورسندیان از دو طر
وز در پارک فناوری  همافارمد و آریا طب فیر

صنعتی پردیس بازدید کرد
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، دکتر خورســندیان به 
اتفاق هیات همراهی از مدیران ارشد این بانک امروز چهارشنبه بیست 
و ششــم بهمن ماه از دو طرح داروســازی همافارمد و آریا طب فیروز 
در پارک فنــاوری پردیس بازدیــد نمود و در دیدار بــا صنعتگران این 
واحدهای تولیدی عنوان داشــت: تامین مالی طرح های سرمایه ثابت 
یکی از مزیت های بانک صنعت و معدن در مقایســه با دیگر بانک های 
شبکه بانکی کشور است چراکه این بانک اهداف توسعه ای و زیرساختی 
ویژه ای مرتبط با ســایر صنایع را دنبال می کنــد و در طرح های کلان 
صنعتی ورود پیدا می کند البته در کنار این کار از طرح های متوســط 
و خرد و بویزه دانش بنیان هم به خصوص در بخش تامین ســرمایه در 
گردش حمایت می کند.وی تصریح کرد: گواه این مدعا این است که این 
بانک در طول یک دهه گذشــته با ارائه انواع تسهیلات در بهره برداری 
از 1296 طرح مشــارکت داشــته و 220 طرح تولیدی را نیز در دست 
احداث و تکمیل دارد؛ همچنین  تأمین سرمایه در گردش 3401 واحد 
تولیدی از اقدامات ایــن بانک در حمایت از صنایــع مختلف در بخش 
های انرژي )نیروگاهي(، پتروشیمي و پالایشگاهي و صنایع شیمیایي، 
فولاد و صنایع فلزي، ساختمان و کاشي، سیمان، داروسازي، زیربنایي، 

خودرو، نساجي و غذایي بوده است.
دکتر خورســندیان افزود: با توجه به اهمیتی که طــرح های فناورانه و 
دانش بنیان در رشد و توسعه اقتصادی کشــور دارند، تامین مالی این 

نوع شرکت ها به جد در دستور کار و در اولویت قرار دارد. 
وی ادامه داد: در مقابل از واحدهای تولیدی که با تسهیلات این بانک به 
بهره برداری می رسند این انتظار وجود دارد که پس از بهره برداری هم 
گردش مالی مناســبی در بانک صنعت و معدن داشته باشند زیرا بانک 
صنعت و معدن بانک تخصصی حوزه تولید و در خدمت تولیدکنندگان 
و کارآفرینان اســت و نتیجه این همکاری و خوش حســابی مشتریان 
باز هم بــه خود آنان بازمی گــردد و می توانند از خدمات و تســهیلات 

بیشتری برخوردار شوند.
مدیرعامل بانک صنعت و معدن با اشاره به حمایت های ویژه این بانک 
به خصوص در دوره مبارزه با بیماری کرونا از شــرکت های داروسازی و 
تجهیزات پزشکی، بیان داشت: با اجرای طرح های دارویی که این بانک 
تامین مالی آن را در یک دهه گذشــته به عهده داشــته است، ظرفیت 
تولید این نوع محصولات بــه میزان 1.6 میلیون تن در ســال در گروه 
داروهاي انســاني، یک میلیون 6۵۵ هزار عدد در سال در زمینه تولید 
انواع قرص، کپســول و ویال و 6.4 هزار متر مکعب در ســال در زمینه 

تولید سرمهاي تزریقي، افزایش خواهد یافت.

سخنگوی صنعت برق عنوان کرد
واردات ۷۰۰ مگاواتی برق از کشور های همسایه

رجبی مشــهدی گفت: در حال حاضر نزدیک به 600 تا 700 مگاوات 
واردات برق انجام می شود.

 صادرات و واردات برق یکی از مسائلی اســت که همواره از توجه ویژه 
از نگاه کارشناســان و مســئولین برخوردار بوده اســت، اما مشخص 
نیست که کشــور ما با کدام یک از کشورهای همسایه چنین مراودات 
اقتصادی دارد، مصطفی رجبی مشهدی ســخنگوی صنعت برق در 
رابطه با این موضوع به مهــر می گوید: با تمامی کشــورهایی که مرز 
زمینی داریم، قرار داد تبادل انرژی داریم به عنوان مثال با کشورهای 
افغانستان و پاکســتان و عراق صادرات برق و با کشــور ترکیه تبادل 

انرژی وجود دارد
وی ادامه داد: همچنین از کشــورهای ترکمنستان و ارمنستان واردات 

برق انجام می دهیم.
رجبی مشــهدی اضافه کرد: با ظرفیت های کنونی تــا 1۸00 مگاوات 
امکان جا به جایی وجود دارد ولی در حال حاضر بیشــتر بخش واردات 
ما فعالیــت دارد و نزدیک به 600 تا 700 مــگاوات واردات برق داریم و 

صادرات ما تقریباً ۵0 درصد این مقدار است.
ســخنگوی صنعت برق ادامه داد: قیمت صادراتی برق برای کشورهای 

مختلف متفاوت است و در چهارچوب قراردادهای فی ما بین است.

تا پایان 2۹ بهمن ماه رخ داد
رشد ۳ درصدی حجم آب سدهای کشور نسبت 

به سال گذشته
 حجم آب موجود در سدهای کشــور از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای 
مهر ماه( تا 29 بهمن ماه با رشد 3 درصدی نسبت به سال گذشته همراه 

شد.
 بارش های اخیر اندکی وضعیت سدهای کشور را بهتر کرد، اما به گفته 
»فیروز قاســم زاده« سخنگوی صنعت آب از اواســط اسفندماه فرایند 

ذوب شدن برف ها سبب تغییر در ورودی سدها خواهد شد.
بر اســاس تازه ترین گزارش دفتــر اطلاعات و داده های آب شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران، حجم آب موجود درســدهای کشور از ابتدای 
ســال آبی جاری در حالی به رقم 22 میلیارد و ۵00 میلیون مترمکعب 
رسیده که این رقم در ســال آبی گذشــته 21 میلیارد و 790 میلیون 

مترمکعب بوده است .

کاهش آب ورودی به سدهای کشور
با وجود افزایش حجم آب موجود درســدها، وضعیــت ورودی آب به 

مخازن سدها با کاهش 6 درصدی همراه شده است.
براین اســاس میزان آب ورودی به سدهای کشــور از ابتدای سال آبی 
جاری )ابتدای مهر( تا 29 بهمن ماه حــدود 10 میلیارد و 740 میلیون 
مترمکعب بوده که نسبت به مدت مشــابه در سال آبی گذشته 6 درصد 

کاهش را نشان می دهد.

میزان آب ورودی به سدهای کشور در ســال آبی گذشته )ابتدای مهر 
1400 تا آخر شــهریور 1401( طی مهر تا 29 بهمن ماه 11 میلیارد و 
370 میلیون مترمکعب بوده است که مقایســه آن با مدت مشابه سال 

آبی جاری کاهش ورودی به سدها را نشان می دهد.
حجم خروجی آب از سدها نیز از ابتدای سال آبی جاری تا 29 بهمن ماه 
رقم 7 میلیارد و 3۵0 میلیون مترمکعب اســت، درحالی که این میزان 
در مدت مشابه سال گذشته ۸ میلیارد و 910 میلیون مترمکعب بوده و 

کاهشی به میزان17 درصد یافته است.
درصد پرُشدگی سدها تا 29 بهمن ماه به 46 درصد رسیده است.

به گفته مسئولان، امسال خشک ترین پاییز در ۵0 سال گذشته را پشت 
ســر گذاشــتیم. با توجه  به اینکه ایران در کمربند خشک جهانی قرار 
گرفته است و حدود یک سوم متوسط جهانی بارندگی دارد که متناسب 
با جمعیت و وسعت کشــورمان نیســت، صرفه جویی در مصارف آب و 

سازگاری با کم آبی توسط همه نهادها و سازمان ها ضروری است.

برداشت نفت از میدان های دریایی نفت ایران 
افزایش یافت

مدیر امور تولید شــرکت نفت فلات قاره ایران با تکذیب عددسازی در 
فضای مجازی مبنی بر کاهش تولید در این شــرکت اظهار کرد: رقمی 
که درباره تولید این شرکت اعلام شــده است به هیچ وجه صحت ندارد 
و تولید شــرکت از نیمه دوم پارســال تاکنون با رفع موانع صادراتی و 

عملیاتی افزایش داشته است.

به گزارش شــرکت نفت فلات قاره ایران، امیر ســالاری گفت: ظرفیت 
تولید این شــرکت در نیمه دوم ســال 1400 با انجام طــرح ضربتی 
جایگزینی خط لوله انتقال نفت ابوذر به خارک، نسبت به نیمه نخست 

پارسال افزایشی قابل توجه داشته است.
وی افزود: با برنامه ریزی ها و اقدام های تعمیراتی در حال انجام از سوی 
همکاران پرتلاش در مناطق عملیاتی و به ویژه سکوهای نفتی، باوجود 
تحریم های ظالمانــه و محدودیت ها که تولید نفــت دریایی را در طی 
سال های اخیر بیشــتر تحت تأثیر قرار داده بود، تا پیش از پایان امسال 
بیش از 90 درصد از اهداف تولید در ســال 1401 که نسبت به پارسال 

افزایش داشته، محقق خواهد شد.
مدیر امور تولید شــرکت نفت فلات قاره با بیــان اینکه تولید نفت از 
میدان های دریایی ایران دارای پیچیدگی ها و دشــواری های بسیار 
زیادی نســبت به تولید نفت در خشکی اســت، اظهار کرد: با وجود 
این، با تلاش کارکنان شــرکت نفــت فلات قاره ایــران، تولید نفت 
از میدان هــای نفتی ایــران در خلیج فارس به ویــژه در میدان های 
مشــترک با قوت ادامــه دارد و خوشــبختانه بــا برنامه ریزی های 
انجام شــده و به نتیجه رسیدن طرح های توســعه ای در میدان های 
فروزان و رشــادت ظرفیت تولید نفت دریایی ایران باز هم افزایشی 

قابل ملاحظه خواهد داشت.
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مدیرکل تجارت خارجی بانک مرکزی خبر داد

تخصیص ۸۰ میلیارد دلار ارز برای مصارف وارداتی 
در سال جاری

خریدار   مدیــرکل تجارت خارجــی بانک 
مرکزی از رشــد 30 درصدی تجارت خارجی 
کشور در ســال جاری نسبت به ســال گذشته 
خبر داد و گفت: امســال بیــش از ۸0 میلیارد 
دلار تخصیص ارز بــرای تامین مصارف وارداتی 

انجام دادیم.
»شــیوا راوشــی« در یک گفت وگو تلویزیونی، 
اظهار داشت: در ســال جاری بیش از ۸0 میلیارد 
دلار ارز برای تامین مصــارف وارداتی تخصیص 
داده شــد که 60 میلیــارد دلار آن به حســاب 
فروشندگان وصول و کالا وارد شده یا در راه برای 

واردات است.
وی افزود: در تامین ارز کالاهای اساسی نیز بیش 
از 1۸ میلیارد دلار بــرای کالاهای اعلامی وزارت 
جهاد کشــاورزی اختصاص یافت که 14 میلیارد 
دلار تامین شــده و ما بقی بقیه نیز در حال تامین 

توسط واردکنندگان است.
به گفته مدیرکل تجــارت خارجی بانک مرکزی، 
امســال 3.2 میلیارد دلار نیز بــرای واردات اقلام 

مورد نیاز وزارت بهداشــت نیز با نــرخ 2۸ هزار و 
۵00 تومان تامین شده و این روند همچنان ادامه 

دارد.

نرخ ارز در بازارهای فردایی مبنای واقعی 
با مولفه های تجارت کشور ندارد

وی در پاســخ به این ســوال که نرخ ســازی در 
بازارهای فردایی موجب ایجــاد انتظارات تورمی 
شــده سیاســت بانک مرکزی برای تعادل بازار 
چیست؟ گفت: این نرخ سازی ها، مبنای واقعی و 

متناسبی با مولفه های تجارت کشور ندارد.
راوشــی ادامه داد: چند ســال اســت بــا وجود 
تحریم ها تمــام نیاز ارز وارداتی کشــور از طریق 

ظرفیت صادرکنندگان محقق شده است.

رشد 30 درصدی تجارت در سال جاری
این مقام مســوول اظهار داشــت: آمــار و ارقام 
عملکرد بانک مرکزی در امر تجارت امســال نیز 
نشــان دهنده این اســت که 30 درصد نسبت به 

سال گذشته رشد داشتیم.
مدیرکل تجارت خارجی بانک مرکزی بیان کرد: 
در مورد وضعیت بازار ارز افراد باید توجه داشــته 
باشند که این شرایط برای بازارهای مشابه )بازار 
سهام( در سال 2 نیز مشاهده شــد و افراد باید از 
واکنش هیجانی جلوگیری کنند تا منجر به ضرر 

مالی نشود.
وی بیان کرد: از نظر فراینــد تجارت و آمار و ارقام 
در بانک مرکزی قابل پیگیری است و نشان دهنده 
این اســت که وضعیت تجارت کشــور بهتر شده 
است و نرخ های اعلامی در بازار کاملًا حباب است 

و نباید نسبت به آن عکس العمل نشان داد.
راوشــی گفت: افرادی که بــرای تامین نیازهای 
واقعی ارز در بازار حضور دارند، مشــخص است و 
ارز مورد نیازشــان در بازار به همان قوت و حتی 
بیشــتر و بهتر وجود دارد و بانک مرکزی در ایام 
آتی سیاست هایی را اعلام خواهد کرد و تغییراتی 
در امور ارزی خواهیم داشــت که منجر به رویکرد 

بهبود در تامین نیاز ارزی خواهد شد.

خریدار  بانک پاســارگاد در ادامه رسالت های 
ارزشــی و اجتماعی خود در ســال 1401 نیز با 
احداث مدارس، کتابخانه ها، حمایت از نخبگان، 
اهداء خون توسط پاسارگادیان و... بیش از پیش 
نسبت به ایفای نقش مســئولیت های اجتماعی 

خود اهتمام ورزید.
بانک پاســارگاد کــه همواره »مســئولیت های 
اجتماعــی« را به عنــوان رویکــردی متعالی به 
کسب و کار در نظر می گیرد، این تفکر ارزشمند را 
توسعه داده و به طور مستمر اقدامات ارزشمندی 
را در حوزه های مختلف مسئولیت های اجتماعی 

در دستور کار خود قرار داده است. 
در این راســتا بهار1401 نیز تداوم بخش مســیر 
پربرکت یاری رســانی برای آبادانــی روزافزون 
میهن عزیزمان بود و همســو با نیازســنجی ها و 
برنامه ریزی های انجام شــده، در ماه اردیبهشت 
کتابخانه پاســارگاد در شهرســتان پاســارگاد 
افتتاح گردید. این اقدام در ادامه رویکرد توســعه 
فرهنگ و دانش در ایران عزیــز صورت پذیرفت 
که بانــک پاســارگاد تاکنــون 1۸ کتابخانه در 
استان هایی همچون همدان )9 باب(، اردبیل )۵ 
باب(،کهگیلویه و بویراحمد )2 باب(، لرستان )1 
باب( و فارس)1 باب( احداث کرده و ســاخت دو 

کتابخانه دیگر را نیز در دستور کار دارد.
با یاری خداوند متعال این توفیق ادامه پیدا کرد تا 
در ادامه این مسیر پرسعادت آئین افتتاح مدرسه 
پاسارگاد در روســتای زینبی شهرستان قشم در 

اولین روز سال تحصیلی جدید برگزار شود. 
مهربانی ماه مهر به اینجا ختم نشــد و شهرستان 
دزفول پاییز خود را با زنده کــردن نام دارالفنون 
توسط بانک پاســارگاد و افتتاح یک باب مدرسه  
جشــن گرفت و این فصل نیز برای لرســتان به 
خزان محرومیت ها و رویش برابری بیش از پیش 
در برخورداری از امکانات آموزشــی تبدیل شد و 
رایحه مهر پاسارگادیان فضای روستاهای استان 

لرستان را با افتتاح 11 مدرسه عطرآگین کرد. 
اردبیل مقصد بعدی قطار آبادانی بانک پاسارگاد 
شــد و کلنگ آغــاز عملیــات احــداث 2 باب 

دبیرســتان های دارالفنون در این شهر به زمین 
خورد تا شــریانی از حیاتی نــو در رگ های ایران 
عزیز جاری شــود و این تداوم راهی اســت که از 
ابتدای تاسیس بانک پاســارگاد در جهت توسعۀ 
آموزشــی و فرهنگی ایران آغاز شــده و تاکنون 
بیش 47 مدرسه را در مناطق ســیل زده و کمتر 
برخوردار کشــور تقدیم فرزندان کشور عزیزمان 

کرده است.
ایســتگاه بعدی مهــرورزی پاســارگاد حمایت 
از نخبگان کشــور بود و برای پانزدهمین ســال 
پیوســته از نخبگان علمی کشــور و نفرات برتر 
کنکور سراســری تقدیر ویــژه به عمــل آمد تا 
امیدبخش و مایه روشــنی دل فرزندان برگزیده 
این مرز و بوم باشــد. این اقدامی است که از سال 
13۸7 آغاز شــده و تاکنون 221 نفــر از نخبگان 
کنکور سراســری تحت حمایت بانک پاســارگاد 

قرار گرفته اند.
بانک پاسارگاد، در حمایت از فعالیت های علمی، 
فرهنگی و هنری هم پیشــرو می باشــد. از جمله 
اقدامات در این حوزه می توان به: حمایت از چاپ 
کتاب های نفیســی چون قرآن طباخ، شاهنامه 
شاه طهماســب، تاریخ جامع ایران، کتاب رنج و 
رنگ و...، برگــزاری چهار دوره جشــنوارۀ فیلم 
کوتاه پاسارگاد، تاســیس دانشگاه خاتم با اهداف 
و اقدامات متعالی در راســتای توســعه سیستم 
آموزش کشور، مرمت و بازســازی موزه زنده یاد 
دکتر حسن حبیبی، حمایت از فیلم های فاخری 
مانند: جدایی نادر از ســیمین اولیــن فیلم برنده 
جایزه اسکار سینمای ایران، حمایت از فیلم های 
سینمایی طبقه حســاس، بهمن، ملبورن، مرگ 
ماهی، ساعت صفر، یک قناری یک کلاغ به عنوان 

بخشی از این فعالیت ها اشاره کرد.
اقدامــات بانک پاســارگاد فقط به ایــن حوزه ها 
محدود نمی شــود و این بانک در طــول فعالیت 
خود، اقدامات حمایتی ارزشــمندی را از ورزش 
کشور نیز انجام داده  است که عبارتند از: حمایت 
از ورزش کشــتی به عنوان ورزش ملی کشــور، 
حمایت از تیم ملی کوهنــوردی، اهدای جوایز به 

قهرمانان مدال آور در بازی های آسیایی اینچئون 
کره جنوبی و المپیک، حمایــت از دانش آموزان 
تیم فوتســال دانش آموزي لرســتان، حمایت از 

فدراسیون ملي ورزش هاي دانشگاهي ایران و ... .
چشم انداز وسیع بانک پاســارگاد حتی کمک به 
توسعه ی سلامت و بهداشــت جامعه را نیز مورد 
توجه قرار داده اســت، برنامه احداث 7 شــهرک 
ســلامت با ظرفیت 7000 تخت بیمارســتانی 
به همــراه امکانات جانبــی و همچنین مجموعه 
دانشــگاه علــوم پزشــکی در بالاترین ســطح 
اســتانداردهای بین المللی در 6 شــهر، حمایت 
از انجمن های بیماری های خــاص مانند انجمن 
اتیسم و...، ســاخت یک مرکز بهداشتی درمانی 
در روستای جوشــین از توابع شهرستان ورزقان 
و حمایت از کادر درمان و مردم در زمان شــیوع 
ویــروس کرونا با ایجــاد امکان ویزیــت مجازی 
Tele� )بیماران از طریق دســتگاه تله  مدیسین 

medicine( در پایگاه  تشخیص سیار شهرستان 
قم، اهدا کیت های تشــخیص بیماری کووید 19 
به ســتاد مقابله با بیماری کرونا اســتان تهران و 
همچنیــن اهدا تعداد 3۵0هزار ماســک N9۵ و 
10هزار واحد لباس مخصــوص بیماران کرونایی 
به بیمارستان های علوم پزشکی سراسر کشور که 

تنها بخشی از این تفکر سازنده می باشد.
توجه به این گونه رســالت ها در بانک پاســارگاد 
منجر به تقویت فرهنگی شــده اســت که پیوند 
خورده اســت به خون پاســارگادیان تا در سال 
1401 نیز به رســم هر ســاله با حضوری پرشور، 
خون خود را به منظور تقویت سطح ذخایر خونی 
کشــور و بهره مندی بیمــاران نیازمند به صورت 

داوطلبانه اهدا کنند.
نهادینه شــدن چنین فرهنگ غنی و ارزشمندی 
منجر به انجام آثار ماندگاری شــده است و راهی 
پر رهرو و تلاشــی مســتمر را ایجاد کرده است. 
اقدامــات خالصانــه و خاشــعانه ایــن بانک در 
ســال جاری نیز مزید بر علت شــد تا مدیرعامل 
فرهیخته آن به عنوان خیر نمونه کشوری معرفی 

شود و بنیان گذار راهی پر از خیر و برکت باشند.

توسعه تعاون

با حضــور رییس هیــات مدیره 
بانک توســعه تعاون، شــرکت 
قصرشــیرین  آرد  تعاونــی 
شهرستان سرپل ذهاب و شرکت 
راشــین آلومینیوم کلهر اسلام 

آباد افتتاح گردید.
ســید باقر فتاحی رییس هیات 
مدیره بانک توسعه تعاون اظهار 
داشت: شــرکت تعاونی 213 آرد 

قصرشیرین شهرســتان سرپل 
ذهاب با تسهیلات 207 میلیارد 
ریالی از محل اعتبارات اشــتغال 
روســتایی و منابع داخلی بانک 
توســعه تعاون بــه بهره برداری 
رســید.وی افزود: ایــن طرح با 
هــدف گــذاری ایجــاد 40 نفر 
اشــتغالزایی، روزانــه، 200 تن 
گندم و 170 تن آرد و سالیانه 42 

هزار تن آرد تولید می کند.
فتاحی خاطر نشان کرد: شرکت 
تعاونــی آرد 213 در زلزله آبان 
ســال 1396 ســرپل ذهاب به 
صورت کامل تخریب شده بود که 
با کمک تســهیلات بانک توسعه 

تعاون مجدد از نو ساخته شد.
فتاحــی رییــس هیــات مدیره 
بانک توسعه تعاون در ادامه سفر 

یک روزه به اســتان کرمانشــاه 
برای آغاز بکار شــرکت »راشین 
آلومینیوم کلهر« در اســلام آباد 

غرب حضور یافت.
وی اظهــار داشــت: شــرکت 
»راشــین آلومینیــوم کلهــر« 
اســلام آباد غرب با تسهیلات 44 
میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون 

به بهره برداری رسیده است. 

ح اقتصادی استان کرمانشاه با 251 میلیارد ریال تسهیلات بانک توسعه تعاون آغاز بکار دو طر

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک 146، واحد 6
 تلفن و  نمابر: 664۵9762
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ایفای مسئولیت های اجتماعی؛ تفکری بنیادین در بانک پاسارگاد


